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Slovenska bistrica 

Dobre 
priprave, 

odlični 
rezultati 

Da so dobre predvolilne priprave 
pogoj za dobre rezultate na samih 
volitvah, je bilo potrjeno tudi 
prejšnjo nedeljo na skoraj vseh 
voliščih na območju občine Sloven
ska Bistrica. V 15 KS je bilo kar 114 
volišč, na njih pa je bilo organiza
cijsko aktivnih čez 2000 občanov. 

Vsa volišča so bila svečano okra
šena, nekatera pa tudi ozvočena. 
Mnoga so odprli že pred 6. uro 
zjutraj , kar je bila uspešna poteza, 
saj je veliko občanov želelo to 
nedeljo preživeti v naravi ali pri 
svojih sorodnikih, zato so jim omo
gočili, da so lahko svojo volilno 
dolžnost opravili prej , večinoma do 
11. ure, na številnih voliščih pa so 
končali z volitvami že do 12. ure. 

Se posebej so se letos izkazali 
volilci na območju Pohor ja . Med 
prvimi je bilo volišče v Lokanji vasi 
v KS Kebelj, kjer so končali z volit
vami že okoli 7. ure zjutraj in so 
bili verjetno tudi med prvimi volišči 
v republiki. Kmalu za njimi so 
začeli s 100 odstotno udeležbo 
začeli zapirati volišča v posameznih 
krajih na območju KS Studenice, 
Makole, Leskovec, Tinje in Zg. 
Polskava. 

Z doseženimi rezultati so nosilci 
predvolilne aktivnosti , OK SZDL 
in sindikati, nadvse zadovoljni, saj 
93-odstotna udeležba na volitvah v 
organizacijah združenega dela in 
96,8 % na nedeljskih volitvah, 
dovolj zgovorno kaže uspešnost 
predvolilnih priprav. Te so prav 
tako ugodno ocenili na drugih 
sejah temeljnih kandidacijskih 
konferenc v združenem delu in v 
krajevnih skupnostih kot tudi na 
drugi seji občinske kandidacijske 
konference. 

Viktor Horvat 

Letošnji pohod„Popoteh 
revolucije " v Kidričevo 

K o o r d i n a c i j s k i o d b o r za 
kadrovska vprašanja pri OK SZDL 
v Ptuju je že imenoval 21-članski 
štab za pripravo pohoda , ,PO P O 
T E H R E V O L U C I J E . " Ta vsako
l e t n a m n o ž i č n a m a n i f e s t a c i j a 
delovnih ljudi in občanov ptujske 
o b č i n e b o l e tos 22 . ap r i l a v 
Kidričevem, ko bomo na regijski 
slovesnosti počastili spomin 25-ob-
letnico smrti revolucionarja in 

p o l i t i k a B O R I S A K I D R I Č A . 
Predsednik osrednjega štaba za 
pripravo pohoda Zvone MASTEN 
nam je dejal: 

, ,Na prvi seji, ki smo jo imeli 
prejšnji četrtek v Ptuju, smo se 
dogovorili predvsem za dve stvari: 
11. aprila na dan obletnice smrti 
Borisa Kidriča bo v Kidričevem 
komemorat ivna svečanost delav
skih svetov vseh T O Z D TGA 
,,Boris Kidr ič" , vodstev družbeno
političnih organizacij in krajevne 
skupnosti . Slavnostni govornik bo 
predsednik OK SZDL Ptuj — 
Franc Z A D R A V E C , podelili pa 
b o m o tud i l e tošn ja o b č i n s k a 
priznanja O F . 

V zvezi s samim pohodom pa 
smo se dogovorili o več pomemb
nih nalogah. Tako bodo sodelovali 

t r i je o d r e d i — L a c k o v s 
Krambergerjevo in Oso}nikovo če
to, ki jo bodo sestavljali pred
stavniki krajevnih skupnosti iz 
Slovenskih goric; iz smeri Vidma 
bo prišel v Kidričevo nov odred 
imenovan Kidričev, iz smeri Ptuj
ska gora pa Sagadinov odred za 
katerega se bodo pohodniki zbrali 
pred Sagadinovo domačijo na 
Ptujski gori. 

Na 1. seji štaba smo sprejeli tudi 
n e k a t e r e k o n k r e t n e z a d o l ž i t v e 
posameznikov, ker pričakujemo, 
da se bo tudi letošnje množične 
m a n i f e s t a c i j e P O P O T E H 
R E V O L U C I J E udeležilo okrog 10 
tisoč delovnih ljudi, občanov in 
mladine. Dogovar jamo se tudi o 
tem, da bi jo spremenili v regijsko 
za kar se b o m o morali dogovoriti 
na medobčinskem svetu SZDL in 
vanjo vključiti še udeležence iz 
vseh petih občin mariborskega 
območja . 

Priprav smo se letos zaradi 
objektivnih vzrokov lotili nekoliko 
pozno, vendar tečejo zelo obsežno 
in prek vseh družbenopolitičnih 
organiza.cij in menimo, da bomo 
d o 2 2 . a p r i l a izvedl i vse 
d o g o v o r j e n e n a l o g e v zvezi s 

pohodom in osrednjo prireditvijo 
v Kidričevem. 

V Kidričevem pričakujemo tudi 
večjo u d e l e ž b o p r e d s t a v n i k o v 
r e p u b l i š k i h d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
o r g a n i z a c i j , za s l a v n o s t n e g a 
govornika pa je osrednji odbor za 
p r i p r a v o l e t o šn j ega p o h o d a 
imenoval Zorana P O L I Č A , — 
predsednika zbora republik in 
pokrajin skupščine S F R J . " 

N a m e s t u p o s l e d n j e g a b o j a 
slovenskogoriške čete pa b o m o že 
v tem letu začeli urejevati spomin
ski park kamor b o m o prestavili tu
di spomenik borcem, ki so v Lazah 
bili svoj poslednji bo j . 

mš 

Posnetek iz lanskoletnega pohoda , ,Po poteh revoluci je" Fo to : K. Zoreč 

Predkongresne aktivnosti 

Še bolj zavzeto 
Sodeč po gradivu, ki so ga osnovne organizacije ZK posredovale na 

občinsko konferenco ZKS Ptu j , je razprava o predkongresnih dokument ih 
šele na pol poti, je dejal sekretar OK ZKS Ptu j , Milan Kneževič na posvetu 
sekretarjev. O predkongresnih dokument ih je po t rebno razpravljati , vsaka 
osnovna organizacija mora predelati predlog resolucije za osmi kongres 
Zveze komunistov Slovenije in statut, je bilo poudar jeno na posvetu. 

V osnovnih organizacijah ZK v združenem delu in nekaterih šolskih 
zavodih so j avno razpravo uspešno izvedli. Razprave so bile konkretne v 
taki meri, da je celo nekaj bistvenih p r ipomb na resolucijo. Kritično pa je 
ocenjeno delo v krajevnih skupnostih, kjer so zelo slabo izvedli vse pred
kongresne aktivnosti. 

Na posvetu je beseda bila še o pr ipravah na proslavo ob osmem kon
gresu Zveze komunistov Slovenije. Ob tej priložnosti , proslava bo 3L 
marca ob 19. uri v Mladiki, bodo pripravili kulturni p rogram, svečano 
sprejeli v članstvo kandidate, ki so uspešno opravili uvajalni seminar in 
podelili priznanja tistim komunis tom, ki so že 30 let v ZK. V program pred
kongresnih svečanosti se morajo vključiti tudi osnovne šole in mladinske 
organizacije. Sekretarji osnovnih organizacij so menili, da bi ob osmem 
kongresu na nekaterih vrhovih prižgali kresove in tako kongresu dali sve
čano obeležje. zk 

Skupna akcija sindikatov in SZDL 

Za gradnjo novih otroških vrtcev 
Občinski svet zveze sindikatov in OK SZDL Ptuj 

sta že februarja letos dala pobudo , da bi presežek 
vplačanih sredstev za o t roško varstvo iz osebnih 
dohodkov, ki jih vrača zveza skupnosti otroškega var
stva SRS, delavci ptujske občine odstopili za sofinan
ciranje gradnje novih otroških vrtcev. Gre približno za 
3 milijone dinarjev ali okrog 200 dinarjev na zaposle
nega v ptujski občini. Gre torej za del osebnega 
dohodka delavcev, zato lahko samo ti odločijo, ali 
bodo ta sredstva odstopili na novi vrtec, jih vrnili v 
poslovni sklad ali pa si jih razdelili. 

Glede na dejstvo, da morajo izplačevalci osebnih 
dohodkov preveč vplačana sredstva prenesti (vrni
ti) na svoj žiro račun najkasneje do 31 . marca letos, ne 
glede na to , kakšen sklep so sprejeli delavci glede teh 
sredstev, se je občinski svet ZSS Ptuj obrnil na vse 
delovne organizacije in skupnosti , da pospešijo akcijo 
zbiranja sredstev. Smatrajo namreč, da bi bilo 
neodgovorno od pristojnih delavcev v temeljnih in 
drugih organizacijah, če ta vrnitev sredstev ne bo 
izvršena, saj bodo morali odgovarjati svojim delav
cem za povzročeno škodo. 

Od vodilnih delavcev pričakujejo, da bodo skupaj 
z vodstvi družbeno političnih organizacij v vseh tistih 
delovnih sredinah, kjer te naloge še niso opravili, 
zagotovili, da bo zastavljena akcija združitve vrnjenih 
sredstev v ptujski občini uspešno končana do zakoni
tega roka, to je do 31 . marca 1978. 

Poudari t i je treba, da se je že veliko število organi
zacij združenega dela odločilo, da bodo vrnjena sred
stva odstopili za gradnjo otroških vrtcev v ptujski 
občini. Če tega ne bi napravili, bi morali s posebnimi 
sporazumi zbirati potrebna sredstva za investicije, ki 
smo si jih začrtali v temeljih razvoja otroškega varstva 
za obdobje do leta 1980. 

Sklepe o odstopu vrnjenih sredstev so že sprejeli: 
Zavod Radio-Tednik P tu j , Osnovne šole: dr . Ljude-
vita Pivka, Leskovec, Cirkulane, , ,Tone Znidarič", 
Juršinci, , ,Franc Osojnik" in Podlehnik, nadalje Bla
govna hiša , , K o n u s " Ptuj , Stanovanjski servis P tu j , 
KB Maribor P E Ptu j , Mercator—Panoni ja P tu j , 
Kmetijski kombinat P tu j : T O Z D Haloški biser, 
T O Z D tovarna močnih krmil, T O Z D farma prašičev, 
T O Z D gozdarstvo in T O Z D Ptujske toplice, T P E m o 
na—Merkur P tu j , Ptujska t iskarna, M A P Maribor , 
Opekarna P tu j , VGP Maribor, T O Z D vodnogospo
darska enota Drava P tu j , občinsko sodišče Ptuj," 
delovna skupnost uprave skupščine občine P tu j , SDK 
— podružnica P tu j , skupnost socialnega skrbstva 
občine P tu j , zavod dr. Mari jana Borštnarja Dornava , 
občinska konferenca ZSMS Ptu j , komite OK ZKS 
Ptuj in občinski svet ZSS Ptu j . 

Pričakujemo, da se bodo do konca meseca navede
nim pridružili še vsi drugi kolektivi z območja ptujske 
občine. ^ 

Z druge seje občinske 
kandidacijske konference DOBRO OPRAVLJENO DELO 

„ Volitve so za nami, iz 
podatkov izhaja, da je bilo 
opravljeno veliko, zahtevno in 
odgovorno delo. Dobrim politič
nim in kadrovskim pripravam smo 
dodali dobro organizacijo dela" , je 
dejal predsednk OK SZDL Ptuj, 
Franc Zadravec na torkovi seji in 
nadaljeval: 

,,Naši občani , predvsem pa 
funkcionarji krajevnih konferenc 
SZDL, krajevne samouprave, 
družbenopol i t ičn ih organizacij in 
nekater ih društev, so ob p o m o č i 
članov peterk - opravili delo 
enkratno. Udeležba na volitvah je 
bila 97 ,24 %, vedno manj pa je 
občanov, ki ne prihajajo na volitve 
oziroma prihajajo v poznih 
popoldanskih urah. Kvali teto 
opravljenega dela delno zmanjšuje 
površno in pomanjkljivo izpol-
rgena dokumentacija, saj so le 
redki zapisniki in statistike ter 
drugi obrazci izpolnjeni povsem 
t o č n o . 

Voli tvam 9. in 12. marca so 
sledile 2. temeljne kandidacijske 
konference v združenem delu in 

krajevnih skupnostih, v združe
nem delu pa so bile še konference 
delegacij. Temeljne kandidacijske 
konference smo združili s konsti
tuiranjem delegacij za konferenco 
delegacij in izvolili delegate za 
prvo zasedanje zborov občinske 
skupščine in zborov uporabnikov 
interesnih ^ u p n o s t l 

Volilni roki so bili zelo kratki , 
predvsem roki med vohtvami in 
drugimi temeljnimi kandidacij
skimi konfe rencami Brez posle
dice bi lahko bili ti roki v 
rokovniku RK SZDLS podaljšani 
za teden dni, nam pa omogočene 
kvalitetnjcšc priprave in izvedba 
vseh opravil. Rezultati volitev so 
bih še pomanjkljivi, delati je bilo 
treba laitro in intenzivno, mnogo
krat ponoči , da sino laliko delo 
kvaUtetno izvedli v krajevnih 
skupnostih in v z d m ž e n e m delu, 
OK SZDL, sindikatih in občinski 
volilni komisiju 

Z drugo občinsko kandidacijsko 
konferenco zakl jučujemo dolgo 
obdobje razgibanega poli t ičnega 
delovanja in ak t ivnos t i Z goto

vostjo lahko t rd imo, da so delovni 
ljudje in občani bili v zadnjih 
mesecih m o č n o angažirani, saj so 
poleg razprav o samoupravnih 
aktih v združenem delu, razprav
ljali še o študiji Edvarda Kardelja, 
o predlogih kongresnih doku
mentov, s tatutu občine, o 
zdravstvu, izračunu novega kata
strskega dohodka in mnogih 
drugih zadevali. Kljub temu so 
bile vse naloge dobro in dosledno 
opravljene, tako v zvezi s 
pripravami na volitve ko t volitve 
same. S takim delom in 
aktivnostjo vse bolj dosledno 
izvajamo določila ustave glede 
celovitega neposrednega odločanja 
delovnih ljudi in občanov v 
temeljnih in interesnih skup-
nostili. Ob noben i dosedanji akciji 
še ni bilo angažiranih toliko 
občanov in delovnih l judi redka 
so tudi tako intenzivna obdobja 
delovanja družbenopol i t ičnih or
ganizacij, družbenih organizacij in 
društev, povezanih v enotni fronti 
SZDL, kot ob voUtvah." 

Na seji so delegati razpravljaU o 

kandidat ih za delegate zveznega 
zbora skupščine SFRJ , o možnih 
kandidat ih za zbor republik in 
jokrajin skupščine S F R J ter 
candidate za vodilne funkcije v 
skupščini SRS in SIS v republiki, 
skupščine SFRJ in za člane 
predsedstva SRS. Določili so tudi 
kandidate za nosilce vodilnih 
funkcij v skupščini občine Ptuj in 
v skupščinah interesnih skupnosti 
ter potrdili člane delavske 
kontrole v samoupravnih interes
nih skupnostilL 

N. D. 

Izvoli i smo 6427 
de egatov 

v združenem delu na območju ptujske občine je bilo 116 volišč, na 
katerih je glasovalo 15.377 delavcev ali 92,66 V delegacije za delegi
ranje delegatov za zbor združenega dela občinske skupščine je bilo izvolje
nih 869 delegatov v 107 delegacijah. Za delegiranje delegatov v skupščine 
samoupravnih interesnih skupnosti je bilo izvoljenih 2352 delegatov s tem, 
da v 80 organizacijah združenega dela opravlja funkcijo delegacije cel 
kolektiv. Za interesne skupnosti je bilo v združenem delu izvoljenih 174 
posebnih delegacij, 222 združenih in 42 splošnih delegacij. 

Občani so v krajevnih skupnostih izvolili v nedeljo, 12. marca na 192 
voliščih 1.584 delegatov, od tega 314 delegatov za delegiranje delegatov v 
zbor krajevnih skupnosti , 556 delegatov v posebnih delegacijah za interes
ne skupnosti , 693 delegatov združenih in 21 delegatov splošnih delegacij za 
delegiranje delegatov v zbor uporabnikov skupščin interesnih skupnosti . 
Odločali pa so tudi o kandidatni listi za družbenopolit ični zbir občinske 
skupščine. V krajevnih skupnostih Podlehnik in Zetale pa so se občani z 
referendumom izrekli še za krajevni samoprispevek. N. D. 

Ocenili predkongresno aktivnost | | 
v torek, 2 1 . marc i >o na rodni seji sestali člani komiteja občinske konference ZKS Ptuj , naslednji dan 

pa še č lani konference . Člani komiteja so ocenili predkongresno aktivnost članov zveze komunis tov v vseh 
^ e d i n a h in t ako pripravili izhodiščne t o č k e za razpravo na seji članov obč inske konference zveze komunis tov . 
Poleg tega so spregovorili tudi o programu proslave ob VIII. kongresu ZK Slovenije, ki bo 3 1 . marca v špor tni 
dvorani Mladika. Ob tej pri ložnosti b o d o sprejeli v vrste zveze komunis tov večje število kandidatov , ki so že 
obiskovali in uspešno opravili uvajalni seminar. 

Člani občinske konference ZKS Ptuj so na včerajšnji seji prav t ako ocenili predkongresno aktivnost in 
Specializirane razprave, ki so v tem mesecu potekale v ptujski obč in i . Soglasno so tudi potrdili kandida te za 
člane organov Zveze komuni s tov Slovenije in Jugoslavije. 

N . D . . 

Narava je oživela s pomladjo 

Tudi v hribovitih krajih se je življenje prebudilo, obdelovanje 
zahteva mnogo ročnega dela in velU<o telesnega napora 

Foto: A. Bradač 

Po zimskem poč i tku pol j , 
vinogradov in sadovnjakov je 
sonce začelo zopet topleje greti . 

Dnevi so daljši in narava je s 
pomladjo zopet oživela. Kmeto 
valci so pričeli z deli v vinogradih, 
sadovnjakih in na poljih. Čez polja 
bo zavel vonj sveže zaoranih 
brazd. 

Kmetje in tudi delavci v 
družbenem kmetijstvu b o d o pri
čeli s setvijo. Za dober pridelek je 
poleg pravilno obdelane m 
pripravljene zemlje, poleg pravilne 
izbire mineralnega gnojila, po t reb 
no tudi kval i tetno seme. V e č o 
t em preberi te v sestavku na strani 
5 , ,Dobro seme - pr ičakovan 
dober pridelek". 



2 - DRUŽBA IN GOSPODARSTVO 23. marec 1978 — TEDNIK 
Pred volitvami v nove 
samoupravne organe 

Za nami so volitve, ki smo j ih 
opravili v T O Z D in v KS 9. in 12. 
marca 1978, ki so k o t vemo tud i v 
celoti uspele . Toda s t e m akcije še 
niso k o n č a n e , saj se nahajamo 
pred novimi nalogami. V delovnih 
organizacijah se že temelj i to 
pripravljamo na volitve novih 
samoupravnUi organov. 

Tudi v delovni organizaciji TGA 
v Kidr ičevem je delavski svet na 
svoji 17 . redni seji razpisal voUtve 
v delavski svet DO, odbor delavske 
kon t ro le ter predsednika in 
namestnika discipUnske komisije. 
I s točasno so imenovah volilno 
komisijo in sklenili, da b o d o 
vohtve v vse samoupravne organe 
15. aprila 1978 , m e d t e m k o j e 
pos topek posameznih volilnih 
opravil že v polnem teku . 

Ker so po sprejemu samouprav
nega sporazuma o združitvi v 
de lovno oiganizaciio nastopi le 

tud i nekatere spremembe , bo 
p o t r e b n o delavce o le-teh 
p r e d h o d n o d o b r o seznaniti . To 
predvsem velja za komisijo za 
izrek vzgojnih ukrepov (discipUn-
sko komisijo), ker se tokra t voli 
eno tna skupna disciplinska ko
misija, ki j o oblikujejo vse 
t eme^ne organizacije združenega 
dela in delovna skupnost skupnih 
služb, prav tako delavci neposred
no volijo predsednika in namestni
ka predsednika skupne disciphn-
ske komisije. 

E n a k o so razpisaU volitve v 
samoupri • ne organe tudi vsi DS 
T O Z D Skupnih služb le s to 
razUko, da so določil i že število 
cfclegatov, k i j ih b o d o volili na 
volitvah p o posameznih delovnUi 
eno tah v TOZD. Skratka volilne 
priprave tud i tokra t tečejo v 
zač r t an i smeri. 

France Meško 

V P T U J l i 

Zbor jugoslovanskih pekov 
Danes in j u t r i b o v delavskem d o m u Franca Krambergerja strokovni 

posvet, na ka t e r em b o d o sodelovali peki iz vse Jugoslavije. Organizator j e 
združenje pekov Jugoslavije. Predstavniki jugoslovanskih pekov b o d o v 
crfcviru posveta govorili predvsem o ukinitvi nočnega dela pekov in 
dcrajšanju delovne dobe. S k u p n o b o v delu s impozga sodelovalo 80 ljudi. 
Po k o n č a n e m delu b o d o odpotovaU v Graz , kjer si b o d o ogledali 
m o d e r n o k o n z u m n o pekarno. 

MG 

Pregledati začasne izjave 
P o zadnjih podatk ih j e v ptujski 

občini od 184 delovnih organiza
cij in skupnosti predloži lo SDK 
Podružnici v Ptuju svoje samo
upravne sporazume ali pravilnike 
o razporejanju čistega dohodka in 
delitvi osebnih dohodkov skuno 
114 OZD in skupnosti , v 70 
primerih pa so delavski sveti 
predložili izjavo, da so njihovi 
obs to ječ i samoupravni ak t i v skla
du z določi l i zakona o zd ruženem 
delu. 

S t ako izjavo so si delavci v 
posameznih organizacijah in skup
nostih začasno zagotoviH nemote 
no izplačevanje osebnega dohod
ka, vendar b o sedaj t reba predloži
ti pravilnike ali pa dokazat i , da so 
resnično v skladu z določili ZZD, 

To bo ena od nalog v naslednjem 
obdobju pristojnih organov v 
o b č i n i 

F 

TGA Kidričevo: 

Tokrat resneje 
in odgovorneje 

v vseh T O Z D v d e l o v n i 
organizaciji T G A ,,Boris Kidr ič" 
Kidričevo, potekajo že nekaj časa 
temeljite, obširne in konkretne raz
prave o katalogu delovnih nalog in 
opravil sistemiziranih in ovrednote
nih za sleherno T O Z D . Skratka 
razprave o tako zvanih tozdovskih 
p r a v i l n i k i h o de l i tv i o s e b n i h 
dohodkov. Cas referenduma se 
namreč hitro približuje, saj je kot 
je znano sklican za v torek 4. aprila 
1978 in mora brez dvoma do tega 
dne biti resnično vse pripravljeno, 
odpravljene vse nejasnosti, ki bi 
morda še lahko bile vzrok za dolo
čene pomanjkljivosti pri tej akciji. 

Razprave t ako po delovnili sku
pinah, ki jih organizirajo osnovne 
organizacije sindikata po svojih po
verjenikih, kot tudi razprave na ka
terih delavcem tolmačijo nekatere 
nejasnosti in določena vprašanja 
tudi člani komisij , ki so pripravljale 
precej časa te osnutke . Ni potrebno 
k o m e n t i r a t i , k a k o v ce lo t i 
ocenjujejo delavci novi predlog. 
Dejstvo je , da so razprave (vsaj do
slej znane) dobre in plodne, skratka 
vse v želji, da se odpravijo še mor
da tiste določene pomanjkljivosti , 
ki jih je moč odpraviti in ki bi 
lahko imele celo negativen vpliv na 
izid referenduma. 

Smat ram, da so tokrat le resneje 
in odgovorneje pristopili k izvaja
nju zadanih nalog vsi, ki so za to 
tudi v celoti odgovorni . Razprave 
so vsaj po naši oceni, najboljše na 
sindikalnih delovnih skupinah po 
delovnih obrat ih, saj manjše število 
delavcev lažje razpravlja in predla
ga, pa tudi za zbore delavcev je to 
m n o g o l až je , ker se t a m na j 
d o k o n č n o u r e d i j o le še t i s t e 
nejasnosti , ki j im niso mogle biti 
obrazložene v skupinah. To je tudi 
pravi in dober način za resnično, 
uspešno in za vse razumljivo ob
veščenost v delovni organizaciji, 
predvsem pa v TOZD-ih , kjer ob
veščenost še morda ni povsem ste
kla. France Meško 

RAZGOVOR Z ANTONOM PURGOM 

Banka in njeno 
vključevanje v razvoj 

gospodarstva 
Na dmgi seji konference članic poslovne enote KB Maribor 

v Ptuju je bil za vodjo poslovne enote v Ptuju ponovno 
imenovan Anton Purg. Pred dnevi smo ga obiskali v poslovni 
enoti in mu zastavili nekaj vprašanj o vlogi banke danes in 
njenemu vključevanju v gospodarski razvoj občine. 

Preobrazba bančnega sistema ni zgolj fasada, temveč gre za 
vsebinsko globlji odnos. Novi odnosi v bančnem sistemu naj bi 
v resnici zagotovili dejansko upravljanje združenega dela s 
sredstvi, ki so v banki in s sredstvi, kijih banka ustvari s svojim 
poslovanjem. Veliko se namreč še govori o bankah kot o 
„centrih finančne moči" in o veliki ,,bančni odvisnosti 
združenega dela" v njegovem tekočem gospodarskem 
poslovanju in na področju razširjene reprodukcije. Kaj lahko 
rečemo o tem? 

,,V prejšnjih letih sp bile banke 
pogostokrat upravičeno deležne 
družbene in javne kritike, ker so 
bile resnično , ,odtujeni centri 
ekonomske — finančne m o č i . " 
Taka kritika pa je postala v zad
n jem č a s u p r e s p l o š n a , ker ni 
ločevala funkcije centralnih bank 
in politike poslovnih bank, ki so 
na osnovi ustavnih dopolnil p o le
tu 1971 pos topno zagotavljale večji 
vpliv delovnih ljudi na odločitve. 
V upravljanje poslovnih bank so 
bili že pred novo ustavo vpeljani 
d e l e g a t s k i o d n o s i . V k r e d i t n e 
odbore , ki odločajo o izvajanju 
poslovne poHtike bank, so bili 
dosledno izvoljeni delegati članov 
banke . Kakovostne spremembe so 
se začele izvajati tudi v sistemu 
planiranja in oblikovanja poslovne 
politike bank, v katerih se deloma 
že odražajo opredeljeni razvojni 
cilji in d o g o v o r j e n e r a z v o j n e 
prednosti ter interesi organizacij 
združenega dela, samoupravnih 
interesnih skupnosti in družbenih 
skupnost i . 

K l j u b v sem p o z i t i v n i m 
spremembam pa moramo ugotovi
t i , da b i s t v e n i h k a k o v o s t n i h 
premikov še nismo dosegli, saj 
delavci v temeljnih organizacijah 
združenega dela še vedno nimajo 
odločujočega vpliva na določanje 
planov in poslovne politike bank. 

S konsti tuiranjem temeljne ban
ke Maribor , ki smo ga uspešno 
opravili konec leta 1977, smo zače
li nov proces ustavne preobrazbe 
bančništva na tem območju, ki 
z a g o t a v l j a več jo k a k o v o s t v 
p o d r u ž b l j a n j u k r e d i t n e g a in 
bančnega sistema ter odločujoč 
vpliv delavcev na upravljanje z 
denarjem in d o h o d k o m banke . 

Konstituiranje temeljne banke, 
č e p r a v j o u p r a v l j a j o de lega t i 
temeljnih organizacij , še samo po 
sebi ne bo zmanjševalo sedanje 
odvisnosti temeljnih in drugih 
organizacij združenega dela od 
bank, če ne b o m o hkrati zagotovili 
odločujočega položaja delavca v 
t e m e l j n i o r g a n i z a c i j i g lede 
gospodarjenja z obratnimi sred
stvi. Dokler bo večji del obratnih 
sredstev odvisen od bančnih kredi
tov, ne bo mogoče , ,osvobodi t i " 
temeljnih organizacij odvisnosti od 
b a n k e . Z a t o j e u r e j a n j e teh 
vprašanj v temeljni organizaciji in 
med njimi v delovni in sestavljeni 
organizaciji sedaj poglavitna nalo
ga. 

P o m e m b e n člen v p r o c e s u 
preobrazbe bank so interne banke 
ali posebne finančne službe, prek 
k a t e r i h b o o r g a n i z i r a n o 
samoupravno združevanje sredstev 
neposredno interesno zainteresira
nih temeljnih organizacij za potre
be tekoče in razširjene reprodukci
j e . T o j e po t za u s t v a r j a n j e 
možnost i , da se bodo delavci 
temeljnih organizacij obračali na 
banko in se skupaj z drugimi 
u p r a v l j a l c i b a n k e o d l o č a l i za 
kredite le izjemoma, ko so potreb
na doda tna obra tna ali investicij
ska s reds tva ." 

Delitev dohodka je še vedno v 
škodo gospodarstva. Gospodar
s tvo pa je v vel iki mer i še 
obremenjeno z velikimi obrestmi. 
Kakšne olajšave lahko v prihodnje 
še p r i č a k u j e m o , g lede na 
lanskoletna vračila dela ristorna 
obresti in podobno? 

, ,Obremenitev gospodarstva z 
r e l a t i v n o v i s o k i m i o b r e s t m i 
p o g o j u j e p r e d v s e m d e n a r n o -
kreditni sistem in le v manjšem 
obsegu poslovna politika bank. 

Narodna banka , ki skrbi za zado
sten obseg denarne mase v obtoku , 
še vedno uporabl ja kreditni odnos 
in zaračunava poslovnim bankam 
in drugim neposrednim partner
jem, obresti od kreditov iz emisije. 
Taka praksa ima dvoje negativnih 
posledic, obremenjuje gospodar
s tvo in r e p r o d u c i r a a n o n i m n i 
državni kapital v centralni banki , 

ki so ga p o s l o v n e b a n k e že 
likvidirale. 

Pomembn i viri sredstev bank so 
hranilne vloge in inozemski kredi
t i , z a t o je p o s l o v n a b a n k a 
pr imorana za naložbe zaračunavati 
obresti . Kreditna banka Maribor 
že nekaj let znižuje tarifo obrest
nih mer, s katero zagotavlja le tak 
dohodek, ki je potreben za kritje 
družbeno upravičenih poslovnih 
stroškov, morebitni višek pa že 
med letom vrača članicam banke v 
obliki r istorana obresti. Splošna 
obrestna mera je bila znižana na 9 
odstotkov v letu 1977, še ugodnej
ša obrestna mera pa je določena 
za p r i o r i t e t n e d e j a v n o s t i na 
področju kmetijstva, za proizvod
njo opreme in izvoz. Kreditna 
banka Maribor , v njeni sestavi je 
tudi poslovna enota P tu j , bo tudi v 
b o d o č e vod i l a p o l i t i k o 
razbremenjevanja gospodarstva in 
z obrestmi akumulirala le toliko 
dohodka , da b o d o pokriti stroški 
racionalnega pos lovanja ." 

V prikazu bančne organizacije in 
njenega delovanja ne moremo obi
ti vprašanja — kdo odloča o 
uporabi sredstev, ki so v banki. 
L j u d j e si n a m r e č še v e d n o 
predstavljajo, da je to le skupina 
direktorjev, ki sede v organih ban
ke. 

, , 0 uporabi sredstev v bankah 
odloča kreditni odbor , ki ga je 
i m e n o v a l z b o r b a n k e iz vrs t 
delegatov temeljnih organizacij . 
Delegati v zboru in drugih organih 
b a n k e pa ne m o r e j o bi t i 
individualni poslovodni organi in 
č lan i ko l eg i j sk ih p o s l o v o d n i h 
odborov. To pomeni , da v izvršil
nih in kreditnih odborih bank in v 
n j i hov ih p o s l o v n i h e n o t a h ne 
odločajo direktorji organizacij 
združenega dela, kot včasih jav
nost površno ocenjuje ." 

Kako se poslovna enota in ban
ka kot celota vključuje v razvoj 
gospodarstva ptujske občine. Kako 
je s financiranjem prednostnih 
dejavnosti? 

, ,Gospodars tvo ptujske občine 
je v minulih dveh letih doseglo 
r e l a t i v n o d o b r e r e z u l t a t e ; v 
p r i h o d n j e p a je p o t r e b n o 
gospodarski razvoj še pospešiti. 
Pri uresničevanju tega cilja bosta 

učinkovito sodelovali KB Maribor 
in njena poslovna enota v Ptuju, 
ki sta se s podpisom družbenega 
dogovora o temeljih srednjeročne
ga p l a n a o b č i n e P t u j in 
s a m o u p r a v n i m s p o r a z u m o m o 
temeljih plana banke za obdobje 
1976—1980, zavezali podpirati 
dogovorjene razvojne usmeritve in 
prednostne dejavnosti. Podlaga za 
realizacijo teh ciljev bodo usklaje
ni plani temeljnih organizacij , 
predvsem s področja kmetijstva, 
kovinsko-predelovalne industrije, 
barvne metalurgije, turizma in 
gospodarske inf ras t rukture ." 

V zadnjem času veliko govorimo 
o razvoju malega gospodarstva v 
občini P tu j . Kako se bo poslovna 
enota v Ptuju vključila v njegov 
razvoj? 

, ,KB Maribor , poslovna enota 
Ptuj že nekaj let pospešuje razvoj 
malega gospodarstva s področja 
osebnega dela in v ta namen 
odobrava investicijske kredite d o 
100 tisoč dinarjev in kredite za 
obratna sredstva do 200 tisoč 
dinarjev občanom, ki na osnovi 
obrtnega zakona z osebnim delom 
in s svojimi sredstvi samostojno 
opravljajo ob r tno in gost insko 
dejavnost ter občanom, ki v skladu 
z obrtnim zakonom v svojih 
zasebnih gospodinjstvih sprejema
jo na prenočevanje goste in j im 
nudijo h rano in pijačo. Pri tem ze
lo pogrešamo program razvoja 
p r e d n o s t n i h d e j a v n o s t i , ki ga 
pripravlja občinska skupščina, 
kajti tem dejavnostim bo banka 
dajala tudi večje kredite. V letu 
1977 je poslovna enota odobrila 69 
obr tnikom in gostilničarjem tri 
m i l i j o n e d i n a r j e v k r e d i t o v za 
osnovna sredstva in 3 milijone 
dinarjev kreditov za obra tna sred
s tva . " 

S kakšnim finančnim potencia
lom bo poslovna enota razpolagala 
v letošnjem letu? 

, ,Poslovna enota KB Maribor v 
Ptuju bo imela v letu 1978 na 
razpolago predvidoma 387 milijo
nov dinarjev za naložbe iz svojega 
kreditnega potenciala. Del teh 
sredstev v višini 202 milijona 
dinarjev je že angažiranih za transe 
v letu 1978, ostanek v znesku 185 
milijonov dinarjev pa bo usmerjen 
v n o v e n a l o ž b e p o n a č r t u 
uresničevanja srednjeročnega pla
na v letu 1978 za prednostne 
dejavnosti in za tiste naložbe, kjer 
so v s t r u k t u r i f i n a n c i r a n j a 
upoštevana načela združevanja de
la in s r eds t ev na p o d l a g i 
dohodkovnih odnosov. Gospodar - • 
stvo ptujske občine pa bo deležno 
tudi več kreditov, ki jih bo dala na 
razpolago temeljna kreditna banka 
M a r i b o r , če b o ime lo d o b r e 
programe in projekte, ki b o d o 
sprejemljivi za širšo družbeno 
skupnos t " . 

Naš obisk v poslovni enoti b o m o 
sklenili z vprašanjem o značilno
stih letnega razvoja poslovne eno
te. Želeli bi tudi obrazložitev o 
tem, kaj so , , cenena" in kaj , ,dra
g a " bančna sredstva? 

, ,Za poslovno enoto je značilno, 
da razpolaga predvsem z , ,dragi
m i " sredstvi, ki jih mora poceni 
plasirati. T o je posledica specifične 
strukture sredstev in enostavne 
gospodarske strukture, v kateri 
prevladuje kmetijstvo. Med , ,dra
g a " sredstva uvrščamo predvsem 
hranilne vloge, na katere odpade 
28 odstotkov vseh sredstev ter 
k r e d i t e pr i d r u g i h b a n k a h in 
inozemske kredite. , , P o c e n i " sred
stva pa so sredstva na vpogled p o 
žiro računih uporabnikov družbe
nih sredstev s področja gospodar
stva in proračunov družbeno
političnih skupnosti . Sredstva p o 
računih gospodarstva relativno 
najbolj privlačijo zaradi nizke 
likvidnosti, sredstva proračunov 
pa so bila v začetku leta 1978 
prenesena v depozite narodne ban
ke. Iz tega izhaja, da je v banki 
relativno malo , , cenenih" sredstev. 
Razpoložljiva sredstva usmer jamo 
v precejšnjem obsegu v prednostne 
dejavnosti (predvsem kmetijstvo), 
ki d o b i v a k r e d i t e po u g o d n i 
obrestni meri v smislu družbenega 
dogovora o razvoju kmetijstva, in 
živilske industrije v SR Slovenij i ." 

Pripravila: M G 

Anton Purg 

SLADKORNA PESA NA 1000 
HEKTARJIH 

Ormož 
v letošnjem letu j e po sprejetem 

družbenem planu zač r t ana po
skusna proizvodnja s ladkorne pese 
na 100(5 ha njiv. Tovarna sladkorja 
bo začela s poskusno predelavo v 
naslednjem letu, k o b o d o lahko 
pridelano peso že p r e d e M i v 
Ormožu . V poskusno predelavo 
b o d o vključili pridelek iz 3000 ha 
v pr ihodnjem le tu . Iz razloga, da 
načrtujejo 3000 ha, je t reba v 
letošnjem letu v poskusno 
organizirano proizvodnjo vključiti 
vsaj 1000 ha njivskih površi n . Ti 
j e precejšnje povečanje površin od 
leta 1977 , k o so v Ormožu imeli 
proizvodnjo s ladkorne pese za
stavljeno na 260 ha. Predvideno 
povečanje površin zahteva tud i 
veUk napor pospeševalne službe v 
kooperacij i in poljedelskih t ehno
logov na družbenih gospodarstvih. 

Proizvodni rezul tat i , ki so bili 
doseženi v zadnjih dveh letih 
poskusne proizvodnje kažejo, da 
j e uspeh v postavljeni tehnologiji 
pridelovanja. Naj navedemo samo 
nekaj poda tkov : pop rečn i donos 
čistega pridelka sladkorne pese na 
hektar je bil 42 t / h a in ob 

Eovprečni polarizaciji 15 ,70 % je 
lo pridelano 6 6 3 0 kg sladkorja 

po hektarju. Najuspešnejša proiz
vodnja j e bila v kombina tu 
Ormož , kjer so na 41 ha dosegU 
povprečn i pridelek čis te sladkorne 
pese 51 t / n a s povprečno digestijo 

16 ,96 % in to j e 8,7 t one sladkorja 
po hektar ju. 

I z redno dobr i rezul ta t i so bili 
doseženi tud i v kombina tu 
IVtribor, Lenar t , P tu j , Ljutomer , v 
zadrugi Križevci in v Varaždinu, 
torej povsod tam, kjer so 
proizvajali peso že drugo leto na 
večjih površinah. Tudi rezul ta t i v 
kooperacijski proizvodnji so izred
no ugodni , saj je v tej proizvodnji 
dosežen najvišji ods to tek sladkorja 
(z 20 % s področ ja Murske Sobo te 
in Beltincev, področ je Lendave je 
doseglo 1 7 , 3 0 - 1 8 , 6 6 % koope 
rant i Agrokombina ta Lenart , 17,7 
%, kooperan t i s področja Ormoža 
16,69) . V Beli Manastir j e bi lo 
o d d a n o okol i 10700 t o n pese , od 
tega 700 ton iz k m e č k e 
proizvodnje. Pr ipomni t i velja, da 
so večino pridelka s ladkorne pese 
kmet je porabil i d o m a za po t r ebe 
živinoreje. 

Izkušnje in rezul tat i iz doseda
nje proizvodnje so osnova za 
uspeh tehnologije pridelovanja. Za 
vse planirane površine j e že 
zagotovljena linija specialne meha
nizacije za s ladkorno peso. Ta 

linija se sestoji iz predsetvenika, 
sejalnic in kombajna za enofazno 
spravilo. Za k m e č k o proizvodnjo 
bo mehanizacija prilagojena zmo
gljivosti traktorjev, s ka te r imi 
razpolaga naš kmet . Enoredni 
kombajni , ki smo j ih že lani 
preizkusili in j ih letos nabavljajo, 
so izdelani po zahodno nemški 
Učenci Klein (na Poljskem) in so 
nekol iko lažji od Schmotzerjevih 
in Stollovih enorednlh kombaj 
nov. Tudi seme, herbicidi in ostala 
zašči tna sredstva so že zagotovlje
na. 

Opazit i j e , da so se v Ormožu za 
letošnjo proizvodrijo zeleh č im 
bolje pripraviti . Pri vsem tem je 
najtežje vprašanje, ah b o m o uspeh 
zamteresirat i kme ta da bo zasejal 
predvidene površine zemlje. Na 
nekater ih področ j ih j e še 6 ibko 
organizirana pospeševalna služba, 
oziroma j e l e - t a zelo obremenje
na že z dosedanjo proizvodnjo. 

V Ormožu so že začeU z 
ustanavljanjem iniciativnih odbo
rov za proizvodnjo sladkorne pese 
na nivoju z a d m ž n e oziroma 
kooperacijske eno te , ki zajema 
območje ene krajevne skupnost i . 
Iniciativni odbor i so že us tano-
'/Ijeni. Sestavljeni so t ako , da je 
vsaj en k m e t iz vsake vasi, tajnik 
odbora pa je pospeševalec. Člani 
odbora so si na osnovi plana 
razdelili plan površin in po vaseh 
in že pridobivajo interesente vsak 
v svoji vvasi. S tako široko 
zastavljeno akcijo in ob p o m o č i 
kmetovalcev samih je upanje, da 
b o d o predvidene površine setve 
realizirah ah pa celo presegli. 

Zanimiv je poda tek , če se 
zamenja del krmske pese s 
s ladkorno peso, ah del drugih 
k rmnih rastl in, ki jih imamo za 
pokladanje živini, bi te površine 
jresegli. Sladkorna pesa je po 
iranilni vrednosti veliko več 

vredna od k rmne pese, ta tudi več 
ko t silažna koruza. Specialna 
mehanizacija bo na terenu in bo 
dos topna slehernemu proizvajalcu. 
Tudi repubUška premija 3000 din 
po hektarju, ki jo dobi vsak 
proizvajalec, mora v z p o d b u d n o 
delovati pri odloči tvi za setev. V 
sedanjem t r enu tku jenajvečja 
ovira za dosego plana nepoznava
nje nove t e h n o l o g e . 

Pripravil: zk 

Na gradbišču sladkorne tovarne sedaj gradijo naselje za 750 
delavcev. Dela bodo končana 1. juUja. 

Posnetek: zk 
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Predstavljamo vam delegate 

osmega kongresa ZK Slovenije 
Po sklepu seje CK ZKS bo 3. aprila 

1978 začel v Lj ubljani z delom VIII. 
KONGRES ZVEZE KOMUNISTOV 
SLOVENIJE. 

Po obširnih skoraj 
enoletnih pripravah in po dvomesečni 
intenzivni javni razpravi o predlogu 
dokumentov za VIII. kongres, bodo 
delegati ocenili delo Zveze komunistov 
Slovenije in njenih organov med sedmim 

in osmim kongresom, razpravljali na sejah 
{ienuma in komisij, sprejeli naloge, 
začrtane v resoluciji ter izvoliU ograne 
ZKS in ZKJ. 

Komuniste z območja ptujske občine 
bo na kongresu zastopalo 10 delegatov, 

po štirje delegati pa iz občin Ormož in 
Slovendca Bistrica. Kot gostje pa bodo na 
kongresu sodelovali še sekretarji 
tomitejev OK ZKS in člani dosedanjih 
organov ZKS. Sklenili smo, da delegate 
za VII. kongres z našega območja 
predstavimo skupno. 

PripravUi: Nevenka Dobljekar, Zdenko Kodrič in Viktor Horvat 
Foto: M. Ozmec, I. Ciani, V. Horvat in Zdenko Kodrič 

ALOJZ G O J C I C , sekretar MS 
ZKS Maribor: 

„Na kongresu bom sodeloval v 
Komisiji za idejna vprašanja 
ku l tu re , prosvete, znanost i in 
tele snu ku l tu re . V razpravi želim 
govoriti o temi: družbeno
ekonomski položaj prosvete ,z las t i 
vzgoje in izobraževanja, svobodna 
menjava dela, o organiziranosti 
šolstva v dcladu s težnjami -
postaviti koncep t usmerjenega 
šolstva in s t em približati šolstvo 
ostalemu delu združenega dela." 

FRANJO G N I L S E K , pred
sednik IS SO Ptuj : 

„Ker je ptujska občina še vedno 
med manj razvitimi in se s to 
problemat iko stalno srečujemo pri 
svojem delu , bom na kongresu 
sodeloval v komisiji za d ružbeno-
ekonomdce odnose , da b i tako po 
svojih m o č e h poskušal prispevati 
k reševanju problemat ike manj 
razvitih območ i j . V razpravi želim 
poudar i t i p o t r e b o p o pospešenem 
skladnem razvoju vseh o b m o č g v 
Sloveniji." 

HINKO 2 0 L N I R , IMPOL 
Slovenska Bistrica, kandida t za 
člana CK Z K S : 

,̂ ^Že vsa leta se nepos redno 
srečujem s problemat iko dela 
komunis tov v neposredni proiz
vodnji. P n tem se srečujemo tudi s 
kadrovsko in socialno s t rukturo 
članstva. V razpravi želim prav 
temu področju posvetit i posebno 
pozornost . T rdno sem prepričan, 
da b o m tako ko t vse doslej 
zaupane mi naloge, tudi t o 
uspešno opraviL" 

M I R K O NOVAK, predsednik 
SO Ormož: 

, ,Dogovorili smo se, da bom 
sodeloval v komisiji za družbeno
e k o n o m s k e o d n o s e , kjer b o m 
razpravljal o zagotavljanju mate
r i a ln ih v i rov za p o s p e š e v a n j e 
kmetijstva. Upam, da nam bo po 
kongresu uspelo v slovenskih obči
nah skleniti samoupravrvi sporazum 
o pospeševanju kmetijstva. Najver
jetneje bomo v Ormožu pripravili 
predlog za dopolnitev resolucije o 
kmetijstvu. O tem smo govorili tudi 
v razpravi o predkongresnih doku
m e n t i h . " 

D I M C E S T O J C E V S K I , org. 
sekretar komiteja O K Z K S Ptuj: 

, ,Rad bi sodeloval v komisiji z 
mojega področja dela, to je na 
področju organiziranosti Z K in 
s ta tutarnih vprašanj. Tema, o 
kateri b o m poskušal razpravljati 
pa j e delo komunis tov v krajevni 
^ u p n o s t i , v drugih družbeno
poli t ičnih organizacijah, v društ
vih in na drugih področj ih ." 

MAGDA LEŠNIK, Povrtnina 
Maribor, poslovalnica P tu j : 

, .Sodelovala bom v pol i t ični 
komisiji. Govori t i nameravam o 
vlogi žene v SLO in družbeni 
samozaščiti , ker v tej komisiji 
delam v občin i že vrsto let. 
Mislim, da je t reba posebej 
poudari t i de lo žensk na tem 
pomembnem področ ju dejavnosti 
med vojno, v povojnem obdobju 
in v našem nadaljnjem razvoju." 

M A R U Š A G R A B R I J A N , Kme-
tgski k o m b i n a t P tu j : 

, ,Čeprav moja d ružbenopo
litična aktivnost sega že v obdobje 
N O E , b o m na kongresu sodelovala 
v komisiji za d r u ž b e n o e k o n o m ^ e 
odnose. Želela bi rapravljati o 
investicijskih vlaganjih v kme
tijstvo ter o vpeljavanju dejanskih 
dohodkovnih odnosov med te
meljnimi organizacijami in v 
delovni organizaciji v povezanos t i 
s proizvodnjo." 

K O N R A D ' V E R T l C , Elektro 
Maribor, TOZD Ptu j , doma iz 
Dornave: 

,,Pri delu kongresa bom 
sodeloval _ v okviru s tatutarne 
komisije. Želim razpravljati o delu 
komunis tov delavcev - nepo
srednih proizvajalcev v ptujski 
občini . Za t o t e m o m e j e namreč 
naš aktiv pri obč inski konferenci 
ZKS nepos-edno zadolži l ." 

ZDENKA ŽIROVNIK. Proiz
vodno podjetje ,.0!ga Meglic" 
Ptuj: 

, ,Sodelovala bom v komisiji za 
razvoj in statut ZKS. Razpravljati 
želim o organiziranosti čbinstva v 
osnovnih organizacijah ZSMS. 
Trenu tno si pr izadevamo, da bi 
izpostavili t iste kr i t ične t o č k e , ki 
so povzročile dokajšnjo neaktiv
nost mladih in razloge, zakaj se ne 
vključujejo dovolj v ZK. " 

K O N R A D POSAVEC, TGA 
..Boris K i d r i č " Kidričevo: 

,.Skupaj s tovariši iz delovne 
organizacije se pripravljam na 
razpravo o položaju barvne 
metalurgije v Sloveniji, njen 
razvoj, povezovanje in o drugih 
problemih, ki bi prišli v poštev v 
razpravi. Na kongresu bom 
namreč sodeloval v komisiji za 
družbenoekonomske odnose . " 

.MARKO POTOČNIK, Delovna 
organizacga AGIS Ptuj: 

„Sodeloval b o m v komisiji za 
izobraževanje in ku] turo . Pripravil 
bom razpravo o mladinskih 
delovnih akcijah in sploh o delu 
mladih. Predvsem o t em, k a k o se 
mladi na akcijah soočajo s 
samoupravljargem v praksi, prido
bivajo izkušnje in o povezanost i 
med delavci, učenc i in š tuden t i na 
akcijah." 

A L B E R T KRAPE Ž, Konus , 
Konfekcija Majšperk, d o m a s 
Ptujske gore: 

,,Sodeloval bom v komisgi za 
mednarodne odnose . V razpravo 
se ne mislim vključevati , sem 
najstarejši med delegati za kongres 
in malo me daje bolezen, pa so me 
tovariši za to razbremenili obvez
nosti sodelovanja v razpravi ." 

M A R T A P E R Š A K , b a b i c a . 
Zdravstveni dom Ormož: 

,, Vesela sem, da sem bila izvolje
na za delegata. Ce bom imela 
p r i l o ž n o s t , b o m na k o n g r e s u 
razpravljala o solidarnostnih preli
vanjih v zdravstvu. Dotaknila bi se 
tudi kadrovskih problemov. 2 e od 
leta 1973, ko sem postala član ZK, 
si prizadevam za napredek zdrav
stva v obč in i . " 

B R A N K O J O V A N O V l C , stru-
gar v tovarni , ,Jože Kerenčič" 
Ormož: 

, , U d e l e ž b a na k o n g r e s u mi 
veliko pomeni , je velika motivacija 
za nadaljnje delo in družbena 
obveznost. V razpravi bi rad govo
ril o nekaterih problemih mlade 
generacije. Dogaja se namreč, da v 
sredini, v kateri živim in delam, 
mladi še vedno nimajo svoje besede 
in svoje vloge." 

T O M A 2 P Š A K , O p e k a r n a 
Ormož: 

, ,Prisotnost na kongresu je za 
moj 19-letni staž v ZK veliko 
priznanje, obenem pa tudi obvez
nost za uresničevanje na kongresu 
dogovorjene politike ZK. Ce bo 
možno, se bom vključil v razpravo 
o družbenoekonomskih odnosih v 
naši družbi in o nalogah nadaljnje
ga razvoja slovenskega gospodar
s tva . " 

V E R A KODELiC , upokojenka 
iz Crešnjevca: 

,,Ker sem vsa povojna leta 
aktivno delovaLt v vrstah članstva 
ZZB NOV, pri njihovem angaži
ranju za obnovo domovine in 
izgradnji socialistične samo
upravne družbe, bi tudi na 
kongresu želela sodelovati v 
skupini, ki b o obravnavala to 
področje in r\aI6čd koTttttnistov, 
izhajajoč iz izki^linij' W ' t - a d i c ? 
NOB." 

DANICA G R I C N I K , EMl Polj-
čane: 

, .Naloge, ki smo jih delegati 
dobili od članstva in od delovnih 
^udi, predvsem od neposrednih 
proizvajalcev, b o m o na kongresu 
sprejeli v dokument i l i , k i nam 
bodo k r e p k o orožje pri uresniče
vanju nalog in premagovanju težav 
ter Oilpravljanju pomanjkljivosti. 
Te naloge b o m o de l i^a t i iz 
bistriške občine dosledno za
stopali." 

ŠTEI A N C A S A R , tovarna 
IMPOL Slovenska Bistrica: 

„Z izvolitvijo za delegate 
osmega kongresa ZKS nam je 
članstvo izrazilo veliko zaupanje, 
ki ga m o r a m o opravičiti , ne le z 
aktivnostjo na kongresu, temveč 
tudi s svojim vsestranskim 
delovanjem v ZK in na drugili 
področjih, še posebno pri 
uresničevanju nalog, sprejetih na 
kongresu, v praksi ." 

V obdobju nepolnih treh desetletij smo izoblikovali in 
weljavili samoupravne odnose, kakršni ustrezajo razmeram 
in potrebam razvoja socializma v naši družbi. Našli smo 
odgovore na številna odprta temeljna vprašanja in dileme 
našega časa, v katerem postaja socializem svetovni proces. 
Izoblikovali smo družbenoekonomske in institucionalne 
rešitve, izmed katerih so se mnoge že uspešno uveljavile v 
neposredni praksi. Naša poglavitna moč je v sposobnosti za 
obvladovanje in premagovanje protislovij v materialnem in 
družbenem razvoju, v revolucionarni usmeritvi h 
konkretnemu osvobajanju človeka. V tem je vir 
letvarjalnosti in dinamičnosti našega delovnega človeka, 
naše družbe in njenih subjektivnih sil, ob katerih se razbijajo 
vsi poskusi onemogočanja in zaviranja tega razvoja. V tem je 
mobilizacijska preobrazbena moč našega boja za nove 
družbene odnose. V praksi dokazujemo prednosti 
neposredne oblasti delovnih ljudi in odnosov socialistične 
samoupravne demokracije pred drugimi političnimi sistemi, 
ki temelje na monopolih lastnine in upravljanja, zaradi česar 
jih že dolgo pretresajo globlje ekonomske, družbene in 
moralne krize, značilne za sodobni svet. 

Socialistično samoupravljanje je z novo kakovostjo 
dohodkovnih odnosov odprlo nove razvojne procese na poti 
k družbeni osvoboditvi delovnega človeka. Ustvarilo je 
pogoje za razvoj in uveljavljanje kvalitetno novih 
demokratičnih in humanih odnosov med delavci v 
združenem delu oziroma med vsemi delovnimi ljudmi v 
družbi, ki se dejansko že uresničujejo v naši družbeni 
stvarnosti." 

(Iz uvoda predloga resolucije za VII. kongres ZKS) 
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Skupnost za 
zaposlovanje Maribor 
-poslovna enota Ptuj 

Nove 
naloge 

v zd ruženem delu t e č e razprava 
o dopolni l ih k samoupravnim 
spo razumom o temeljih planov 
interesnih skupnost i družbenih 
dejavnosti. Med interesnimi skup-
m s t m i čakajo veUke in odgovorne 
naloge tud i skupnost za zaposlova
nje. V letošnjem letu bi naj bile 
iBtanovljene obč inske skupnost i 
za zaposlovanje, t ako da bi delo 
skupnost i kar najbolj pribhžali 
(felovnim l judem in o b č a n o m . 

Poleg običajnih nalog na 
področ ju zaposlovanja in posredo
vanja dela, priznavanja pravic za 
primer brezposelnost i , pokUcnega 
usmerjanja in štipendiranja, nalaga 
zakon o usposabljanju in zaposlo
vanju invalidnih oseb še nove 
naloge. Tako j e v dopolni lu k 
samoupravnemu sporazumu o 
temenih plana skupnost i za 
zaposlovanje na o b m o č j u ptiiiske 
o b č i n e za obdobje 1 9 7 6 - 1 9 8 0 v 
letu 1978 že predviden obseg iz 
zakona izhajajočih nalog. V t e m 
letu b o obravnavanih in napo ten ih | 
na s t rokovno usposabljanje okrog 
5 0 oseb , k i j im b o pr iznana 
lastnost invahdne osebe . Med 
njimi bo pribl ižno polovica 
odrasUh oseb, druga polovica pa 
o t r o k , m o t e n i h v te lesnem m 
duševnem razvoju. L e - t i se b o d o 
usposabljah neposredno v delov
nih organizacijah ah v invahdskih 
delavnicah. Za usposabljanje 
invahdnih oseb bo p o t r e b n o v t em 
letu nameni t i 1,300.000 din. 

Naštete in še nekatere druge 
naloge sodijo v eno tn i p rogram 
skupnost i , za uresniči tev enotnega 
programa pa b o d o p o t r e b n a 
sredstva v višini 6 ,493 .000 din. 

Skupni p rogram obsega izdatke 
za izvajanje skupnih nalog na 
področ ju zaposlovanja, pokhcnega 
usmerjanja m štipendiranja, uspo
sabljanja in zaposlovanja invaUdov 
t e r študijskih in raziskovahiih 
nalog, k i j ih izvaja Zveza 
skupnost i za zaposlovanje SR 
Slovenije. Del sredstev pa j e 
iBmeiijen za delo Zveznega biroja 
za zaposlovanje v SFRJ . Tako b o 
za dciipni program p o t r e b n o 
zbrat i 5 2 0 . 0 0 0 d in . 

Za dopolni lni program j e 
p o t r e b n o zagotoviti 100 .000 din , 
t a pa vk^uču je sredstva za izvedbo 
programa obč inske skupnost i 
socialnega varstva in obč insk ih 
organizacij . 

Po t rebna sredstva b o d o zbrana 
po dveh prispevnih stopnjah. Do 
aprila bi prispevna stopnja od 
b ru to osebnega d o h o d k a znašala 
0,21 % - po tej stopnji bi v 
ptujski obč in i zbrah 8 4 1 .000 din , 
o d aprila dalje pa 0 ,26 %, kar 
p o m e n i 2 ,548 .000 din. Tako bi v 
obč in i združili 3 ,389.000 din, 
priliv iz sol idarnostnih sredstev pa 

1)0 znašal 3 ,724.000 d in . 
N. D. 

Zakaj neupravičene kritike? 
Čeprav je osmi marec , medna

rodni dan žensk že precej za nami , 
m o r a m v tej zvezi še zapisati nekaj 
vrstic predvsem zato , ker še vedno 
letijo določene kritike od nekaterih 
v KS Kidričevo na račun proslave, 
ki je bila izvedena s kul turnim pro
gramom v dvorani T G A v petek 10. 
marca 1978. 

Ne morem namreč mimo nekate
rih opazk in kritik poedincev, tudi 
poedink, ki vnašajo med občane 
neresnična mnenja in izjave o 
slabem praznovanju dneva žena v 
KS Kidričevo. Res je , da ni bilo 
nobene veselice in pijančevanja, da 
pa je KK S Z D L , kljub določenim 
težavam, organizirala ob polni 
podpor i vodstva šole ter vrtca in 
folklore, godbe na pihala T G A in 
tamburaškega orkestra iz Apač. 
Proslava sicer ni bila posebno 
obiskana, toda to se je že zgodilo 
tudi lansko leto, ko je nastopilo 
gledališče iz Ptuja z dobrim progra
m o m v skoraj prazni dvorani . 

Zan ima me, ali smo še vedno v 
času, ko so samo veselice spravile 
naše žene (ali bolje rečemo mo
ške) na take prireditve. Ali ne 
mislimo tudi na kul turne oblike 
praznovanj ob t ako pomembnih 
praznikih in podobno? Vse namreč 
leti le na nekatere poedince, ki 

imajo to v , , zahva lo" za svoje delo 
in t rud. Morda je res tudi to , da se 
je v obilici velikih priprav na volit
ve marsikaj izmuznilo, toda v takih 
primerih je pot rebna pomoč ne pa 
poznejša kritika. 

Želel bi, da tisti, ki kaj radi 
vsako leto prireditve kritizirajo pri
hodnje leto pripravijo proslavo ob 
8. marcu. Bomo videli, kaj znajo v 

praksi . Očitki glede praznovanja 
žena zaposlenih v T G A pa ne priza
denejo D P O v KS, ki se že vsa leta 
t rudijo, da bi kuhurne prireditve 
ob tem prazniku bile skupno orga
nizirane, zato naj tisti kritiki usme
rijo svoj bes in gnev na drugi naslov 
in ne na vodstvo KK SZDL in D P O 
v KS Kidričevo. 

France Meško 

ČISTI KOZARCI? 
v Ptuju smo imeli že pred vojno 

vehko gostiln, t ako je tudi še danes. 
Vrhunec sezone za gostince pred
stavlja predpustni in sam pustni 
čas. Pa ne samo ob pustnem času, 
tudi vsak dan so gostilne in njim 
sorodni lokali kar precej polni. 
Opisal bi dogodek, ki se mi je 
pripetil v bifeju na avtobusni 
postaji . P o napornih urah telovad
be postaneš žejen. 

Želiš si pogasiti žejo, vendar te 
vse mine, ko opaziš na površini 
deita mastni madež, na kozarcu pa 
prstne odtise. Saj bi odšel po deit v 
trgovino, vendar ga tam ne moreš 
dobiti pol litra ali pa še manj . 
Veliko gostov gre vsak dan skozi 
bife na postaji, zato je pomemben 

faktor v gostinstvu tudi čistoča. Če 
bi se mi zgodil pomemben primer v 
Mar iboru , bi poklical inšpektorja. 
Ne bi rekel ničesar, če bi se mi to 
pripetilo samo enkrat . Mogoče tudi 
nisem prvi, ki je to nečistočo 
opazil , vendar moram na to opozo
riti. 

Ker imamo v Ptuju veliko trgo
vin, slaščičarn, mesnic in podobnih 
prodajaln, v katerih je nujno 
potrebna higiena in čistoča, saj 
lahko zaradi malomarnost i pride 
do nalezljivih bolezni, bi bilo 
po t rebno , da bi stvari pregledali 
inšpektorji . Prepričan sem, da bi se 
podobne stvari kot sem jo opisal 
hi t ro odpravile. 

Danilo Klajnšek 

V skrbi za zdravo 
okolje odločno 
protestiramo 

Stanovalci bloka na Potrčevi 38 
ogo rčeno nasprotujemo gradnji 
devetdeset ih garaž za avtomobi le 
na terenu med Pot rčevo u l ico , 
Gregorčičevim drevoredom in 
Kvedrovo uhco . V javnih obči l ih 
be remo, da povsod težijo za t em, 
da b i garaže locirah na periferiji, s 
č imer si prizadevajo zmanjšati 
avtomobilski p romet v mest ih , 
razširiti pa zdravo č lovekovo 
o k o ^ e . 

E tažne garaže so locirane na 
omenjeni parceh p o predlogu 
spremembe zazidalnega nač r t a 
stanovanjske cone Gregorč ičev 
drevored, Potrčeva in cone ob 
Grajeni, k i ga j e izdelal Zavod za 
urbanizem Maribor, v sep tembru 
1 9 7 5 . 

Svoj protes t pojasnjujemo s 
t em, da živimo v že m o č n o 
onesnaženem predelu mesta . 
Okolje nam onesnažuje zelo 
p r o m e t n a Pot rčeva ulica, v 
neposredni bUžini pa j e t ud i 
železniška postaja s p rogo , k i še 
po svoje prispeva k našim 
težavam. 

V predlogu sprememb zazidal-
rega nač r t a , k i ga omen jamo, je 
t o d vrisana tud i t ranzi tna 
Osojnikova cesta , k i b o položaj še 
poslabšala. Mar naj dovol imo, da 
ras b o d o zadušili izpušni plini 
vseh t e h avtomobilov? 

Živimo tud i v gosto naseljeni 
soseski, v ka ter i domujejo številne 
mlade družine z majhnimi o t r o k i 
Že od nasehtve prvih stanovalcev 

v Kvedrovi ulici dalje ugotavl jamo, 
da ni n ihče poskrbel za pr imeren 
in urejen p ros to r za igranje o t r o k . 
Dovolj nai j e večnega strahu za 
varnost naših o t rok , ki se igrajo na 
cesti, saj drugačegega pros tora 
nimajo. 

Zgledujoč se p o Volkmerjevem 
naselju, kjer so med novimi 
stanovanjskimi objekt i uredili 
prijetne zelenice, k i lepšajo okolje , 
o t rokom pa nudijo varen pros tor 
za igro^ predlagamo, da se tud i na 
območ ju med našimi bloki u red i 
igrišče, kjer se b o d o zbirah o t roc i 
ob igrah, v kater ih b o d o 
n e m o t e n o , sproščeno odraščaU in j 
se razvijah v zdrave, za delo i 
sposobne samoupravljalce, kar j e j 
t ud i cilj vse naše sociaUstične j 
družbe . 

Pr ipominjamo še, da se v 
neposredni bUžini nahaja tud i 
bolnišnica, ki so se j i v zadnjem •' 
času pridružile še zdra / s tvene \ 
ambulan te . Bo m o r d a nameravana j 
gradnja garaž prispevala k i 
boljšemu poču t ju občanov,k i si v i 
njej iščejo zdravja? 

Spoštovani sosedje, krajani, še j e 
čas, da s skupnimi m o č m i , p rek 
mše krajevne skupnost i in p rek 
krajevnih d ružbenopoh t i čn ih or
ganizacij odvrnemo nevarnost , k i 
ogroža naše okolje, naše o t roke in 
zdravje vseh nas. Za vaše glasove, 
za vaše sodelovanje v skupnem 
boju p ro t i gradnji garaž se vam 
iskreno zalivaljujemo. 
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Invalid - samoupravljalec 
Ustvarjanje pogojev za enako

pravno vključevanje invahdov na 
vseh področ j ih družbenega življe
nja in dela j e pravica in dolžnost 
vseh delovnih ljudi in občanov . Le 

na ta nač in bo postal invahd, 
njegovo delo in njegova rehabih-
tacija, ko t ekonomska kategorija, 
neločljiv del d ružbenoekonom
skega delovanja in razvoja 
socialističnih samoupravnih odno
sov. Na t e h osnovah se b o d o lahko 
invalidi us t rezno usposabljah in se 
vključevali v delo in življenje k o t 
enakopravni proizvajalci in samo-

upravljalci. S t e m pa se 
pribhžujemo tud i ustvarjanju 
takih življenjskih in delovnih 
razmer , k i omejujejo možnos t za 
nastanek invahdnosti . 

N e d v o m n o je bilo v zadnjem 
času na področ ju preprečevanja 
mvalidnosti in na področ ju 
rehabihtaci je invaUdov in njiho
vega vključevanja v združeno de lo , 
k i j e v bistvu pogoj za družbeno 
rehabilitacijo prizadetili delovnih 
ljudi in občanov , storjenega 
3recej, saj j e med zaposlenimi več 
cot 10.{)00 invahdnih oseb. V 

samoupravnil i organih temeljnih 
organizacij združenega dela aktiv
n o deluje več k o t t isoč invahdnih 
oseb. Med invaUdi najdemo tud i 
nnogo vodilnih delavcev v 
temeljnih organizacijah združe
nega dela in v skupnos t ih . Vendar 
z doseženimi rezul tat i ne m o r e m o 
biti povsem zadovoljni. V 
zagotavljanju uč inkovi te preven
tivne dejavnosti, obhkovanju 
ustreznih programov pokhcne 
rehabilitacije in pri zaposlovanju 
invalidov pa prihaja do prevelikih 
zastojev. To pogojuje ne povsem 
ustrezen odnos združenega dela, v 
interesu katerega bi morala bi t i 
skrb za preprečevanje invalidnosti 
ter za delovno usposabljanje in 
zaposlovanje invahdov pr imarna 
naloga. 

Moramo se aktivneje vključevati 
v razreševanje invahdske proble
mat ike , le t ako b o ta del 
delavskega razreda, ki so mu 
nesreče pri delu ah druge 
okoUščine prepreči le , da bi 
akt ivno sodeloval v proizvodnem 
procesu, uveljavljal t ud i pravice d o 
dela in pravice, ki m u gredo k o t 
samoupravljalcu - delavcu v 
združenem delu. S takim o d n o 
som bo preseženo tud i enostran
sko pojmovanje invahdske proble
mat ike , k o t le socialne in 
kar i ta t ivne skrbi za invahde. 

Utrinek s proslave mednarodnega dneva žensk v domu 
upokojencev v Ptuju. 

Foto: Kosi 

KDO BO POPRAVIL? 
Precej časa j e že minilo od polaganja pl inovoda v Kidr ičevem in 

okohci , vendar so še vidni sledovi kopanja kanala. Ces to so d o d o b r a 
razkopali, po t em ja rek zagrnili in pr i t em j e tud i ostalo. 

Večina voznikov ve, d a j e cesta skozi Kidr ičevo tlakovana. Takoj po 
prihodu iz podvozja je precej velika luknja, na ka te r i si j ih j e že precej 
poškodovalo kolesa, motorje, nekater i pa tud i presekali gume na 
avtomobihh. T o traja pr ibl ižno že dva meseca. K o t da nikogar ne b i 
zanimalo, še posebej izvajalca oziroma polagalca cevi za plinovod. 

Po mojem mis^enju so prav t i dolžni spraviti stvar v no rma lno 
stanje, oz. v t akšno kak r šno je b i lo pred izvajanjem dela. 

Zlasti j e n^več ja nevarnost za p rometno nezgodo takra t , k o se 
delavci vračajo ali so na po t i v službo. Se posebej so v nevarnost i vozniki 
koles. Varjetno b o ta luknja zasipana, vendar u p a m , da tega ne b o t reba 
napraviti KS Kidričevo, ampak izvajalec deli, saj na KS odpade tako in 
tako veliko dela, k o n č n o pa tudi v s ^ po mojem mnenju ni dolžna. 

Nekateri b o d o morda mislili, da po n e p o t r e b n e m dvigujem prah 
okrog tega, vendar b o d o ob lastnih izkušnjah spremenili mnenje . 

Danilo Klajnšek 

DELEGATSKIH ODNOSOV 
Tudi v Zvezo sociaUstične mladine so sklepi in 

sprejeti akti 9. kongresa vnesli številne elemente dele
gatskega sistema. Čeprav ne moremo govoriti o popol
nih delegatskih odnosih na vseh ravneh, pa vendar gre 
za zavestna prizadevanja po doslednem uresničevanju 
delegatskih načel. 

V obdob ju med obema kongresoma, lahko t rd imo, 
da smo dosegli kvaliteten preskok s prejšnjih klasično 
— političnih načinov odločanja na nove delegatske 
odnose, ki zagotavljajo, da lahko vsi sami od ločamo, 
aH pa, da odločilno vplivamo na staUšča in sklepe ob 
sprejemanju v raznih organih družbenega samouprav
ljanja. 

Zavedati pa se m o r a m o , da se temeljnih opredeli
tev delegatskega sistema odločanja ne moremo učiti 
po nikakrši drugi poti , kot z akt ivno udeležbo v vseh 
procesih in nivojih odločanja. 

Pri oceni vpliva mlade generacije na odločitve v 
posameznih sredinah, lahko rečemo, da je vpliv 
vsebinsko mnogo manjši, kot je številčna prisotnost v 
delegacijah. Prav gotovo je p o m e m b n o povdari t i , da 
so vse odločitve mladih v samoupravnih interesnih 
skupnostih, v družbenopolit ičnih skupnost ih in tudi v 
samoupravnih organih sestavni del družbene akcije za 
nadaljnji razvoj družbe. 

Mlada generacija ima specifične probleme, ki so 
gotovo oblikovani v posebnih sredinah, vendar prav 
zaradi tega skupni interesi nosijo s seboj vplive najšir
ših sredin, soočenih s konkre tno prakso in usmeritvijo 
družbenoekonomskih odnosov v SR Sloveniji in 
SFRJ . 

Zavedati se m o r a m o tudi napak, pomanjklj ivosti , 
pa tudi neodgovornost i v posameznih sredinah, ki Se 
niso prešle od organizacijskih vprašanj na vsebinska, 
se pravi na tista vprašanja s katerimi se danes sooča 
naša družbena praksa . Predvsem je prihajalo do 

izraza forumsko delo organov in neodgovoren odnos 
posameznikov. Vključevanje mladih v proces delegat
skega odločanja pa ni bilo dovolj odgovorno tudi zno
traj ZSMS. 

Ugotovljeno je bilo tudi, da delegati iz vrst mladi
ne in članstva ZSMS mnogokra t niso dobivali stališč 
za svoje delo v delegacijah in skupščinah družbenopo
htičnih in samoupravnih interesnih skupnost i , pač pa 
so vse preveč zastopali le lastna stališča. 

Posebej je izpostavljeno meddelegatsko povezova
nje posameznih delov mlade generacije, organiziranih 
v enotno ZSMS. V zadnjem času smo si precej priza-
devaU za odločnejšo prisotnost mladih delavcev in 
kmetov v procesih odločanja, veUko od tega nam je 
uspelo uresničiti. Se bo potrebno vztrajati , da pridejo 
te povezave, oplojene z vsebinami interesov delavske
ga razreda vedno v vse organe, ki so prevečkrat 
odtujeni tej vsebini. Lahko pa t rdimo, da je v tem ob
dobju ZSMS postala enotna fronta mlade generacije. 
To lahko upravičimo s trditvijo, da so odločitve, spre
jete na konferencah aU organih, predvsem plod pred
hodnih razprav v osnovnih sredinah in odločitvah v 
delegatskih skupščinah. 

Upoštevanje delegatskega sistema je že pr isotno v 
večini osnovnih organizacij, aktivih in drugih 
organiziranih oblikah delovanja v ZSMS. Pri tem pa 
smo težili k temu, da je s t ruktura organov in organiza
cij takšna, da ima vsak član ZSM možnost vpliva in 
delovanja. 

Kljub temu je danes v naših vrstah še vedno dosti 
sredin, kjer ta princip ni uveljavljen. Logično je , da so 
ti pojavi skoraj povsod tam, kjer tudi sicer ni dovolj 
razvita samoupravljalska in družbena zavest. Odprav
ljanje teh napak ter aktivnost za zboljšanje razvijanja 
našega sistema pa mora postati naloga vseh organi
ziranih družbenopoli t ičnih sil. — O M 

Na obisku v domu upokojencev v Ptuju 

Da - tudi starost Je lepa 
Na obisk v d o m upokojencev 

sem se odpravila zgodaj zjutraj . V 
svetli avU doma, napolnjeni z 
okrasnim cvetjem, so me 
pozdravile prijazne ženice; pri 
naslednjih vratih pa sem že trčila 
ob „domovskega o č e t a " F ranca 

Krajnca. Prijaznost, k i se mu riše 
na obrazu, najde p o t do človeka, 
l j ubezen d o svojih varovancev je 
čut i t i na slehernem koraku . 

Kaj bi želela opisati? Želela bi 
»posne t i " domovsko življenje! 
Bom uspela? Vse misU me 
preganjajo v zače tku ; kmalu 
zbledgo. 

Besedo je povzel F ranc Krajnc. 

Nanizal j e celo vrsto poda tkov , iz 
katerih j e m o č sklepati, d a j e d o m 
izpolnil vsa pričakovanja. Danes j e 
d o m v celoti zaseden; v njem biva 
117 oskrbovancev, od tega kar 81 
žensk. 

Življenje t e č e t ako , da n o b e n 

prebivalec „ n e č u t i " , da j e v 
d o m u ; živi v veUici družini 
prijateljev. Tako oskrbovanec ne 
o b č u t i brezmejnost i samote , s 
ka te ro se srečuje še veliko 
ostareUh in osamelih ljudi, k i jesen 
življenja preživljajo č i s to d rugače . 

Za d o b r o počut je ljudi skrbi 
skupno 23 l jud i „Domsk i r e d " j e 
tak , da o m o g o č a pobio svobodo . 

le dnevni obrok i j o omejujejo. 
Sicer pa mnogi oskrbovanci 
odhajajo na daljše obiske k 
sorodnikom, drugi k znancem. 
Vsak nadaljuje z življenjem in 
navadami, k i j i h j e prinesel s seboj . 
Ženske na veliko sukajo šivanke, 
igle, kvačke in še ka j . 

D o m nadaljuje verigo stikov s 
kraji, iz kater ih so oskrbovanci . 
Ob raznih praznikih in drugih 
mejnikih prihajajo predstavniki 
krajevnih skupnost i in drugi na 
obisk k svojim „nekdan j im" 
prebivalcem. Tudi ostala akt ivnost 
doma j e organizirana t ako , da se 
vanjo vključujejo o t roc i iz vrtcev, 
šol in drugi. O b takih srečanjih se 
starost v resnici prepleta z 
mladost jo . 

Osnovna srž dela doma j e 
grajena na poglobitvi skrbi za 
človeka, da ne b i „ o b č u t i l " svojih 
starostnih težav. 

Pestrost domskega življenja se 
„kuje" v o d b o r u , ki ga tvorijo 
predstavniki oskrbovancev, uspeš
no pa se vključujejo tudi v delo 
organov samoupravljanja d o m a . 

S k o r a k o m družbenega n a p e d -
ka se daljša tudi življenjska d o b a . 
Vse več j e ljudi, k i bi zeleh starost 
preživeti v d o m u . Prošenj za 
nastanitev v d o m u j e iz dneva v 
dan več . Za to b o morala družba v 
b o d o č e razmišljati o gradnji večjih 
podobn ih domov . T o vprašanje j e 
m o č n o pr i so tno tudi v ptujski 
občin i . 

Zapiram vrata za bežn im 
u t r inkom, ujetim v d o m u ; 
odhajam za izkušnjo bogatejša: 
„Da, tud i starost j e lepa!" 

MG 

IVanc Krajnc govori na priložnostni slovesnosti. 
Foto: S. Kosi 
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DOBRO SEME - PRIČAKOVAN 
DOBER PRIDELEK 

O b p r e g l e d u p o s l o v a l n i c na 
o b m o č j u p tu j ske o b č i n e , kot 
kmetijski inšpektor ugotavljam, da 
so te dobro založene z raznovrst
nim semenom bodisi drobnim vrt
n im s e m e n o m ter s e m e n o m 
kmetijskih rastlin od krmnega 
korenja, krmne pese, raznih detelj 
in trav d o semenskega krompirja, 
od ranih sort (Jana, Vesna, Saskia) 
do srednje pozne sorte (Igor). 

Seme je bilo pretežno pridelano 
pri domačih pridelovalcih kot so 
P P K , , B e d n j a " L u d b r e g , p r i 
Kmetijskem inštitutu Slovenije, 
KZ C e r k l j e in pr i n e k a t e r i h 
p r i d e l o v a l c i h iz naš ih j u ž n i h 
republik. Iz deklaracij k semenu 
pa je tudi razvidno, da so nekatera 
semena od vrtnega semena koren
čka in solate do semena krmnega 
korenja in semena detelj in trav 
uvožena, bodisi iz ZR Nemčije, 
Holandije in Italije ter drugih 
držav. 

Seme, ki je v prometu v naših 
poslovalnicah je bilo dodelano pri 
različnih dodelovalcih semena, kot 
je SK , ,Semenarna" Ljubljana, 
,, A g r a r i a c c o p " Z a g r e b ter 
E X P 0 R T — I M P O R T „ S E M E " 
B e o g r a d . Iz d e k l a r a c i j pa j e 
ugotovljeno, da je seme pridelano 
pri enem pridelovalcu, dodelano 
pri dveh ali več dodelovalcih. 

Za zagotovitev dobrega semena, 
sta r e p u b l i š k a s k u p š č i n a in 
republiški sekretariat, za kmetijst
vo, gozdarstvo in prehrano izdala 
več predpisov, ki urejajo pogoje 
pridelovanja, dodelave in promet 
kmetijskega semena in sadik. Ti 
predpisi določajo kaj je seme, kdo 
l a h k o seme p r i d e l u j e , p o g o j e 
pridelovanja, kdo lahko seme, 
dodeljuje, pogoje dodelovalca in 
d o d e l o v a n j a in k d o se l a h k o 
ukvarja s prometom semena. 

Ce na kratko navedemo, da se s 
pridelovanjem in dodelavo semena 
s m e j o u k v a r j a t i o r g a n i z a c i j e 
z d r u ž e n e g a de la s ame ali v 
sodelovanju z drugimi organizaci
j a m i ali z i n d i v i d u a l n i m i 
pridelovalci, če izpolnjuje določe
ne pogoje, zlasti glede objektov, 
opreme in strokovnega kadra . 
Pridelovalec in dodelovalec seme

na morata biti vpisana v register, 
ki ga vodi republiški sekretariat za 
kmetijstvo in gozdarstvo ali pa 
strokovna organizacija združenega 
dela, ki jo ta pooblasti . 

Za vpis v register pridelovalcev in 
dodelovalcev semena pa morata 
izpolnjevati določene pogoje. 

Pridelovalec semena mora imeti: 
— ustrezne agroekološke pogoje 
za pridelovanje posameznih vrst; 
— primerna zemljišča; najmanj 
75 ha za žita, najmanj 50 ha za 
krompir , najmanj 25 ha za seme 
krmnih rastlin in najmanj 10 ha za 
semena vrtnin; 
— možnost zagotovitve potrebne 
prostorske izolacije; 
— potrebne stroje kot so selektor
j i , luščilniki itd.; 
— suha in zračna skladišča s čistil
nico, ki morajo zadostovati kapa
citeti pridelanega semena; 
— zagotovljeno strokovno kontro
lo nad pridelovanjem semena: 

S t r o k o v n o k o n t r o l o nad 
pridelovanjem kmetijskega semena 
pa lahko opravlja organizacija 
združenega dela, ki je registrirana 
za pridelovanje semena ter ima 
s t r o k o v n j a k a z v i s o k o - š o l s k o 
izobrazboz večletnimi izkušnjami s 
tega področja. 

G l e d e d o d e l a v e s e m e n a naj 
povdarim, da lahko seme dodelju
je OZD, ki izpolnjuje naslednje 
pogoje; imeti mora: 
— suha in zračna skladišča; čistil
nico in razkuževalnico ter ločene 
prostore za vskladiščenje posamez
nih vrst sort in kategorij neočišče
nega in očiščenega semena; 
— stroje za dodelavo (selektorje, 
l u š č i l n i k e , r a z k u ž e v a l n i k e in 
sortirnike> ter sodobne polnilne 
naprave, laboratorija za ugotavlja
nje kakovosti semena ter 
— potrebno strokovno službo. 

Seme se z dodelavo usposobi za 
promet oziroma za lastno upora
bo. Za dodelavo se šteje sušenje, 
luščenje, prečiščevanje, sortiranje, 
razkuževanje, pakiranje, označe
vanje, (deklariranje), plombiranje, 
spravljanje in hramba semena. 

Organizacija, ki daje seme v 
promet mora pred tem ugotoviti 
kakovost semena, ki se določa po 

e n o t n i m e t o d i g lede č i s t o t e , 
kalitve, energije kalitve, vlage, 
zdravstvenega stanja in drugih 
lastnosti. 

Seme mora ustrezati predpisa
nim kakovostnim normam, ki so 
sestavni del pravilnika o kakovost
nih n o r m a h , p a k i r a n j u in 
deklariranju semena kmetijskih 
rastlin (Ur. list SFRJ, št. 55/75). 

Seme m o r a bi t i p a k i r a n o v 
nepoškodovano, čisto, suho in z 
dovolj močno embalažo. Ta mora 
biti zaprta in plombirana tako , da 
se lahko ugotovi, da je seme izvir
no paki rano. Na embalaži mora 
biti predpisana deklaracija, iz 
katere je razvidna organizacija, ki 
je seme dodelala in dala seme v 
promet, kaljivost semena, čistoča 
ter rok veljavnosti deklaracije do 
katerega organizacija jamči kako
vost semena, ki je v prometu. Se
me se daje v promet v originalni 
embalaži. 

P o določilu 36. člena zakona o 
semenu in sadikah (Ur. list SRS, 
št. 42/73) se lahko uvaža le sor tno 
seme registriranih sort. Zaradi 
p r e v e r j a n j a so r t ne p r i s t n o s t i , 
čistoče in zdravstvenega stanja se 
mora vsaka pošiljka uvoženega 
semena tistih vrst, za katere so 
predpisane kakovostne norme ali 
s tandardi , preizkusiti v vegetacij
skih poizkusih. 

P o i n f o r m a c i j i r e p u b l i š k e g a 
sekretariata za kmetijstvo, gozdar
stvo in prehrano je v letu 1977 bilo 
v vegetacijskih poizkusih 213 partij 
raznih krmnih rastlin (detelje in 
trave). Vse so 100 % ustrezale 
čistoti. 

Nadzor nad izvajanjem predpi
sov o pridelovanju, dodelavi in 
prometu kmetijskega semena ima 
kmetijski inšpektor. V kolikor 
u g o t o v i p o m a n j k l j i v o s t i m o r a 
odrediti ukrepe, da se nepravilno
sti odpravi jo. 

Pridelovanje semena je torej ze
lo zahtevna dejavnost, ki mora 
upoštevati vse naštete pogoje in 
določbe že navedenih in še nekate
rih drugih predpisov. Iz tega izha
ja, da se s pridelovanjem in proda
jo kmetijskega semena ne morejo 
in ne smejo ukvarjati individualni 
pridelovalci sami, ker ne izpolnju
j e jo prej n a š t e t i h p o g o j e v . 
P r i d e l o v a n j e s e m e n a , ki j e 
nekontrolirano in nestrokovno je v 
nasprotju s predpisi. Prav zato je 
prodaja doma pridelanega semena, 
bod i s i na t ržn ic i al i d o m a 
prepovedana in sankcionirana. 

Kmetijski inšpektor 
Marija LJUBEČ, ing. agr. 

Avdio vizualne naprave na gimnaz|i Dušana Kvedra 

Nove poti sodobnega 
izobraževanja 

Nobeno občilo še ni doživelo 
takšnega tehničnega razvoja in 
tako nagle množičnosti kot televi
zija. V sodobnem sistemu vzgoje in 
izobraževanja ima televizija kot 
osrednji medij sodobnega življenja 
izjemno pomembno vlogo. To 
mesto si zagotavlja z možnostjo 
permanentnega vključevanja v 
šolsko in izvenšolsko življenje, je 
p r i p o v e d o v a l Mi lan P o t o č n i k , 
vodja zbirke avdiovizualnih naprav 
na gimnaziji Dušana Kvedra v Ptu
ju, ko je prejšnji teden tudi j avno 
predstavil nov sistem sodobnega 
pouka. 

Ko je razlagal o pomenu nove 
tehnike poučevanja, je menil, da se 
televizija, grafoskopske folije, 
magnetofonski trakovi, diafilmi in 
druga moderna učna sredstva in 
učni pripomočki med seboj povezu
jejo in dopolnjujejo v celoto. 
Nobena, še t ako moderna tehnika 
pa ne more nadomestiti učitelja, 
kajti živi stiki med učiteljem in 
učencem so in bodo'ostal i v vzgoj
no izobraževalnem delu bistveni. 
Televizija pa postaja koristen 
pripomoček, s katerim si učitelj 
zagotavlja kvalitetnejšo informa

c i j o , ki jo l a h k o o b o g a t i z 
ilustrativnim gradivom. 

V želji, da posodobimo pouk, je 
med drugim dejal Milan Potočnik, 
so na šoli pričeli z načrtnim naku
pom in uvajanjem v pouk sodobnih 
učnih sredstev in pr ipomočkov. 
Tako so v lanskem letu najprej 
kupili črno beli magnetoskop s 
kontrolnim monitorjem, ki ima to 
veliko prednost, da j e možno televi
zijske oddaje snemati na magneto
fonski trak, kar izredno poceni 
posnetek. Pri začetnih težavah je 
Milanu Potočniku pomagal Štefan 

Požlep, predavatelj Pedagoške 
akademije v Mariboru. 

V letošnjem letu je tehnika 
postala še bogatejša. Studio so 
opremili s kvalitetnim antenskim 
sistemom, ojačevalno napravo, 
kabelsko mrežo v treh učilnicah, z 
barvnim kasetnim magnetoskopom 
in kontrolnim barvnim televizor
j e m . Ta s i s tem n a p r a v d a n e s 
omogoča, da se lahko snema in 
predvaja TV program v učilnice in 
sicer učenci v učilnicah spremljajo 
tri redne TV programe in dva inter

na . S ledn jega p o s n a m e j o na 
magnetoskop in ga kasneje po želji 
predavatelja posredujejo učencem. 

Ker so to precej drage naprave, 
nas je zanimalo odkod sredstva? 
Milan Potočnik je dejal, da so sred
stva dalj časa zbirali. Predavatelji 
so se večkrat , ,odpovedal i" delitvi 
dohodka in denar raje namenili tej 
tehniki in drugim potrebam, ki j ih 
je na šoli na pretek. V prihodnosti 
bodo kupili še TV kamero, s katero 
bodo na gimnaziji pripravili lasten 
TV program. Nabaviti še morajo 
montažni in prenosni magneto
skop, telekino in kamero za mikro-
skopiranje. Sami vseh stroškov ne 
bodo zmogli, zato se bodo o naku
pu teh naprav v prihodnje dogo
varjali v okviru srednj^olskega 
zavoda. V načrtu razvoja šolske 
televizije v SR Slovenije je , da 
imajo do leta 1980 vse srednje pa 
tudi osnovne šole osnovno opremo 
za interno televizijo (kasetni barvni 
magnetoskop in barvni televizor). 

Tako se gimnazija oziroma srednje
šolski zavod v Ptuju že vključuje v 
načrt razvoja šolske televizije. 

Znano je, da imajo podobno teh
niko tudi nekatere osnovne šole, so 
kakšne možnosti tesnejšega sodelo
v a n j a ? M o ž n o s t i p rav g o t o v o 
obstajajo. Vodja zbirke si stikov 
tudi želi. Z enotnim sistemom 
naprav bi namreč v občini ustano
vili avdiovizualni center, kjer bi 
lahko oddaje snemali, presnemava
li in si med seboj izposojevali 
posnetke. Pot je odpr ta , odpira jo 
tudi RTV Ljubljana, ki je doslej 
pripravila že več seminarjev in 
seznanila z načrtom šolskih odda j . 

Med g i m n a z i j o in o s n o v n i m i 
šolami še ni konkretnih stikov. Pri
čakovati pa je , da se bodo šole in 
učitelji med seboj povezali in tako z 
manj sredstvi učencem predstavili 
kvalitetno informacijo. 

zk 

Milan Potočnik, vodja zbirke avdiovizualnih naprav v studiu 
gimnazije Dušana Kvedra v Ptuju foto: zk 

LOVCI ZA VARSTVO OKOLJA 
Lovci na območju ptujske občine se vse bolj 

agan iz i r ano vključujejo v akcgo za varstvo okolja. 
Za uresničitev te nalpge so v svojih loviščih opravili 
že vrsto akcij. Lovci opozarjajo, da je onesnaževalce 
naših gozdov iz dneva v dan večje. Pri tem velja 
posebej omenit i gozdove okrog Kidričevega, ki so 
postali prava odlagališča raznih odpadkov, med njimi 
najdeš štedilnike in celo ohišja (acoljke) avtomobi

lov, za to te gozdove imenujejo „goi€nje servis". 
Pri zvezi lovskih družin Ptuj deluje posebna 

komisija za varstvo okolja, prav tako obstajajo 
komisge tudi pri lovskih družinah. Vsi t i bodo 
skupno z drugimi pristojnimi organi, zlati s 
samoupravno interesno skupnostjo s t ^ a področja , 
prispevali svoj delež za varstvo okolja. 

MG 

Ob 600 letnici statuta mesta Ptuj 
Zgodovinski arhiv v Ptuju bo v letošnjem letu pripravil zanimivo 

razstavo ob 600 letnici s ta tuta mesta Ptuj. S pripravami na razstavo so 
pričeli že v lanskem letu. 

N . D. 

UPRAVLJANJE Z DRUŽBENIMI 
STANOVANJI 

Samoupravna stanovanjska skupnost občine Ptuj vzdržuje na 
območju Ptuja skupno 263 stavb, v njih je 2.282 stanovanj in 226 
poslovnih prostorov. Na območju celotne občine pa vzdržige 636 stavb, 
v katerih j e 3390 stanovanj in 242 poslovnih prostorov. Od tega vzdržuje 
v Kidričevem 51 stanovanjskili hiš, s skupno 454 stanovanji, v Majšpeiku 
pa 19 hiš s 116 stanovanji 

Še podatek, da na območju ptujske občine deluje, bolj ali manj 
aktivno, 410 hišnih svetov. Njihovo delo je odvisno več aH manj od 
prizadevnosti predsednikov. 

Potrebna je konkretna in 
dosledna . 

politična akcija! 
K podružbijanju splošnega Ijuddccga odpora in družbene 

samozaščite morajo prispevati svoj delež tudi rezervni vojaški starešine, 
je bila enotna ugotovitev na seji predsednikov krajevnili organizacij 
ZRVS in predsednikov odborov za SLO in družbeno samozaščito v 
krajevnili skupnostih, ki so razpravljali o predlogu kongresnih 
dokumentov . 

Kljub mnogim doseženim rezul ta tom na področju te dejavnosti, je 
še vedno opazh i pomanjkljivosti, ki j ih je po t rebno v najkrajšem času 
odpraviti . Sprejemanje sklepov in število sestankov ni merilo za dobro 
opravljeno delo, merilo je dosledno uresničevanje sprejetih nalog. Le-te 
pa bodo dobro opravljene šele, ko b o vsaka akcija izhajala iz po t reb 
množic. To je mogoče doseči le z dosledno in konk re tno akcijo, katere 
nosilci so tudi člani ZRVS. 

Več pozornost i je treba posvetiti obUkovanju programov 
preventivnih ukrepov, samozaščitni aktivnosti v vseh sredinah. Pri tem jc 
p m e m b n i dejavnik informiranje, za ka tero lahko danes r ečemo , da ni 
zadovoljivo. Splošni ljudski odpor in družbena samozaščita sta zajeta le v 
skromnem številu srednjeročnih razvojnili programov temeljnih in drugih 
organizacij združenega dela, kar je po t rebno popraviti . 

SLO in družbena samozaščita morata postat i sestavni del 
delegatskega sistema, del naših samoupravnili odnosov, postat i morata 
del našega življenja. Da bi to dosegli, si morajo s pol i t ično akcijo 
prizadevati predvsem komunist i , posebej pa še člani ZRVS in člani 
odborov za SLO in družbeno samozašči to v krajevnih skupnost ih . 

Da bi to dejavnost res približali vsakemu članu naše samoupravne 
sociaUstične d m ž b e , bodo člani ZRVS pripravili tudi izobraževalne 
seminarje, ki bodo služili v p o m o č vsem, ki bodo sodelovah p n 
oblikovanju oziroma izpopolnjevanju že obstoječih dokumen tov o SLO 
in družbeni samozaščit i . 

N. D. 

Tudi letos kulturna neusklajenost 
v občini Ptuj 

V letošnjem letu bi morala kul
turna skupnost Ptuj izvajati skupni 
program v okviru kulturne skupno
sti Slovenije in prek izvajalcev kul
turnega programa v občini občinski 
ali tako imenovani dopolnilni pro
gram. Tako bi morali za leto 1978 
sprejeti dopolnilo k samoupravnem 
sporazumu občinske in republiške 
kulturne skupnosti in k samouprav
nemu sporazumu o temeljih plana 
kulturne skupnosti občine Ptuj in 
kulturne skupnosti Slovenije za ob
dobje do leta 1980 s katerim se 
spreminja obseg sredstev za pro
gram kulturne skupnosti Slovenije 
v letih 1978—80. 

Oba dokumenta sta že v javni 
razpravi v združenem delu ptujske 
občine. Republiška skupnost je 
svoje dopolnilo sprejela na 17. seji 
skupščine, ki je bila 14. februarja, 
ptujska pa na 17. seji 28. februarja, 
ki pa je republiško dopolnilo zavr
nila tako kot delegacija na skupšči
ni republiške kulturne skupnosti v 
Ljubljani. 

Tako je v skladu s sklepi koordi
nacijskega odbora za usmerjanje 
razvojne politike in operativno-po-
litičnega štaba za družbeni plan pri 
predsedstvu OK SZDL in v skladu s 
sklepi skupščine kulturne skupnosti 
Ptuj — dala združenemu delo v 
javno razpravo dopolnilo k samo
upravnemu sporazumu v katerem 
je usklajena z resolucijskimi okviri 
v občini. Pri tem pa je bila takore-
koč primorana znižati vrednost 
skupnega programa oziroma sred
stva republiki za 2,324.0(X) dinar
jev. Ptujska občina bi morala v le
tošnjem letu za naloge skupnega 
p r o g r a m a v o k v i r u k u l t u r n e 
skupnosti Slovenije zagotoviti prek 
900 milijonov dinarjev. Če pa upo-

šievanio obseg dovoljene porabe za 
področja kulture, ki mora biti leto 
15,920.000 dinarjev bi za občinski 
program ostalo le 6,196.000 dinar
jev. Po prispevni stopnji bi v pri
merjavi z minulim letom zaradi od
voda v republiko, ki -se povečuje 
kar za 45 morali zmanjšati sred
stva za občinski program za \2Vo. 
Tako bi bil obseg sredstev za pro
gram kulturnih dejavnosti v občini 
in za skupni program iz prispevne 
stopnje 15,920.000 dinarjev. Pov
prečna letna stopnja za kulturo pa 
bi tako bila v letošnjem letu 
0,87 %. 

S tako ovrednotenim progra
mom skupnim programom smo z 
republiko neusklajeni za 2,324.000 
dinarjev, zato je izvršni odbor kul
turne skupnosti Ptuj sprejel sklep, 
da ne moremo siromašiti občinske 
kulture na račun skupnega progra
ma kot je bil to primer v minulem 
letu. 

Njegovo stališče je, da se naj v 
okviru dovoljene porabe za podro
čje kulture v občini najprej pokrije
jo potrebe občinskega programa, 
za skupni program pa bomo dali v 
skladu s svojimi možnostmi, ker 
menimo, da se lahko nekoliko skr
čimo tudi tega. Ce pa bo kulturna 
skupnost Slovenije poračunala 
sredstva na račun solidarnosti do 
katerih je kulturna skupnost Ptuj 
opravičena, ker sodi občina v 
drugo kategorijo po kategorizaciji 
manj razvitih, pa predlaga skup
nost, da v skladu s sklepi omenje
nih organov in skupščine, da se za 
program skupnih nalog v okviru re
publike zagotovi 1 / 3 sredstev dovo
ljenega obsega porabe v občini za 
kulturo — to je 5 milijonov dinar
jev, občinski program pa realizira z 
ostalim denarjem. Iz republike v 

tem primeru ne zahtevamo nobenih 
solidarnostnih sredstev, zahtevamo 
pa sredstva vzajemnosti za skupni 
program kot je financiranje 1/3 de
lovanja muzeja in sredstva name
njena za investicije. 

Tako je bilo uvodoma rečeno na 
sestanku aktiva komunistov pri 
kulturni skupnosti P tu j , ki je ob
ravnaval problematiko usklajeva
nja z republiško kulturno skupno
stjo. V razpravi je bilo nato ponov
no opozorjeno na težek materijalni 
položaj kulture v ptujski občini in v 
celoti verificirana stališča, ki so bila 
tudi posredovana združenemu de
lu. Ptujska občina ni sprejela sa
moupravnega sporazuma republi
ške kulturne skupnosti in smo 
morali že lani krčiti občinski pro
gram na račun obveznosti do repu
bliškega in če že moramo pokrivati 
svoje potrebe z , ,minimumom mi
n i m u m a " — kot je bilo rečeno, bo 
potrebno tudi skupni program ne
koliko skrčiti. 

Tajnik kulturne skupnosti Slove
nije — Štefan Balažic, ki je prisost
voval sestanku v Ptuju, je med dru
gim nanizal vzroke težav in dejal, 
da izvirajo predvsem iz tega, ker 
podaljšujemo stari način financira
nja, neprestano spreminjamo način 
izračunavanja sredstev, ki jih bomo 
zbrali za kulturo in ne nazadnje ji v 
Ptuju namenjamo letos 16 odstot
no povečanje sredstev, Mariboru 
pa 13, kar pomeni najmanj v Slove
niji in s tem tudi problem v obeh 
občinah. Nastala situacija pa je 
tudi posledica številnih problemov, 
ki jih imamo na drugih področjih 
— v zdravstvu, otroškem varstvu, 
šolstvu itd. Opozoril je tudi na 
možnost zakonsko sprejetih oziro
ma določenih obveznosti. 

V republiki resda velja kultura 

kot prioritetna naloga, v občini pa 
ji je težko dati to mesto, če imamo 
večje in težje probleme na drugih 
področjih, če imamo nerazvito 
zdravstvo, šolstvo, ot roško var
stvo, če želimo razviti kmetijstvo in 
podobno . 

Posebej je bilo povdarjeno dej
stvo, da se moramo držati okvirov 
možnosti in če se delo delavcev in 
samoupravnih interesnih skupnosti 
odraža v rezultatih dela združenega 
dela, mora to veljati za vse. Danes 
je osveščenost delavca te žolikšna, 
da bo lahko marsikatero nerealno 
zahtevo zavrnil. 

V nobenem primeru pa v našem 
delegatskem sistemu ne sme iti za 
sistem preglasovanja, potrebno se 
je pogovarjati in dogovoriti o 
vsem, vskladiti hotenja in dejanske 
potrebe zlasti še, ker živimo na ob
močju, kjer ne odpiramo dosti no
vih mest za zaposlovanje, obreme
njeni smo s svojo kulturno dedišči
no, premalo dajemo za ljubiteljsko 
kulturno dejavnost, n imamo dena
rja za investicije. 

Še vedno se ne moremo znebiti 
nekakega občutka, da nekoga 
financiramo in pri tem pozabljamo 
na osnovna določila iz zakona o 
združenem delu, ki govore o svobo
dni menjavi dela, o plačilu tistega 
kar smo eni opravili za druge. 

Aktiv komunistov pri kulturni 
skupnosti občine Ptuj je v zvezi s 
tem sprejel tudi določena stališča, 
ki jasno govore o tem, da se je v 
resnici potrebno sporazumeti in do
govoriti pa če je potrebno tudi s 
posameznikom in naj bodo vse pro
gramske odločitve dejanski odraz 
volje in potreb delavcev — tudi 
program republiške kulturne skup
nosti. 

M . Sneberger 
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MLADI RAZISKOVALCI PRIPRAVILI 
RAZSTAVO 

Že v osnovni šoli obstaja meto
da usmerjanja učencev, Z usmerja
njem se ukvarja t ud i mentor ica 
biološkega krožka Majda Arhar, 
učiteljica na osnovni šoli Tone ta 
Žnidar iča v Ptuju, V e č let na šoli 
obstaja biološki krožek, vendar 
tako uspešnega ko t letošnje leto še 
ni bilo, pravi Majda Arhar , Zani
manje j e izredno, na šoli je pet 
fantov, ki so nadarjeni biologi, 
nadarjeni raziskovalci In k o t pravi 
tovarišica Arharjeva, je njena nalo
ga samo usmerjanje učencev, seve-

du j im nudi tudi p o m o č in j im 
razvga sposobnost i za raziskoval
no delo, Generac ja biologov, k i j e 
t r enu tno na šoh je prava redkos t , 
E teh fantov še b o nekaj . , , 

Tadej Strojnik, 8 / a : ,,Na razsta
vi, ki smo jo pripravili prejšnji 
teden, sem raz stavkal metulje, 
hrošče, bakteri jske kul ture in 
mikroprepara te , tudi skelete drob
nih živali in školjke. Razstava j e 
nastala ob p o m o č i tovarišice Ar
harjeve in je uspela, veliko zanima

nja je bilo zanjo. Mene še najbolj 
zanima mikroskopga in mikro
biologija. Doma imam laboratorij 
in sem izdelal okoli 100 mikro-
preparatov. Ž e sedaj razmišljam, 
da b o m s tem nada^eval, usmeri
tev je dana, za to se bom z 
biolog g o še naprej ukvarjal V 
veliko p o m o č mi je šola in seveda 
očetova strokovna l i t a a t u r a . Veli
k o berem in zato marsikaj odkri-
j em. " 

Gorazd Belšak, 6 / c : , ,Razstavil 
sem metulje in kačje past iqe. Zelo 
me zanima življerge živaU in 
rastlin. V šoli sem dobil osnovne 
napotke in d o m a sem tako brez 
težav obdelal nekatera zame zani
miva področja. Dostikrat se od
pravim v gozd. Ob sončnih dnevih 
je najlepše, z mrežo, ki sem si jo 
sam napravil lovim metulje in 
druge žuželke. Doma j ih prepari
ram, p o t e m pa j ih postavljam na 
stiropor in tako iz dneva v dan 
izpopohijujem svojo zbirko. Učen
cem je razstava bila všeč, upam, 
da ta ni bila zadnja." 

Vojko Milenkovič, 6 / c : ,,Z 
Gorazd o m sodelujeva, skupaj ho
diva v gozd in t ako s k u p ^ loviva 
in preparirava metulje in druge 
žuželke. Razstavil sem metulje, 
vešče in hrošče . Zame je bil 
največji uspeh takrat , ko sem 
našel j aponsko sviloprejko (vešča). 
Od metuljev pa mi j e uspelo 

preparirati karirastega lastovičarja 
in malega spremenjalčka. Ko b o m 
odrasel, se b o m gotovo posvetil 
m i k r o b i o l o g g l " 

Boris Hasemah, 7 / c : „Tud i jaz 
sem razstavU metulje in vešče. Za 
šolsko razstavo pa sem pripravil 
tudi mokre preparate (močerada 
in živorodno gorsko kuščar ico) . 
Všeč mi j e pobuda tovarišice 
Arharjeve, da smo lahko pripravili 
razstavo, in u č e n c e m pa tud i 
učitel jem pokazali kaj pravzaprav 
delamo. Sošolci so si razstavo z 
zanimanjem ogledovah. Ker me 
zanima življenje metu^ev, vešč in 
drugih d robn ih žuželk, bom naj
brž svoje ustvarjalne sile posvetil 
biologiji. Na drugi razstavi b o m o 
mladi raziskovalci pokazal i še več , 
morda se nam bo še kdo pridru
ž i l " 

Igor Cabri jan, 8 /a : ,.Razstavljal 
sem dcostja. Že od prvega razreda 
dalje se zanimam za rastline in 
živah. V pe tem razredu, ko smo v 
šoli začeh z mikroskopiranjem, 
me je mikroskop dobesedno pre
vzel Tovarišica Arharjeva nam pri 
delu zelo pomaga, pravzaprav 
usmerja nas in nam daje osnovna 
napoti la . Vsi smo ji hvaležni za 
njena prizadevanja. Po k o n č a n i 
osnovni šoli se b o m posvetil 
mikrobiologgl in morda še č e m u . 
Podobnih razstav pa si še želim. 
Nekdo mora videti naše de lo , " 

zk 
Tadej Strojnik Gorazd Belšak 

Vojko Milenkovič Boris Hasemali Igor Cabrijan 

Dober den! Tak je 14 dni minolo, ke skoro nesen moga vervati, da 
van moren drgoč pismo napisati. Najpret vas moren pohvolti. Lepo ste se 
mi skozali ob volitvah. Skori vsi ste na volišča šli, v Podlehniki no v 
Žetalah pa ste še referendum za samoprispevek zglasovali. Tak je prav, 
najpret moremo sami voljo pokazati, v svoje žepe segnoti no v roke 
planoti, te pa do nan tudi drugi še kaj fcoj primeknoli. V cajtngah sen 
šteja, ke tan v bregih v podlehniški krajevni skupnosti še pri večih hišah 
petroljovke svetijo no karbidovke smrdijo. Vete, tudi prinas v Prlekiji še 
pri vsoki hiši elektrika ne sveti. To so boj redki primeri, naša skupna 
dolžnost pa je, da toti električni drot k fsoki hiši nategnemo no si še boj 
svetlo bodočnost gradimo. 

So pa s toto elektriko tudi vej k i križi no težove. Na našen suhen bregi 
mamo fčosik tak švohni štrom, ke na televiziji samo nekšne poševne črte 
skočejo, pralni stroj čista obnemore, žarnice pa glih tejko svetijo kak, da 
bi nan večne lučke gorele. Po večerih smo večkrot čista v temi. Kak vete, 
pa ma fsoka noč svojo moč. Tak se nan je zgodlo tudi lensko jesen gdo 
smo pri nas na našen gumni karuzo ličkali. Tema je bila, sosidova Špelca, 
se je s Frančekon v noč zgibila no de zaj tan negi v meseci juliji naraščoj 
dobila. Ja, ja, električni mrk, ki mu pri nas po domačen kurcšlus 
pravimo, ma lehko tudi takšne posledice. 

V goricah smo kopati začeli. Svaja delegatsko bazo vludno vabin no 
naprošan, da mi pride v sobota v gorico kopat pomagat. Fsokega težaka 
ma poštena gvera, če pa de se keri povračili odpaveda pa tudi nemo 
preveč jezen. Precik sen že v letah pa mi gorična motka nič več preveč v 
roke ne paše. Kupico na ročka še nekak ladan, drgačik pa sen boj švoh 
pri mačeh. Gorica pa vete ne pita, lehka delaš ali nemreš delati. Dosti 
Švica more daj pa hrbtnen žlebi pretečti, da te v jesen kaj tudi v polovjok 
nacurlo. 

Kak pa se mi kaj drgačik mote? Koline so minale na zaj pujceki notri 
v tunkah počivlejo. Meni je dohtar že prepovedo svinjsko meso jesti no 
zaj tu pa tan še kakšna kurečja bedra oglodan. Mica mi pravi: 
..Frdamani lisjak, samo kure bija.." Srečno van želi LUJZ 

Osnovna organizacija ZKS krajevne sl<upnosti »Dušan Kveder 

Razgibana predkongresna 
aktivnost 

Po številu prebivalcev je nova 
krajevna skupnost „Dušan Kve
de r" največja izmed 11 novo-
ustanovljenUi skupnost i . Zajema 
staro mes tno j ed ro . Ptuja. 

Osnovna organizacija ZKS, ki 
sicer deluje šele kra tek čas, j e v 
ckviru razprave o kongresnih 
d o k u m e n t i h opozori la na vrsto 
perečih vprašanj. Najprej je 
po t r ebno povedati , da so člani 
osnovne organizacije zač r t ah 
bogat program predkongresne 
aktivnost i , v ka te rem so daU 
prednost vprašanjem, ki so 
„znač i lna" za to skupnost . O 
samih dokumen t ih so menili , da 
so skrbno pripravljeni in odraz 

naše družbene prakse; obenem pa 
zastavili, da le-ti niso zgolj za 
branje, temveč morajo postat i 
vodilo našega nadaljnjega razvoja. 

V razpravi so se dotaknil i 
p roblemat ike „bežanja" kadra iz 
prosvete in nadurnega dela v 
prosveti. Precej pozornos t i so 
namenih tudi p rob lemom stano
vanjske izgradnje in obnove 
stanovanj v starem mestnem jedru . 
Slika stanovanj v starem delu 
mesta ni rožnata , vehko stanovanj 
je še brez sanitarij in p o d o b n o . 
Zahtevajo odgovor od Zavoda za 
spomeniško varsto Maribor glede 
ureditve starega mesta. 

Tud i glede č i s toče ni vse na 

mestu . Kako urediti d ružbeno 
prehrano in razbremeniti zaposle
no ženo, u tudi to je eno izmed 
vprašanj članov osnovne organi
zacije. NIČ manj živahna ni bila 
razprava okrog prodaje kruha. 
Polonca Vlahova, ki vodi osnovno 
organizacijo, je k spletu odpr t ih 
vprašanj mestnega jedra , dodala še 
vprašanje d o k o n č n e p rometne 
ureditve mesta. Vprašanj oziroma 
interesov za ureditev določenega 
p d r o č j a je veliko; vsi pa morajo 
najti mesto v programu dela in 
b o d o č e m razvoju krajevne skup
nosti , je ob koncu dejala Polonca 
Vlahova. 

MG 

Komunalna interesna skupnost 

V ospreclju vsebina 
dela in dograjevanje delegatskega 

sistema 
Komunalna interesna skupnost 

obč ine Ptuj j e bila ustanovljena v 
januarju 1977 z osnovnim ciljem 
boljšega opravljanja in organizacije 
komuna lne dejavnosti v o b č i n i V 
družbenem dogovoru o komunal 
nih dejavnostih posebnega družbe
nega pomena , ki so ga delegati 
skupščine sprejeli na ustanovni 
skupšč in i so p o d r o b n o razčlenje
na področja komuna lne dejav
nosti . Dogovor tudi omogoča , da 
se za posamezna področja 
ustanovijo odbor i za opravljanje 
do ločene komuna lne dejavnosti. 
Pri skupnost i so že zaživeli odbor i 
za kanahzacijo in oskrbo vode , za 
k o m u n a l n o urejanje in opremlja
nje naseUj, za p romet in p o d o b n o . 

Komunaln ih problemov na 
območ ju o b č i n e j e vehko . 
Eno le tno delovanje skupnosti 
lahko ocenimo ko t uspešno kljub 
t emu, da ostaja odprt ih še vehko 
vprašanj, ki so predvsem sistemske 
narave. Sodelovanje skupnost i s 
krajevnimi skupnostmi je bilo v 
t em obdobju zadovoljivo. Pove-
chti j e po t r ebno , da so delegati 
več pozornost i posvečali posa
mičn im interesom kot širšemu 
družbenemu interesu. 

V plan za obdobje 1 9 7 6 - 1 9 8 0 
je komuna lna dejavnost opredelje
na k o t dejavnost posebnega 
družbenega pomena . To je v 
skladu s samoupravnim spora
z u m o m o ustanovitvi skupnost i . 

kjer j e posebej do ločeno , da b o m o 
v naslednjih letih zagotavljali in 
združcvah sredstva za razvoj , 
vzdrževanje in obnovo k o m u 

nalnih objektov in naprav 
individualne in kolekt ivne rabe . 

Financiranje komuna lne dejav
nosti je p o s e b n o vprašanje. 
Možnih virov za financiranje j e 
več . Sredstva se pjidobivajo iz 
prispevkov za uporabo mestnega 
zemljišča, dela stanovanjskega 
prispevka, zanj se dogovori ta 
pristojna stanovanjska in komu
nalna skupnost , prispevka investi
torjev za komuna lno urejanje 
zemljišč, komuna lne takse , na
mensko združenih sredstev, samo
prispevka, kreditov. V ptujski 
cbčuii je že sprejet dogovor med 
komuna lno in stanovanjsko skup
nostjo, da se bo iz sredstev, ki se 
izločajo za stanovanjsko graditev 
iz osebnega dohodka največ do 20 
ods to tkov, izločevalo 12 ods to t 
kov za financiranje gradnje 
omrežja komunaln ih objektov in 
naprav primarnega in sekundar
nega namena, ki služijo individual
ni komunah i i rabi v stanovaniskih 

soseskah v okviru družbeno 
usmerjene stanovanjske gradnje 
stanovanj. 

Do sedaj j e imela kolekt ivna 
komuna lna poraba značaj prora
čunske porabe ; v prihodnje bi se 
naj tudi ta poraba financirala na 
p d l a g i svobodne menjave dela. 
Osnova za financiranje individual
ne komuna lne porabe je dosežena 
prodajna cena komuna ln ih stori
tev in samoupravni sporazum med 
združenim delom m delovnimi 
ljudmi ter o b č a n i 

Kaj so objekti in naprave 
individualne in kaj kolekt ivne 
rabe? Komunalni objekti in 
naprave, pri kater ih raba ni 
individualno določljiva in izmerlji
va, so komunaln i objekti in 
naprave skupne rabe. Primer ulice, 
ceste, trgi, hodniki , javni parki , 
nasadi, omrežje javne razsvetljave. 
Komunaln i objekti in naprave, pri 
kater ih je raba individualno 
določljiva in izmerljiva so 
komunab i i objekti in naprave 
individualne rabe . To so objekti in 
naprave za oskrbo nasehj z vodo , s 
plinom, e lekt r ično in t op lo tno 
energijo, s telefonskim omrežjem 
ter drugi objekti . 

Za manjše pr imarne in sekun
darne objekte po posameznih 
krajevnih skupnost ih bi se naj 
sredstva združevala po posebnem 
kl juču. Namen združevanja sred
stev j e zagotavljanje osnovnih 
pogojev in komunalnega standar
da, ki j e problem slehernega 
človeka. 

V pr ihodnjem obdobju dela 
komuna lne skupnosti b o , k o t je 
dejal predsednik izvršilnega odbo
ra skupnosti Drago Klobučar , 
po t r ebno dograjevati vsebino dela 
in nadaljevati s samoupravnim 
organiziranjem skupnos t i Skup
nost se danes srečuje tudi s 
kadrovskim p rob lemom, strokov-
ra opravila so zaenkrat pogodbe
no oddana. Po 30. juniju pa b o d o 
zaživele skupne strokovne službe 
za stanovanjsko, k o m u n a l n o m 
lokalno skupnost . MG 

Drago Klobučar 
Foto: M, Ozmec 

Končno le stekla gradnja osnovne šole v Markovcih 
Pred z a č e t k o m gradnje osnovne 

šole v MarkovcUi je bilo nič k o h k o 
povedanega o težavah k i so nasale 
v zvezi z o d k u p o m zemljišča, z 
določanjem lokaicje in p o d o b n o . 
V Tedniku smo o tem obširneje 
pisah z n a m e n o m , da bi imel vsak 
priložnost povedati svoje, bralci 
pa bi naj sami ugotovili kje in 
zakaj se j e zatakni lo . In če je 
konec dober je vse d o b r o . 
Zemljišče je odkupl jeno in tud i v 
celoti p l ačano , formalnosti so 
urejene in gradnja je k o n č n o 
stekla . . . 

Predračunska vrednost nove 
osnovne šole v Markovcih je 
33 ,250 .000 dinarjev in tudi tukaj 
b o m o zaradi objektivnih vzrokov 
gradili v dveh fazah. Ptujski 
izobraževalni skupnosti je v 
lanskem letu uspelo dobi t i kredi t 
le v višini 6 ,980 .000 dinarjev 
namesto predvidenih 16 ,625 .000 
dinarjev, k i j ih b o v naslednjem 
obdobju zagotovila izobraževalna 
skupnos t Slovenije. 

Prva faza gradnje, ki predstavlja 
učilnice za p r e d m e t n o stopnjo 
pouka in vse skupne prostore k t o 
je telovadnica, kuhinja in ostali 
spremljajoči p r o s t o r i V drugi fazi 
pa b o d o dobili svoje prostore tudi 
učenci nižje stopnje. 

, Za prvo fazo gradnje ki bo 
predvidoma zaključena se v letos 
b o m o zbrah s samoupravnim 
sporazumom o združevanju sred
stev za sofinancnanje programa 
gradnje srednješolskega centra v 
Ptuju in osnovne šole v Markovich 
16 ,025 .000 dinarjev, krajevna 
skupnost Markovci bo zagotovila 
600 .000 dinarjev, izobraževalna 
skupnost Slovenije pa v obliki 
kredita 6 ,980 ,000 dinarjev. Pri 
ptujski izobraževalni skupnost i pa 
si b o d o v t em času prizadevah, da 
pridobijo še ostala po t rebna 
sredstva in da bo gradnja druge 
faze s t ekb še pred zakl jučkom 
letošnjega leta. 

mš 

V Markovcih so že začeli z izkopom temeljev za novo 
šolo, ki bo iz Marlesovega montažnega programa. 

foto: MO 

Premiranje plemenskih telic 

VIŠJA PREMIJA 
Občinski odlok o premiranju plemenskih telic vzpodbuja rejo kako

vostnega goveda v najbolj odročnih krajih občine P t u j . Enkra tna premija 
za teiico določene kakovosti v znesku 600 dinarjev je namenjena temu, da 
bi kmetje redili čimveč telic in jih pr imerno pripravili za telitev. Člani 
izvršnega odbora samoupravne interesne skupnosti za pospeševanje 
kmetijstva v občini Ptuj so na zadnji seji predlagali, da bi premijo povišali 
za 200 dinarjev. Tako bo sedaj enkratna premija znašala 800 dinarjev. 

1. kotar 
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Vojasrj orkester - velika 
življenjska in glasbena šola 

Letošnji slovenski kul turn i 
praznik j e obeležil tud i zače tek 
priprav na praznovanje 100-letnice 
o r g a n i z i r a n e g a g l a s b e n e g a 
udejstvovanja v Ptuju, ki obenem 
p o m e n i k o l e k t i v u današnje 
glasbene šole Karol Pahor velik 
delovni jubilej za katerega jim je 
Iculturna skupnost občine Pti^ 
letos podelila tudi OLJENKO k o t 
priznanje za p o m e m b n e dosežke 
na področ ju glasbene kul ture . 

Prvega novembra lani je v 
ptujski glasbeni šoli prevzel 
lavnateljsko mesto profesor Tone 
Horvat, ko se j e dotedanja 
r avna te l j i ca Ela Srol-Senčar 

upokojila. Tovariša Horvata pozna 
danes skoraj sleherni glasbenik v 
občini, saj j e več let profesionalno 
vodil ptujski pihalni orkester, 
poučeval klar inet aU kako drugače 
aktivno delal na področ ju vzgoje 
mladih nadarjenih glasbenikov, ki 
so se že ali pa se še vk^učujejo v 
lazUčne ansamble, pihalne godbe 
in druge skupine. 

Tovariš Horvat , - k a k o dolgo 
ste profesionalno vodili ptujski 
pihalni orkester in kaj vas j e 
vodilo k t e m u , da prevzamete 
odgovorno delo ravnatelja v 
glasbeni šoli? 

„V ptujskem pihalnem orkestru 
p r a z n u j e m l e t o s 10-letnico 
dirigentskega dela, pred dvema 
letoma pa sem v glasbeni šoU 
p r e v z e l pouk klar ineta in 
novembru lani še mesto ravnatelja. 

Seveda j e delo z godbo in v 
glasbeni šoli p recg razl ično, 
čeprav j e cilj povsem enak: 
naučiti ljudi igrati, v godbi 
predvsem dopoln i t i njihovo znanje 
in kar se da dobro obvladati 
instmment . Razlikuje pa se v tem, 
da je dejavnost v pihalnem 
oikestru povsem ljubiteljska, 
glasbena šola pa daje nam vsem, k i 
smo tam zaposleni dolžnos t , da 
mlade ljudi č imveč nauč imo in da 
se lahko na to te-ti vk]yučijo v 
ozl ične ansamble ah pa p o 
končanih srednjih in visokih šolah 
poklicno delajo ko t godbenik i v 
razUčnili orkestrih. 

V t em šolskem letu delujejo pri 
nas oddelki violine, klavirja, t robi l 
in pihal, imamo godalni orkester, 
m l a d i n s k i p iha ln i orkester, 
a k e s t e r fmlic in otroški pevski 
zbor. 

Naj za primer vzamem samo 
mladinski pihalni orkester v 
ka terem igra 30 učencev glasbene 
šok. Ustanovili smo ga predvsem 
zato, da bo lahko ptujski pihalni 
orkester že dobil pr imerno 
usposobljene mlade godbenike, 
ker že vsa leta nazaj beležimo 
velik primanjkljaj v večanju števila 
in pomlajevanju tega orkestra, 
tako pa b o m o lahko izpopolnili 

tudi vrzel, k i je v godbi še vedno 
pri posameznih ins t rument ih . Tu 
učenc i igrajo nekol iko lažje 
dcladbe in po letu ali dveh t r d ^ a 
dela se veliko lažje vključijo med 
nekoliko starejše in izkušnejše 
kolege. 

Letos imamo v vse naštete 
oddelke vpisanih prek 400 
učencev in z a t o nam nekoliko 
p r iman jku je tudi s t rokovnih 
sodelavcev. Tako bi na primer 
nujno potreboval i dva pedagoga za 
klavirski oddelek ker v Ptuju razen 
prejšnje ravnateljice, profesor 
Srolove n i m a m o kvalificiranega 
pedagoga za klavir. Podobno je 
tudi za poučevanje violine, ker 
imamo za ta instrument samo 
enega profesorja, k i ima prek 30 
učencev, normat iv pa je 2 2 . Na 
drugih oddelkih imamo t o 
vprašanje po številu dokaj 
zadovoljivo rešeno." 

Tovariš Horvat vi ste bili 
poklicni glasbenik v orkestru JLA 
kar je bila brez dvoma velika 
življenjska in glasbena šola. Vam 
vse te izkušnje, k i ste si j ih nabrali , 
danes pri delu pomagajo? 

„Osem let sem igral v pokl icnem 
vojaškem orkestru v Puli in štiri 
leta v šolskem vojaškem orkestru v 
Vukovarju. S takim igranjem si 
seveda človek nabere veliko 
izkušenj, ker ne mine dan brez vaj 
aH nastopov. Vse t o pa seveda 
kasneje zelo kor i s tno sluzi pri delu 
z amaterskimi ah kot danes 

r ečemo ljubiteljskimi orkestri . 
Danes je izvedbeni nivo pihalnih 
orkestrov v Sloveniji tako visok, 
da se lahko že meri s poklicnimi 
orkestri in je seveda tudi delo s 
takšnim orkes t rom zelo zahtevno 
in samo z do ločenim znanjem 
lahko po t em to delo tudi uspešno 
opraviš. V e m o pa tudi kolikšna je 
danes pomembnos t pihalnega 
orkestra v nekem kraju. 

Vojaška glasbena šola daje 
g o j e n c u s redn jo izobrazbo. 
Zanimivo pri vsem tem pa je , da 
sem konča l klarinet , v Puli pa igral 
violino in tam še konča l srednjo 
glasbeno šolo za ta instrument . 
Pozneje, t akorekoč ob delu v 
Ptuju pa sem konča l glasbeno 
akademgo in diplomiral iz 
klarineta, ki mi je danes tudi 
glavni i n s t r u m e n t Poučujem, pa še 
flavto in tolkala, igram pri 
godalnem orkestru v šoli violino 
ter po po t reb i še pri mladinskem 
pilialnem orkest ru ." 

Se vaš kolekt iv že pripravlja na 
praznovar^e letošnjega jubileja in 
kdaj b o osrednja svečanost? 

„ Delovna skupnost j e že 
n e k a j k r a t r a z p r a v l j a l a o 
100-letnici glasbene šole, ki jo 
b o m o slavili letos in prišla do 
zak^učka , da je najprimernejši č a s 
v jesenskem roku , ker so sedaj 
učenci pred p r o d u k c j a m i in izpiti 
in ostane bolj malo časa za druge 
akt ivnost i Jeseni beležimo tud i 
nekako pomanjkanje kulturnega 
življenja in b o praznovanje v 
o k v i r u vsakole tn ih ptujskih 
k u l t u r n i h s r e č a n j t u d i 
najprimernejše. Tako načr tu jemo, 
da b o m o v prvi polovici oktobra 
organizirali tri prireditve za 
učence , starše in povabljene goste. 
Sodelovali pa b o d o tisti, ki so v 
preteklem šolskem letu pokazali 
najboljši uspeh ." 

Delavci zavoda R a d i o - T e d n i k 
smo se v minu lem obdobju precej 
angažirah pri predstavitvi glasbene 
dejavnosti v ptujski občini , 
predvsem pevske in posneU skoraj 
vse zbore , t amburaške in druge 
ansamb le . AU b o m o imeli 
p r i ložnos t slišati tudi vaše 
gojence? 

„Dogovor i o t e m so že stekli in 
smo določi l i tudi da tume za 
snemanje mladinskega pihalnega 
a k e s t r a , godalnega orkestra in 
n a j b o l j š e p o s a m e z n i k e na 
različnih ins t rument ih . Naša želja 
je, da se vsak u č e n e c predstavi s 
svojim znanjem in b o m o tud i letos 
a g a n i z k a l i take nastope, mi j ih 
imenujemo produkcije, na ka ter ih 
se b o d o predstavili na jbol jš i" 

In kaj naj zapišem za konec? Še 
veliko tega j e ostalo o delu 
profesorja Horvata , njegovem 
ravnateljevanju in prizadevanjih 
glasbene šole Karel Pahor, da 
vzgoji č imveč dobr ih glasbenikov, 
da mladim in nadarjenim ljudem 
pomaga pri razvijanju njihovega 
talenta. Naj zaključim z iskreno 
čes t i tko za priznanje, ki so ga 
letos dobili od ptujske kul turne 
skupnosti in z žeyo, da bi uspešno 
izpeljah tud i letošnje jubilejne 
prireditve. m, sneberger 

Osem let igranja v poklicnem voja^em oikestru so velika 
življenjska in gla^ena šola — pravi Toie Horvat. 

Foto: Ozmec 

KULTURNA STIHIJA TUDI 
PROBLEM MLADIH 

Branko Gorjup, predsednik SO Ptuj , se j e v 
če t r t ek , 16. marca pogovarjal s predstavniki 
obč inske konference ZSMS, Kluba mladin , Kul turne 
skupnost i . Zveze kul turn ih organizacij in z 
nekaterimi animatorji ku l tu re v ptujski o b č i n i 

Na problemskem razgovoru je bilo ugotovl jeno, 
da je dejavnost Kluba mladih v Ptuju v zadnjem času 
dobila nove, širše obl ike , vendar pa imajo težave s 
financiranjem. Sklenili so, da je t reba prek Zveze 
kul turn ih organizacij in prek občinske konference 
S M S Ptuj v t em letu zagotoviti vsaj najnujnejša 
sredstva za dejavnost Kluba mladili , kajti 
navsezadnje je ku l tu rna dejavnost tud i del vzgoje in 
izobraževanja mladih, s t o dejavnostjo pa se mladi v 
zadnjem času največ ukvarjajo. Še posebej prek 
li terarne dramske sekcije in plesno scenske sekcije. 
Seveda j e treba ce lo tno dejavnost kluba usmeri t i 
programsko, za kar j e odgovoren programski svet, k i 
j e razen tega dolžan k o o r d i n h a t i svoje delo prek 
Z K O in kul turne skupnost i P tu j . 

Ugotovljeno j e bilo n a m r e č , da je na splošno 
aktivnost v kul tur i p reveč stihijska, da ni nobene 
koordinacije med posameznimi ku l tu rn i animatorji . 
Po t rebno bi bilo ustanovit i kakšen organ, ki bi v 
b o d o č e opravljal to de lo . Za k lub mladih so se 
k o n k r e t n o dogovorili , da j e v najkrajšem času treba 

lidju možnost o zaposlitvi ah polprofesionalnem 
sodelovanju mentor ja aU koordinator ja de javnos t i V 
okviru ku l tu rne skupnost i obč ine Ptuj je treba z 
novimi delegatskimi skupščinami in samoupravnimi 
interesnimi skupnostmi tudi na področ ju ku l tu re 
vnesti organizirano novo vsebino. Navsezadnje se 
roramo zavedati , da delamo za delovne ljudi, 
o b č a n e , za d ružbo , za to ne smemo gledati s 
posameznih stališč, predvsem pa ne z osebnega 
stališča. 

Poseben povdarek na če t r t kovem razgovoru so 
ramenili prav ku l tu rnemu izobraževanju delovnega 
človeka. Ponovili so že znano geslo: ku l tu ro 
delavcem. Ti pa se morajo sami po svoje organizirati , 
pri t em pa naj bolj segajo po popularizaciji naše -
d o m a č e KuUure. Bolje r e č e n o ljudske ku l tu re , ta 
ram j e namreč najbolj tuja, čeprav bi moralo bi t i 
o b r a t n o , navsezadnje pa j e tud i najcenejša, mnogo 
cenejša od gostovanj raznih tujih skupin. V delovnih 
organizacijah j e t reba prek osnovnih organizacij 
sindikata doseči , da izvolijo referente za k u l t u r n o 
dejavnost, tud i komisijo ali odbor . Njihova naloga p a 
j e , da pribUžajo kul turodelavcem. V k ra tkem b o 
stekel razgovor tudi na obč inskem svetu zveze 
sindikatov Ptu j , k i mora bit i nosilec te akcije. 

M. Ozmec 

Juršinčani O sebi in svojili 
Icrajili - nelcočin danes 

v oddaji iz vasi v vas 
Leto 1977 se je iztekalo ali 

točneje povedano 16. novembra 
lani so v Juršincih in okoliških 
vaseh stekh prvi metr i magneto
fonskega traku in začeU beležiti 
značihiost i kraja, posameznikov, 
judskega petja in igranja ter 
govorice, ki takrat ,,ko gre zares" 
to pomeni , da z a č n e m o s n e m a t i 
ohrani bolj malo pristne stoven-
^ o g o r i š k e znači lnost i . Bližina 
mesta in šola sta tud i na tem 
področju naredila svoje - pa 
vendar so Juršinci še po marsičem 
zanimivi k o t nam b o d o v nedeljski 
oddaji IZ VASI V VAS, na 
sporedu bo ob 1 1 . uri in 30 
minut , pripovedovali Kristina 
REP, Alojz BEC, F r a n c ŠTRUCL, 
Jože Matjašič, V inko SLOD-
NJAK, Jožica Vrš ič , Frančiška 
COBELJ, Slavica Žnuder l , J anko 
Matjašič in drugi, k i v teh krajih 
živijo že od otroških let in se še 
danes spominjajo življenja nekda
njega viničarja, k i si j e s svojimi 
rokami komajda prislužil tol iko, 
da je preluanil družino. Radi 
govore o svojem kraju in življenju 
po vojni, k i j e tud i njim pripeljalo 
elektriko, boljše ceste, danes pa 
avtomobile in z njimi asfalt. 
Gradijo nove hiše, kupujejo 
traktorje in gospodinjske stroje -
skratka živijo tako ko t nikoli 
poprej . Slovenske gorice, čeprav 
še vedno manj razvito območje 
občine in Slovenije, dobivajo iz 
dneva v dan drugačno, lepšo 
podobo, življenje postaja znos
nejše, mladi ne odhajajo več ko t 

poprej ali pa se v vse večjem 
številu vračajo domov gradit svoja 
gnezda in z njimi tudi lepšo 
podobo kraja in živ^enja v njem. 

Seveda pa j e ob vsem t e m ostalo 
še do danes nekaj ljudskega 
izročila v pesmi in glasbi, o 
običajili, ki j ih najstarejši še 
pomnijo pa čeprav nekol iko manj 

oživljajo v p raks i Vse to smo vam 
dcušali zabeležiti na magnetofon-
dci trak in če smo vsaj malo uspeh 
boste lahko presodili sami v dveh 
50-minutnih oddajah, ki bosta na 
sporedu v nedeljo 26 . marca in 6. 
aprila ob 1 1 . uri in 30 minut . 

mš 

To nedeljo bodo zapele tudi 
Ana Toplak, Kristina Rep, 
Jožica Vršič, Ana Žmavc, 
Ivanka Muršič (umrla je za 
posledicami prometne ne
sreče) in Frančiška Cobelj. 

foto: R 

Tako so se predstavili našemu 
objdctivu harmmikar - Jože 
Rižnar, klarinetist — Franc 
Rižnar in basist - Franc 
Toplak 

foto: R 

. VIDA ROJIC . 

UPORNE 
SLOVENSKE GORICE 

40. nada^evarge 

UPORNIKI V ŠTRIGOVI 

Čeprav leži Štrigova v Medžimmju, jo m o r a m o omeni t i v zgodovini 
Osvobodilnega boja v Slovenskih goricah, ker sta bila upora prot i 
* u p a t o r j u v Medžimurju in Slovenskih goricah povezana. 

Kako j e prišlo d o te povezave? 
V Medžimurju je deloval v prvih tednih okupacije v uporn iškem 

pbar^u Dušan Špindler iz znane družine novinarja Vekoslava Špindierja, 
•^'.je imel štiri sinove: Cirila, rojenega 1902 v Mah Nedelji in Metoda, 
Njenega 1906, Bogdana, rojenega 1915 ter Dušana rojenega 1912, ki so 
* rodUi v Celju, Iger je bil Vekoslav Špmdler tedaj urednik tednika 
i ^ M O V I N A . Vsi sinovi so se že leta 1941 pridružili boju za svobodo. Za 
^sodo zdravnika Metoda Špindlerja v Juršincih že vemo. 

Dušan Špindler, učitelj v Slovenskih goricah d o jeseni 1941 , j e bil 
^daj premeščen kazensko zaradi naprednih nazorov v Železno goro v 
rj^džimurju. Ko j e vdrl okupa to r v Jugoslavijo in jo razkosal , je pr ipadlo 
"^džimiuje, kakor vemo, pod Madžarsko. V Strigovi so b ih med prvimi 
}*Pomiki družini lekarnarja Kovača in trgovca Senčarja. Dušan Špindler 

bil povezan z obema družinama. Vplival je na Metodo in Marto 
^enčar, da sta se odločil i za sodelovanje v osvobodilnem boju. S tem j e 
^asla uporniška skupina h kater i sta pristopili še Tončka Durjava in 
^ ^ g a H e d ž e t Iz prejšnjega sestavka pa vemo, kako sta sodelovala v 
°svobodihiem gibanju lekarnarja v Štrigovi: oče Tomislav in sin Ivan ter 
'S^ova žena Katarina. 
, Po razsulu jugoslovanske vojske, aprila 1 9 4 1 , je prišel v Železno goro 
^ ^ u š a n u Špindlerju njegov brat Bc^dan, oficir jugoslovanske vojske. 

brata sta bila po ročena in obe ženi sta podpirali delovanje svojih 
||J°ž za osvoboditev. Ž e maja sta obe družini zapustili Železno goro in se 
2^aknih v zkianico družine Senčar blizu Štrigove. Tu so oba brata prgeh 
l^-.JUlija madžarski orožniki in ju odvedli v Prekmuije , n a t o pa izgnali na 

Dušan se je naselil z ženo in nekaj mesecev starim o t rokom pri 
kmetu Kosiju v Kuršincih, Bogdan pa v Mali Nedelji. Bogdana so Nemci 
aretirali, kakor že vemo skupaj z bra tom zdravnikom, 30. ok tobra 1 9 4 1 . 
Dušana pa so poslali Nemci v taborišče Mauthausen po tem, k o so ga 
aretiran v Mariboru 2 3 . avgustva 1 9 4 1 . V taborišču je ostal d o februarja 
1942. 

Po odhodu obeh bratov Špindler iz Medžimurja niso bile vezi med 
Medžimurjem in Slovenskimi goricami prekinjene. Vzdrževal jUi j e 
predvsem Vinko Megla od Tomaža pri Ormožu , č lan okrožnega komiteja 
KP z a P r e k m i u j e in Medžimurje, Megla je vodil prek Slovenskih goric dva 
mladinca iz Medžimurja na Pohorje. Eden je bil Ivan Glavina -Guksa . 
Drugih podatkov zanj ni, pač pa vemo več za drugej^a mladinca. To j e bil 
Ivan Ka l šan -Bosanec , rojen 19 20 v Sp. Kra^evu pri Cakovcu. B i l j e 
borec Pohorskega bataljona. Padel je 2. decembra 1942 v bcju pod 
Planinko na Pohorju k o t poli t ični komisar III . če te . 

USTANOVITEV ODBORA OF ZA L J U T O M E R S K O O K R O Ž J E 

Kakor se spominja Dana Ročn ik , j e bil že julija 1941 sestanek OF 
pri Pepiki Špindlerjevi v Mali Nedelji, kjer so se zbrali glavni organizatorji 
osvobodilnega boja iz Prekmurja in vzhodnega območja Slovenskih 
goric: Štefan K o v a č - M a r k o in Štefan K u h a r - B o j a n iz Prekmurja, Vinko 
Megla od Tomaža pri Ormožu , in Jože Hedže t iz Razkriške grabe. Na 
sestanku pa j e bila tudi mladinka Dana Ročn ik . Sestanka se j e iz 
Maribora udeležil Slavko Šlander, sektretar PK KPS za severno Slovenijo, 
k i j e naročil , naj č im prej ustanovijo odbor Cf za l jutomersko okrožje . 

Slavko Slander j e padel v Mariboru med talci že 7. avgusta 1 9 4 1 . Za 
novega sekretaija PK so imenovali Lea Novaka. Po njegovi aretaciji 19. 
septembra 1941 pa Rada Lršiča-Gregla, k i smo ga že srečali na več 
sestankih OF na l j u tomersko- radgonskem območ ju . 

Kdaj je bil ustanovljen odbor O F za l jutomersko okrožje, ni z n a n o 
73 le to 1941, pač pa pravi tedanja kurirka Milena B o š k a - B o ž a , da sta 
opravljala delo sekretarjev na tem območju na koncu septembra 1941 
Jože Kerenčič in Štefan Kuhar . 

POMEMBNE JAVKE V LJUTOMERSKEM O K R O Ž J U 

Po 22. juniju 1 9 4 1 , k o j e Nemčija napadla Sovjetsko zvezo in se je 
osvobodilno gibanje v ^u tomerskem okrožju m o č n o okrepilo, j t delovalo 
več pomembnil i javk. Na njih so našli za toč išče ikgalci OF in kurirji ter 
so tam bih tudi p o m e m b n i sestanki organizatorjev vstige. 

Najpomembnejši javki sta bili pri Hedžetovih v Razkriški grabi in pri 
Nadi Rajhovi na Mot i pri Ljutomeru. Prvo že poznamo. Druga se j e 
uvcljavUa po 22. juniju. Nada j e bila hči velikega narodnjaka in starosta 
ljutomerskega Sokola, ki pa je že umrL Vse svoje '^trokc je vzgc)jil v 
narodnem duhu . Nada, rojena 1922 je tik pred ci iupacgo hodila v 
gostinsko šolo v Ljubl jani Šolanje j e prekinila vojna v d o m o v i n i Njeni 
bratje in sestre so bUi že pri kruhu in se odselili v postojanko OF". Tu so 
se shajali: Štefan K o v a č - M a r k o iz Prekmurja ter V inko Megla, Jože 
Kerenčič , Jože Hedžet in Štefan Kuhar - vsi buditelji vstaje v Slovenskih 
goricah. Pri Nadi so se zbirali tudi d o m a č i upornik i : Drago Zemljak. 
Janez Nemec, Nande Magdič, Franček Trojner ter Dana Roškar. 

Avgusta so se tu sestali Štefan Kovač iz Prekmurja, inž. Berce in 
ryegova žena Milena iz Središča in tako povezaU osvobodilni boj od 
Prekmurja do Drave. 

Druge javke so bile še pri Pepiki Špindlerjevi in pri Cirilu Špindlerju 
v Mali Nedelji, pri Milošu Vuku v Terbegovcih, pri Francu Knezu v 
Renkovcih, pri K u p p n u v Žihlavi. Francu Jetenu in Alojzu Senčarju v 
Bolehnečicah, Janku Slogoviču v Ivar^cih ter Urbančiču v Negovi. 

Nada^evanje prihodnjič 

Nada Rajh, roj. 1922. Pri njej 
na Moti pri Ljutomeru je bila 
od 22. junija 1941 javka OF, 
Iger so se shajali organizatorji 
OF 

Dušan Špindler, leta 1941 
(Mganizator vstaje v 
Medžimurju, 23. avgusta 1941 
so ga Nemci aretirali in poslali 
v taborišče Mauthausen. 
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Osmi marec je dan žena. To je 
dan, ko se vsi pripravljamo na 
proslavo, kupujemo darila in se 
spominjamo slavne preteklost i , v 
kateri so žene imele važno vlogo, 
posebno v narodnoosvobodi lni 
borbi in povojnem času. 

Korakale so v vseh kolonah 
skupaj s svojimi tovariši, nosile so 
p u š k e , b o l n i č a r s k e torbice , 
previjale so ranjence, a bile so tud i 
v najhujših juriših. Umirale so 
hrabro na vseh bojiščih, umirale v 
zaporih in muči l iščih in s sabo v 
grob nosile skrivnosti, za ka te re 
sovražnik ni nikoli izvedel. 
Narodnoosvobodilna borba je iz 
temena spremenila položaj in 
vlogo žene v družbi , žene so si 
priborile tako dolgo pr ičakovano 
enakopravnost . 

Tudi v naši šoh smo svečano 
dočakali 8. marec . Pripravili smo 
bogat kul turn i program v katerem 
so sodelovali cicibani in folklorna 
skupina. Tudi v razredih je bi lo 
p red praznikom zelo živo. 
Dogovarjali smo se kaj b o m o 
kupili za darila, de M i čes t i tke , a 
pri srbohrvaščini smo čitali berilo: 
,,Mirisali su moji zumbuU." 

Prireditev j e zelo uspela. Vse 
žene so dobile cvetje in čest i tke. 
Za mene bi bila proslava še lepša 
če b i na njej bila tudi moja mama, 
k i pa j e bila takrat v s lužbi Zato 
sem ji česti tal doma . Tudi pri delu 
doma sem bil ta dan bolj pr iden 
kot p o n a v a d i Pripravil sem kosilo 
in pospravil po stanovanju. 

Tako j e milil še eden praznik, ki 
je bi l izpolnjen s čes t i tkami in 
najlepšimi željami vsem ženam, 
kater im se pr idružujem tudi jaz. 

S tanko Omerzu, 
5 / b , OŠ Franca Osojnika, Ptuj 

MOJA MAMA 
Moja m a m a je učiteljica. Ima 

vehko dela v šoli in doma. Je 
.srednje ve lka . Ima modre oči in 
k o s t a n j e v e lase. Stara j e 
šestinštirideset let. Večk ra t ima 
sestanke, zato sem takra t sama 
doma. 

K o prideva skupq domov , me 
vpraša, č e imamo kaj naloge. Ce 
j o imamo, mi reče , n ^ j o grem 
delat. K o k o n č a m nalogo, ji grem 
kaj pomagat . Mami imam rada . Za 
dan žena sem ji kupi la darilo. Tudi 
ona me ima rada, čeprav jo včasih 
razjezim. 

Ed i t a Kostanjevec, 
OŠ Vi tomarc i 

NAJTEŽJI TRENUTEK 
V ŽIVLJENJU MOJE 
MAME 

K o sem bil majhen, sem bil 
šibkega zdravja. Dosti sem bolehal 
in mamica me j e morala večkra t 
voziti k zdravniku. 

Nekoč sem dobil visdco 
vročino. Živo srebro se je 
povzpelo že čez štirideset. Mamica 
je takoj pokUcala zdravnika. Prišel 
je mož v beU halji in z naočniki na 

nosu. Bal sem se GA, vendar od 
slabosti nisem mogel zajokati . 
Pregledal me je in rekel, da moram 
takoj v bolnišnico. Poklicali so 
rešilni avto, ki me je naglo 
odpeljal v Ptuj. Ptujski zdravniki 
so me ponovno pregledali in me 
napotih v Maribor. 

Rešihii avtomobi l je drvel po 
ces t i jaz pa sem zaradi visoke 
vročine padel v nezavest. Šofer j e 
vključil sireno, da bi imel na cesti 
prednost . K o smo pridrveli d o 
železniškega prelaza, so bile 
zapornice spuščene. Počaka t i smo 
morah vlak, ki je bil najavljen. 
Mamica p rav i da je bil t o zanjo 
najtežji t renutek v življenju. 
Držala me j e za roko, da je čuti la 
žilo, ki j e slabotno utripala. 
Sekunde so bile dolge ko t 
večnost . Vsa prepotena od strahu 
in trp^enja je skozi solze zagledala 
vlak. 

Šofer j e spet pognal in po nekaj 
minutah se je avtomobil ustavil 
pred vhodom v bolnišnico. 
Mamica je z menoj v naročju 
planila v sprejmno sobo in 
zakričala: , ,Rešite mi o t r o k a ! " 
N a t o se je sesedla. Ko se je 
zavedla, so j i poveda l i da sem že 
dobil injekcijo in da sem izven 
nevarnost i Globoko si je oddahni
la. 
Vsak dan m e j e obiskovala, če tud i 
je bilo slabo vreme. Vem, da me 
ima rada, čeprav je včasih ne 
ubogam. Mama ve, da sem še 
otrok in zelo živahen. K o b o m 
odrastel, ne b o m pozabil , kaj vse 
je storila zame. 

Dan^el Bračič , 
6 / a , OŠi Gorišnica 

M OJA MAMA 
Moja mama je stara že 50 let. 

Ime j i je Elizabeta. Ima modre oči 
in sive lase. Imam jo zelo rada. 
Ona opravlja živino, in kuha, gre 
včasih k Pesnici, kjer seka šib^e, 
po t em sežge travo. Zvečer 
pomolze krave. Za 8. marec j i 
bom dala čes t i tko in zvončke ter 
j i zapela pesmico. 

Jelica C e h , 
2 / b , OŠ Juršinci 

BILA SEM BOLNA 
Imela sem vročino. Drugi dan 

me je mamica zapeljala k 
zdravniku. Zdravnik mi je rekel, 
da naj ležim. Dobila sem tudi 
ZDRAVILNA. K o s'va prišh domov, sem 
šla ležat. Mamica mi je skuhala čaj 
in mi ga dala. Vzela sem zdravila. 

Irena Krošel, 
1. razred OŠ Majšperk 

MOJ DAN 
Moj dan je v Strmcu. Pri nas 

živijo: ata, mama, dve sestri in 
babica. Babica je stara že 78 let. 
Rojena je bila 2. febmarja 1901 . 
leta. Mama in ata pa sta mlada. 
Mama je stara enaintr ideset let, 
oče pa štiriintrideset let. Naša hiša 
je velika. Imamo dve sobi in e n o 
kuhinjo. Ena sestra hodi v drugi 
razred, dniga je stara komaj tri 
leta. Jaz hodim v peti razred. 

Ivanka Hriberšek, 
OŠ Leskovec, 5, b 

MAMIN DELOVNI DAN 
VSTANE SE OB PETIH. SE 

UMIJE IN OBLEČE. P O C E Š E SE 
V KOPALNICI. POTEM MI 
PRIPRAVI ZAJTRK, ME OD
PRAVI V ŠOLO. POTEM SE 
NAJE IN GRE V SLUŽBO. V 
SLUŽBI IZPOLNI RECEPTE. 
POTEM PRIDE DOMOV, SE 
P R E O B L E C E IN POSPRAVI 
POSTELJO. POTEM NAKRMI 
ŽIVINO. GLEDA TELEVIZIJO 
IN POSLUŠA RADIO. 

Miran Kolar, 
1. razred, OŠ Majšperk 

MOJ ATA 
Moj ata je slikal naše pionirje. 

Danes sem prinesel slike. Bih so 
vsi veseli Na slikah smo pionirji z 
rut icami in kapicami 

Vladko Lajh, 1. a Juršinci 

MAMA JE ENA SAMA . . . 
To je zgodba, k i j e t ako 

resnična, ko t so resnične vse 
zgodbe, ki si j ih pripovedujejo 
ljudje odkar so na svetu. 
Pripovedujejo jo zdaj t ako ali 
malo drugače in vedno znova, k o t 
bi se b a l i da se zgodba ne bi 
izgubila. Pripovedovala vam jo 
bom v vsej svoji resničnost i in 
lepoti, pripovedovala vam b o m o 
mami—besedi, ki sem jo ko t otrok 
najprej izgovorila. 

Mama je imela veliko skrbi in 
dela preden sem zrasla. Toda vsak 
dan mojega ž^ljenja j i je prinašal 
tudi radosti in veselje. K o še nisem 
hodila v šolo, je bila m a m a vedno 
doma. Takra t ni bila v s lužbi 
Vsak dan sva čistili stanovanje 
pekh pecivo, hodih nakupova t in 
na sprehode. Seveda sva vedno 
klepetah. Nekega dne je mama 
težko zbolela. Očka m e j e odpeljal 
k stari m a m i Najprej sem tega 
zelo veselila, pozneje pa mi je bilo 
strašno zaL Čeprav je bila roka 
stare mame prijazna in topla, mi je 
na srce z dneva v dan legala huda 
ža los t Preganjale so me č u d n e 
misli, kdaj bom spet pri mami? 
Ah še jemlje zdravilo? Bo po tem 
takšna k o t j e bila prej? Me ne b o 
m e d t e m pozabila? Jed i so se m i 
začele upirat i dnevi pa so se vlekli 

in vlekli K o n č n o je mama 
ozdravela. Ko sem j o zagledala 
sem ji padla v naročje in od veselja 
glasno jokala. 

Takrat sem spoznala le eno 
resnico: Mama je ena sama, naj ne 
ostane brez mame nihče na širnem 
svetu. Naj žive naše mame, mame 
najlepše na svetu. 

Andreja Debeliak, 
OŠ F . Osojnika, Ptuj 

MALOMARNEŽ 
Zunaj je vifiar, 
mrak je že teman, 
jaz pa razigran 
tečem prek poljan. 

Sanjam o mladosti 
kakor deček bosonog, 
mislim na ljubezen, 
kakor pravi mož. 

Rad bi se oženil, 
pa sem še premlad, 
rad bi mislil resno, 
pa sem še mehak. 

Rad bi sklanjal verze, 
če ne bi bil lenuh 
se včasih rad potepal 
kakor potepuh 

Janez Krajnc, 
8. razred, OŠ Leskovec 

POMLAD PRIHAJA 
Sedim pri oknu ter pišem 

nalogo. Sončn i žarki, k i prihajajo 
skozi okno, mi nagajivo plešejo po 
zvezku. Jezim se nanje, toda 
naenkra t se spomnim, ko l iko dni 
sem že pisala nalogo s pogledom 
na zasneženo belo odejo, k i je 
pokrivala okolico. S p o m n u n se, da 
se bliža pomlad, da b o narava spet 
zacvetela, ozelenela. Za t renutek 
spustim pisalo ter se predam tem 
lepim o b č u t k o m ter spoznanju, da 
j e konec zime, mraza ter veselja na 
snegu. Vesel živžav pt ičev na 
strehi, poganjanje lističev na 
drevesih ter veselo poskakovanje 
naše muce po vrtu mi da p o v e d a t i 
da se resnično bUža čas , k o b o 
narava po daljšem času spet 
oživela. Ne b o se mi treba več 
zavijati v topel šal, gaziti po snegu 
ter si u t i ra t i pot , pa čeprav sem se 
morda zime prav tako veselila, k o t 
se vesehm sedaj p o m l a d i Vsak 
letni čas ima svoj čar! Nikoli se j ih 
n e naveUčamo in vsakega 
p r i č a k u j e m o in doživljamo 
drugače po svoje. Sedaj, ob tem 
času si je vsakdo zagotovo že 
zaželel pomladi, ko t si j e pred 
meseci zime in si b o poletja ter 
j e sen i 

Moje razmišljanje o pomladi ter 
ostahh letnih časih so prekinile 
dežne kap^e , ki so začele počas i 
drseti po oknu. Spomnila, sem se, 
da še n i m a m d o m a č e naloge 
(napisane do konca) , za to sem 
hitro prijela za pisalo ter 
dokončala nalogo. 

Iris Lepšina, 
8 / b , O Š C i r k o v c e 

Informativni dan ptujskih 
srednješolcev 

Po štirih letih šolanja na gimnaziji nastopi čas , k o je treba pozornost 
polagati na naslednjo p o m e m b n o odločitev - študij . Večina gimnazijcev 
in ostalih srednješolcev se v velikem številu vpisuje na višje in visoke šole. 
Študij na visokih šolah se v veliki meri razlikuje od šolanja na srednjih 
šolah. Izbira je velika, prav tako pa odloči tev . 

Slovenske visoke šole so v pe tek , 10. marca pripravile informativen 
dan za vse slovenske srednje fole. Predstavniki višjih in visokih šol v 
Ljubl jani Mariboru in Kranju so poskušah na najboljši nač in predstaviti 
organiziranost fakultet , prav t ako so jih seznanili s p o t e k o m študija 
štipendij in os tahm, kar je zanimalo dijake ozi roma učence zadnjih 
letnikov srednjih šol; prav t ako pa so seznanili tudi t iste, ki nimajo še 
k o n č a n e srednje šole. 

Nekateri učenci so se že o d l o č i l i obiskah so predvsem fakultete na 
katere se imajo namen vpisati. Drugi pa še vedno kolebajo, za to so 
obiskah tudi več fakuUet. Kajti nekateri odlašajo vse do konca in j im je 
p o t e m žal, da so se vpisali na to ah o n o f a k u h e t o . Poš teno je treba 
razmis l i t i saj bo to njihov poklic , katerega b o d o opravljah vse življenje in 
si z njim zagotovili tudi boljšo in lepšo b o d o č n o s t . 

Danilo Klajnšek 

Mladi so kritični 
Mladi komunis t i , č lani aktiva 

mladili komunis tov v Kidr ičevem 
so se zbrali na svojem rednem 
sestanku. Obravnavah so t ekoče 
probleme, t ako napr. akt ivnost 
mladih komunis tov ob volitvah in 
samih pripravah nanje. Prav t a k o 
so na sestanku zavzeh k r i t i čno 
stahšče d o članov, kater i se ne 
udeležujejo r edno sestankov. 

V nadaljevanju so spregovorili 
tud i o vlogi mladine v družbenem 
sistemu. Temu je sledila živahna 
razprava. Spregovorili so tudi o 
tem, da se morajo še bolj vključiti 
v delo mladine in ostalih 
d ružbenopoh t i čn ih organizacij. 
Seveda se bo njihovo živahno delo 
kaj h i t ro pokaza lo . 

Danilo Klajnšek 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ 
SLOVENIJE 

RAZPISUJE 
z organizacijsko, s t rokovno in mater ia lno p o m o č j o Zveze 
sociahst ične mladme Slovenije, Zveze sindikatov Slovenije, Ku l tu rne 
skupnost i Slovenije, Združenja gledaUških skupin Slovenije, Društva 
slovenskih pisateljev, Ku l tu rno prosvetnega društva E m e s t e k 
© l o b - P e t e r iz Gradišča, revije Antena , revije M, k u h u m i h in 
d ružbenopoh t i čn ih organizacij in skupnost i v obč inah Nova Gorica, 
Slovenj Gradec, Murska Sobota , P tu j , Celje, Kranj , Kočevje , 
Črnomelj in Lenart 

7. srečanje pesnikov in pisateljev začetnikov. 

P o d r o č n a srečanja b o d o v: 
-Slovenj Gradcu 9 . in 10. junija 1978 
- Črnomlju 1 5 . in 16 . juhja 1978 
- Kranju 10. septembra 1978 
- P t u j u 2 3 . septembra 1978 
- Novi Gorici 30 . sep tembra in 1. o k t o b r a 1978 
- C e l j u 6 . in 7. o k t o b r a 1978 
- Kočevju 7 . in 8. o k t o b r a 1978 
- M i u s k i &pboti . . , _ „ . 1 3 . o k t o b r a 1978 . 

Osrednje srečanje b o v Gradišču v Slovenskih goricah, v soboto 
m nedeljo, 10. in 1 1 . februarja 1979 za najuspešnejše avtorje vseh 
o b m o č n i h srečanj . 

Na srečanju lahko sodelujejo pesniki in pisatelji zače tn ik i , ki še 
niso izdah (razen v samozaložbi) nobenega svojega dela v knjižni 
obliki in še niso bili uvrščeni med najboljše v dosedanjih srečanjih 
pesnikov in pisateljev zače tn ikov . Kandidat i morajo bi t i stari več k o t 
p e t n ^ s t let. 

Posamezni kanidat i l ahko sodelujejo z največ t remi prispevki v 
slovenskem jez iku, napisanimi s pisalnim strojem v t reh izvodih. 
Posamezen prispevek v prozi ne sme p o dolžini presegati: - za čr t ico 
tri strani, - za esej deset s t r a n i - za novelo petnajst strani, - za 
gledališki tekst šestdeset strani - za r o m a n sto strani. 

V poeziji pa ne sme bit i daljši k o t dve strani (prispevki naj b o d o 
pisani le po eni strani hsta) . 

Svoje prispevke pošljite pod šifro v zapeča ten i ovojnici (na njej 
naj bo zapisana tudi vaša ma t i čna obč ina) . V tej ovojnici naj bo 
manjša zaprta ovojnica z vašim t o č n i m naslovom, šifro prispevkov, 
izobrazbo, pokhcem m starostjo. Organizacijski o d b o r ne bo 
upošteval prispevkov, k i b o d o names to s šifro podpisani v vehki 
ovojnici z vašim pravim imenom. 

K sodelovanju vabimo vse pesnike in pisatelje zače tn ike iz 
Slovenije, Slovence v drugih r epubhkah , iz slovenskih zamejskih 
območi j v Italiji, Avstriji in na Madžarskem, kakor tud i pesnike in 
pisatelje zače tn ike med delavci v tujini, izseljenci m pr ipadnike J L A . 
Vse poslane prispevke odstopi jo avtorji za moreb i tno objavo 
brezp lačno . 

Organizacijski odbor b o prispevke sprejemal d o 2 0 . maja 1978 
na naslov: Zveza k u h u r n i h organizacij Slovenije (za 7. srečanje), 
Ljubljana, Dalmatinova 4 / I I . 

Tričlanske žirije (dva člana bo imenoval organizator območnega 
srečanja, enega pa odbor za h te ra rno dejavnost pri ZKS) b o d o med 
pravočasno prispelimi prispevki s svojega območ ja izbrale p o deset 
najboljših avtorjev za nas top na o b m o č n e m srečanju. 

I r ic ianska osrednia žuija, ki j o b o imenoval odbor za h terarno 
(fejavnost pri ZKO Slovenije, pa bo izbrala: - p o dva najboljša 
avtorja iz vsakega o b m o č n e g a srečanja, - j )e t avtorjev izmed vseh 
ostalih avtorjev, ki so bili izbrani za o b m o č n a srečanja in - do pet 
avtorjev izmed t is t ih, ki niso bih uvrščeru na o b m o č n a srečanja, a 
osrednja žirija zanje meni , da dosegajo raven, ustrezajo mer i lom in 
temeljnim ciljem srečanja. 

O b m o č n e žirije b o d o zaključile svoje delo d o 10 . junija 1978 in 
objavile spiske izbranih avtorjev najkasneje do 15. junija 1 9 7 8 . 

Osrednja žirija bo zaključila svoje delo do 1. decembra 
(praviloma po o b m o č n i h srečanjih) in objavila spisek izbranih 
avtorjev do 10. decembra 1 9 7 8 . Organizacijski odbor b o objavil dela 
izbranih avtorjev do 15 . januarja 1979 na nač in in v obsegu, ki bo 
ustrezal gmotn im in organizacijskim možnos t im . 

•Morebitne a o d a t n e informacije, zbiranje prispevkov in 
organizacijske predpriprave dobi te na naslovu: Z K O Slovenije, 
Organizacijski dobor 7. Srečanje , Ljubljana, Dalmat inova 4 (tel. 
061-3 1 0-5 3 2). 

PODRTA OGRAJA 

Lastnika sta za prvo silo zakrpala ograjo kar z vejevjem 
v z imskem času , ko je bila poledica j e neznanega voznika z 

av tomobi lom, verjetno zaradi prehi t re vožnje, zaneslo v to ograjo okrog 
zasebne stanovanjske hiše v Apačah na Dravskem polju. Nesreča pač 
n ikoh ne počiva in pravimo celo, da je sreča, č e v nesreči ni k d o izgubil 
življenja, dobil težjih poškodb , ah pa ni bilo večje materialne škode. 
Takega mišljenja je najbrž bil tudi voznik, k i j e poškodoval to ograjo. 

Besedilo in slika: D. Klajnšek 

Dobra 
volilna 

udeležba 
Občan i in delovni ljudje v novi 

krajevni skupnosti , ^ o ž e P o t r č " v 
Ptuju so se izkazali na nedeljskih 
voUtvah z izjemno visoko 
udeležbo, kar je brez dvoma plod 
skrbnih vohlnih priprav. 

Na območju te KS je bilo 5 
vohšč, skupno vpisanih vohbiili 
upravičencev je bilo 1.450, 
udeležba pa j e bila čez 98 
ods to tna . 

Besedilo in shka: 
Zla tko Novak 

Eno od volišč je bilo v 
sprejemni pisarni bolnišnice 
dr. Jožeta Potrča v Ptuju. Tu 
so končali z volitvami že ob 
14. uri uddežba pa je bila 
98,9 % 

K O M U N A L N O P O D J E T J E P T U J 
D E V R T N A R S T V O 

Obveščamo vas , da v pro izvodnem obratu Na tratah ter delno 
v cvetličarni na tržnici razpolagamo z najnovejšim izborom 
okrasnih rastlin iz Holandije. 

Med ostalim nudimo Rhododendrome, Azaleje, več vrst nizkih 
iglavcev, mini vrtnic, vrtnic mnogocvetn ic in hybr id, ter vse 
ostalo iz vrtnarske stroke. 
Poslujemo dnevno do 18. ure, v soboto in nedeljo od 7. do 12, 
ure. 

O S N O V N A ŠOLA DR. FRANJA Z G E Č A 
D O R N A V A 

Komisija za medsebojna razmerja objavlja prosta dela in naloge 

Č I S T I L C A — K U R J A Č A 

s polovičnim delovnim časom na podružnični osnovni šoli 
Polenšak 

Delo se združuje za nedoločen čas. Pogoj : končana osemletka. 
Posebni pogoj : enomesečno poskusno delo. 

Prijave pošljite v 15 dneh po objavi na naslov: 
Osnovna šola dr. Franja Žgeča, Dornava. 

ZAHVALA 

ob smrti drage babice 

Marije Hentak 
se iskreno zahvaljuje osebju Doma upokojencev v Muret incih, za 
požrtvovalnost in oskrbo , vsem, ki s o j o pospremili na zadnji po t i , 
darovali vence in cvetic, govorniku KS Cirkulane, pevcem in 

duhovniku za opravljen cerkveni oored. 

Cirkulane, 18 . marca 1978 

Žalujoči vnuk Jakec Hentak z družino. 
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Ilirija-Drava 
2:0(0:0) 

v nedeljo so v slovenski nogo
metni ligi odigrali prvo kolo v 
spomladanskem delu tekmovanja . 
Igralci Drave so gostovali v Ljub
ljani in izgubili z 2:0. Zadetka za 
domače sta v 74. in 78. minuti 
dosegla C a m p a in Mohorčič . V 70. 
minuti je sodnik Horvat iz Murske 

Drevi pokal 
Varaždina 

Preteklo soboto so igralke Drave 
osvojile prvo mesto na turnirju za 
pokal rokometne zveze Varaždin. 
V finalu so premagale Po lano s 
23:17. Največ zadetkov so dosegle 
Ivančičeva in Cuševa po 7 ter Cer-
nejeva pet. 

Tekmovanje 
za pokal 

maršala Tita 
v okviru letošnjega tekmovanja 

za pokal maršala Tita so šahisti 
ptujske občine, prijavilo se je 24 
ekip, odigrali srečanja prvega in 
drugega kola. Včeraj in danes pa s 
srečanji nadaljujejo. 

1. kolo: Kmetijski kombinat— 
Emona—Merkur 2:2, OŠ Juršin-
ci—Zavrč I 1,5:2,5, T G A — O Š 

NOGOMET 
Sobote zaradi ugovarjanja izključil 
Vinklerja. Selekcija je doživela po
raz predvsem zaradi slabe igre 
ključnih igralcev, premajhne bor
benosti in neprimernih odnosov 
med igralci. Popravni izpit čaka 
igralce selekcije v nedeljo. V Ptuju 
se bodo pomerili s Slovanom iz 
Ljubljane. Srečanje se bo pričelo 
ob 15.30. 

ROKOMET 

Igralke Drave se bodo v prven
stvene boje vključile to soboto. 
Doma se bodo pomerile z Radgo
no. Srečanje se bo pričelo ob 19. 
uri. Ptujčanke so po prvem delu 
tekmovanja v vzhodni republiški 
ligi na prvem mestu. 

ŠAH 
Gorišnica 3,5:0,5, OŠ Hajdina— 
Zavrč II 1:3, KB Maribor poslovna 
enota Ptuj—Gorišnica I 1:3, Posta
ja miUce—učenci ESS 1:3, profe
sorji ESŠ—Agis 3:1; 

2. kolo: Videm—OŠ Juršinci II 
2,5:1,5, Gimnazija—OŠ Hajdina II 
4:0, Inženiring—OS Grajena 3 :1 , 
Gorišnica II—KS Juršinci 1:3 in 
Budina-Brstje—SO Ptu j 2:2. 

1. kotar 

Mednarodni nogomet 
v Lovrencu 

š p o r t n o druš tvo Mladinec iz 
Lovrenca na Dravskem polju pri
pravlja mednarodno nogometno 
srečanje. V nedeljo s pričetkom ob 
14. uri se bosta pomerili enajsterici 
For tune BerUn iz zahodnega Ber
lina in domači Mladinec. Srečanje 
bo na igrišču v Lovrencu ob vsa
kem vremenu in brez vstopnine. 

OBČINSKA 
NOGOMETNA LIGA 

Drugi del tekmovanja v občinski 
nogometni ligi se bo pričel I. in 2. 
aprila. Pred začetkom tekmovanja 
bo pogovor predstavnikov klubov 
in tekmovalne komisije. Sestanek 
bo jutr i ob 17. uri v športni dvo
rani. 

OBČINSKA 
STRELSKA ZVEZA 
Strelci občine Ptuj so na petkovi 

letni konferenci ocenili delo in 
uspehe v preteklem letu. Dosegli so 
precejšnjo množičnost, predvsem z 
vključevanjem mladih, športne 
uspehe in se uspešno vključili v 
praznovanja jubilejev. V prihodnje 
bodo največ pozornosti namenih 
približanju strelstva vsem obča
nom, zlasti v krajevnih skupnostih 
in z ustanavljanjem sekcij na 
osnovnih šolah. Se vedno pa jih 
tarejo kadrovske, prostorske in 

i materialne težave. 1. kotat 

ŠOLSKA ŠPORTNA DRUŠTVA 

DRUGI DEL DVORANSKEGA 
PRVENSTVA V ATLETIKI 

Pretekli petek in soboto je bil v 
špcfftni dvorani Mladika v Ptuju 
orugi del zim!icej|a prvenstva v 
atletiki za mlajše in starejše 
pionirke in pionirje. Rezul tat i 
drugega dela so boljši od t ist ih, ki 
so Jih mladi d o s ^ h v prvem delu, 
13. in 14. januarja. NajboKši 
rezultat prvenstva j e dosegel Du
šan Vrabt, k i je preskoči l 169 cm. 

MLAJŠE PIONIRKE 
30 m: 1. Urška Kerbler (F ranc 

Osojnik) 5,0 sek.; 2. Dragica Toš 
(T. Znidar ič ) 5 , 0 - 3 . Jelka Mlina
ric (F. Osojnik) 5 ,0 ; 

4 0 0 m: L NataUja Valenko 
1:15,6 (T. Znidar ič ) ; 2. Marija 
Hameršak 1:16^0 (F . 6 s o j n i k ) ; 3 . 
Jelka Sirec 1:16,4 ( F . Osojnik); 

Daljina: 1. Dragica Holc 42:5 cm 
(Juršinci); 2. Vesna Carli 402 (F . 
Osojnik); 3. Le a Lepej 389 (F. 
O s q n i k ) ; 

Višina: 1. Liljana Mihajlovič 
135 cm (T. Zn ida r i č ) ; 2. Mira 
Donaj 133 (Domava) : 3. Lidija 
Levicnik 125 (F . Osojnik); 

Suvanje težke žoge: 1. Danica 
Šeniga 864 cm (F. Osojnik); 2 . 
Lidga Drobmč 763 (I. Spolenjak) ; 
3. Zdenka Cuš 7 6 2 (Juršmci) ; 

Ekipno: 1. F . Osojnik A 9 4 0 , 2. 
T. Znidarič A , 7 8 4 , 3. F . Osojnik 
B 675, 4 . T. Znidar ič B 669^ 5 . 
Juršinci 626, 6, Podlehnik 4 4 5 , 7. 
Gorišnica 415 , 8. I. Spoienjak 
404 , 9. Dornava 395, 10. Zeta le 
388, U . Cirkovce 386 t o č k ; 

MLAJŠI PIONIRJI 
30_m: 1. Oliver Sirec 4,7 sek. 

(T. Zn idar ič ) ; 2 . - 3 . Drago Jerič 
(T. Znidar ič) in Vlado C e h 
(Domava) oba 4,8 sek; 

400 m : . 1 . Zvonko Murko 
1:10,5 (T. Znidarič h 2 . Zvonko 
Lovrenčič 1:12,2 (T. Znidar ič) ; 
3. S a m o Glavnik 1:13,2 (T . 
Znidar ič) ; 

Daj ina : 1. Ivan Kuhar 4 1 3 cm 
(T. Znidar ič) ; 2. Jože Vr t ič 402 
(T. Zn idar ič ) ; 3 . Peter Zorl i 395 
(Gorišnica); 

Višina: 1. Oliver Sirec 148 cm 
(T. Znidar ič ) ; 2. Gorazd Jakomin i 
135 cm (T. Zn idar ič ) ; 3. Rado 
Pišek 135 cm (Cirkovce); 

Težka žoga: 1. Samo Korpar 
9,60 m (F , Osojnik); 2. Janko 
Kramberger 9,41 (Dornava): 3, 
Matevž Hojski 9,03 (I, Spolenjak); 

Ekimio: 1. T. Znidar ič A 5 6 6 ; 
2, T, Znidar ič B 458 , 3, Gorišnica 
374; 4, F . Osojnik A 342 ; 5. 
Dornava 318, 6. Cidcovce 2 9 l 7. 
Juršinci 285 , 8. F , O s g n i k B 2 3 5 ; 
9, Podle hnik 2 2 9 ; 10, L Spolenjak 
224: U , Zetafe 182 in 1 2 , 
Desternik 40 t o č k ; 

STAREJŠE PIONIRKE 
30 m: 1, Romana Levičnik 4,7 

sek.; (F , O s g n i k ) ; 2 . - 4 . Suzama 
Rimele (T. Znidarič), Jel ica Sla-
ček in Tanja Smigoc (obe F . 
Osojnik) 4,8 sek.; 

4 0 0 m: 1, Marija Tili 1:12,2 ( F . 
Osojnik): 2, Irena Lovrec 1:13,3 
(T. Zn idar ič ) ; 3, Ingrid Kmetec 
1:15,5 (T. Ž n i d a r i č h 

Daljina: 1. Jasna Pavlin 4 4 2 cm 
(Juršuici)- 2, Dušanka Vršič 4 2 6 , 
i Marta Nedeljko 418 cm (obe T. 
Znidarič) ; 

Višina: 1. Milena Bele 145 cm 
{^etale)j 2 . - 3. Albina Pucko (J. 
Znidarič) in Suzana Vidovič ( F . 
Osojnik) obe 1 35 cm: 

Težka žoga: 1. Marna C u š 9,13 
m (F, Osojnik)- 2, Danica Mikša 9 
m (Juršinci); 3. Jožica Brodšnaj-
der 8.7 2 (Cirkovce): 

Ek ipno : 1, T, Znidar ič A 1102 ; 
2, F, Osojnflc A 1 0 9 L 3. Jurš inci 
916, 4. T. Znidarič B 868 , 5 . F . 
Osojnik B 755 , 6, Gorišnica 672, 
7, Zetale 6 6 1 , 8. Dornava 5 35; 9 . 
Cirkovce 464 , 10. I, Spolenjak 
436 in 11 . Cirkulane 260 točk; 

STAREJŠI PIONIRJI 
3(1 m: 1. Drago Zoreč 4,3 sek. 

(T. Zn ida r i č ) ; 2 . Damit Prstec 4,4 
(F. p S s o j n i k ) ; 3. Niko Pešec 4,4 
(T, Znidar ič)-

4 0 0 m: l , F r a n j o Pucko 1 : 0 4 J ; 
1 Silvo Jupič 1:05,2 (oba T . 
Znidar ič) ; 3. J anko C e h l : 0 5 , 4 ( F . 
Osojnik); 

DžOjina: 1. Vlado Toš 5 22 cm 
(T. Znidar ič) ; 2, Branko K a m a i -
sek 500 (I. Spolenjak); 3. Štefan 
Bubnjar 489 (Juršinci); 

Višina: 1, Dušan Vrabl 169 cm; 
2. Dušan Franjkovic 155 cm (oba 
T. Zn ida r i č ) ; 3 . S tanko Križan 
155 (Juršinci); 

Težka žogaj 1. Janez Zavec 
12,01 m (T, Znidar ič ) ; 2 . Slavko 
Arnuš 1 L 7 4 (F , Osojnik); 3. Ju re 
Jurtela 11,49 rciijcovce)-

Ek ipno : 1. T. Znidarič A 1155 , 
Z F . Osojnik A 834, 3 . T. 
Znidar ič B 8 0 6 , 4, Juršinci 699 , 
5. L SpoleiBak 5 6 1 , 6. F , Osojnik 
B 4 9 i , 7. Gorišnica 439 , 8. 
Cirkovce 395, 9, Zetale 3 8 3 , 10, 
Dornava 350 , U , Cirkulane 259 
in 12, Destrnflc 25 2 točk , 

L k o t a r 

(Zgodovinski pregled 
planinstva na 
Slovenskem) 

25 let planinskega 
društva Ptuj 

i . nadaljevanje 

V tretji številki Planinskega 
vestnika leta 1954 j e zapisano: 
„Planinsko društvo Ptuj j e bUo 
ustanovljeno na o b č n e m zboru 
dne 2 5 . novembra 1953 , Prej 
je delovalo ko t m o č n a planinska 
skupina v sklopu PD Maribor" , Že 
iz t eh dveh stavkov je razvidno, da 
j e planinska misel v Ptuju mnogo 
starejša, k o t sam obstoj društva. 

V e č desetletji je mini lo, odkar 
so se prvi Ptujčani odpravili v 
planinski svet preživljat prost i čas. 
Zal so bile to le redki bogat i 
srečneži. Obiskovali so predvsem 
bUžnje vrhove Slovenskih goric in 
Haloz, PovzpeU so §e na D o n a č k o 
goro , B o č , pa t ud i na Savinjske 

Alpe in izjemoma celo na Triglav. 
Vsi ti pohod i so bili posamični in 
neorganizirani. 

S prvimi organiziranimi izleti v 
l ianinski svet so začeli posamezni 
profesorji, k i so povedh v naše 
planiiie ptujske dijake. Vest o 
doživetjih teh poči tničar jev in o 
lepotah naših planin se je hi t ro 
širila. S tem se je stopnjevalo tudi 
zanimanje drugih za gorski svet. 
Vedno bolj je bila oč i tna potreba 
po organiziranju planinske organi
zacije, vendar do osnovanja te m\ 
prišlo, ker so vsako organiziranje 
ovirali zagrizeni nemškutarji . Z 
nas topom nacizma v Nemčiji in 
Austriji so ti dobili še večjo m o č . 
Zaradi take sitauacije so se ptujski 
ljubitelji gora včlanjevali v PD 
Maribor, Ruše in Poljčane. 

V takih pogojih razvoja 
^an inskc ideje je doživel slovenski 
zivelj in z njim maloštevilna 
ptujska planinska družina, napad 
litlerjcvske N e m č g e . Nacisti so 

razsehli zavedne Slovence v 
najrazhčnejše kraje in s tem 
onemogoč ih t ud i porajajočo 
planinsko dejavnost. 

Po štirih letih najhujšega 
trplenja je zasijala težko pr ičako

vana svoboda. Iz vseh " koncev 
sveta so se vračah rodol jubi , 
razkropljeni k o t borci NOB, 
izgnanci, in temiranci ah i legalci 
Obnavljali so opustošene d o m o v e 
in srca so j im prekipevala v sreči — 
v novem življenju, 

V svobodi pa so bile t ud i naše 
planine še lepše ko t kdajkoli 
popre j . Planinska misel se je 
začela h i t ro p rebu ja t i Ker je 
število ljubiteljev naših svobodiuh 
planin iz dneva v dan raslo , s e j e 
porodila misel, da bi PD Maribor, 
k i j e tud i že ponovno oživela, v 
Ptuju organiziralo svoj p o d o d b o r . 
Tisti, k i še niso bili včlanjeni v 
zunanje društvo so se zavzemah za 
to , naj se v Ptuju organizira lastno 
p lanmsko druš tvo . 

Ptujski ljubitelji gora so leta 
1953 formirah iniciativni odbo r , 
k i j e za 25 . november 1953 skhcal 
us tanovni o b č n i zbor , na ka te rem 
se naj odloč i , ah bo v Ptuju 
ustanovljena lastna planinska 
organizacija. Ustanovnega o b č n e 
ga zbora se j e udeležilo p rek sto 
planincev in ljubiteljev p lanm iz 
Ptuja. Sprejeh so sk lep:„Dne 25 , 
novembra 1953 se ustanovi 
PLANINSKO D R U Š T V O 
PT U J " Od tega dne dalje so se 
ptujski planmci vpisovah v 
d o m a č e druš tvo. 

Za krmilo barke so v prvi 
manda tn i dob i prijeh: Alfonz 
CURIN, prvi oredsednik PD Ptu j , 
Drago JOŠTj podpredsednik , 
r ^ t a NOVINSEK, tajnik, Mira 
PINOZA, blagajnik, Ivan SKO-
ClR, gospodar , Mija URBAS in 
Janez PETROVI C, propagandista , 
2)ra ing. LENART^, Tone PURG 
st. in Hilda SERSEN, člani ter 
Lipe IZLAK AR, predsednik nad
zornega odbora , Boris URBAN-
ClC in Mirko KAJŽNIK pa člana. 

Kako j e prvim in naslednjun 
„krmar jem" uspelo krmari t i novo 
ba rko med čermi mnogih težav, 
boste prečitali prihodnjič, L. C 

Alfonz Čurin (umrl januarja letos), prvi predsednik planinskega 
društva Ptuj, na vrhu Donačke gore 

Foto:arhiv Čurin 

Osnovnošolsko 
košarkarsko 
prvenstvo 

Rezultat i 3 . kola: 
PIONIRJI : P o d l e h n i k - D o r n a v a 

2 2 : 2 3 , Kid r i čevo-Maj šperk 
3 7 : 2 7 , F . O s o j n i k - T . Znidar ič 
31 :62 . 

P IONIRKE: P o d l e h n i k - D o r n a 
va 8 :17 , F, O s o j n i k - T . Znidar ič 
39 :23 , Majšperk prost . 

Pari 4, kola: Ž n i d a r i č - K i d r i č e -
vo (pionirji), Dornava-Osojn ik in 
Majšperk-Podlehnik (pionirji in 
pionirke); pionirke osnovne šole 
T. Znidar ič so v t em kolu pros te . 
Tekme b o d o v sobo to , 25 . marca, 
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V Turnišču 
za občinsko 

zlato puščico 
v nedeljo, 19. marca 1978 so se 

že v jutranjih urah zbrah strelci 
Ptuja, ki so si v družinskem 
temovanju priborili pravico za 
sodelovanje na tekmovanju za 
obč insko zlato pušč ico . 

Občinsko zlato puščico si je v 
zelo m o č n i konkurenc i dobrih 
strelcev SD Turnišče , Kidričevo in 
os tahh priboril Stanko Pulko s 
541 krogi (SD Turnišče) . Samo za 
en krog manj sledita Zdenka 
Matjašič(SDT) i n Albert F rčeč 
(SD Kiričevo), ki si delita drugo 
mesto s 5 4 0 k r o g i 

Ostala uvrstitev pa je naslednja: 
Adcif Hvaleč (Mercator-Panonija) 
534 , Štefan Skok, Turnišče 5 3 3 ; 
Adolf MiJielač, Turnišče 5 2 8 ; Ivan 
Ratajc, Turnišče 5 2 8 ; Albin 
Vrbnjak, Turnišče 5 2 5 , Franc 
Novak, Kidričevo 524 ; Kondrad 
Kramberger,Kidričevo 5 2 3 i td. 

Rezul tat i govore o dobri 
pripravljenosti ptujskUi strelcev, 
saj j e 29 strelcev doseglo nad 5 0 0 
od 600 možnih krogov. Na koncu 
še naj povemo, da je organizacijo 
občinsKega temovanja odl ično 
izvedla SD Turnišče . 

Ivan Gobec 

Šport in rekreacija v AGIS-u^ 

ZA MNOŽIČNOST NA 
ŠPORTNEM PODROČJU 

v delovni organizaciji AGIS 
Ptuj se zavedajo pomena špor tne 
dejavnosti delovnega človeka. Da 
bi kar najbolj organizirano 
delovaU na t e m področ ju so 
zaposhh referenta za družbeni 
s tandard in rekreacijo, k i ima svoj 
sedež v kadrovski službi v okviru 
delovne skupnost i skupnih služb. 
Referent j e Ignac Murlco, k i se s 
problemi športnega udejstvovanja 
zaposlenih ukvarja pribl ižno pol 
leta, kl jub temu pa si j e nabral že 
precej izkušenj. 

Največ zanimanja kažejo zapo
sleni v A G I S - u za nogomet , 
r o k o m e t , koša rko , streljanje, 
namizni tenis , kegljanje in tud i 
r ibolov. Največ pristašev ima 
n o g o m e t Za delo posameznih 
špor tnih sekcij v okviru delovne 
aganizaci je , skrbe vodje sekcij, po 
temeljnih organizacijah in v 
delovni skupnost i skupnih služb 
pa referenti . Vodje sekcij so 
obenem tud i vodje ek ip , k o l e - t e 
zastopajo delovno organizacijo na 
r azhčn ih špor tn ih tekmovanj ih . 

Stalne obhke športnega ude j 

stvovanja so sodelovanje na 
delavskih športnih igrah, smučar
skem prvenstvu delavcev av tomo
bilske industrije Slovenije, tradici
ona lnem srečanju z delavci 
T A M - a Maribor, tekmovanje ob 
dnevu kovinarjev in na športnih 
igrah m o t o r n e industrije Jugosla
vije. Letos b o d o špor tne igre 
delavcev m o t o r n e industrije v 
Ljubljani o d 26. do 2 8 . maja, 
pokroviteljstvo nad igrami pa sta 
prevzela S loveni ja -av to in Doni t . 
Špor tn ik i A G I S - a nastopajo še na 
drugih športnili tekmovanjih. 
Izkupiček sodelovanja je izdaten. 
Med svoje največje uspehe štejejo 
prvo mes to v r o k o m e t u v okviru 
tekmovanja delavcev m o t o r n e 
industrije Jugoslavije; uspeh je iz 
leta 1976 , v pre tek lem letu so bili 
v isti disciphni drugi. 

Od skupno okrog 1700 
zaposlenih je v razne sekcije 
vključenih približno 15 ods to tkov 
zaposlenih. Ob t em je po t r ebno 
povedat i , da so ženske le r edko 
zas topane . Prav pri vključevanju 
žensk v špor tne vrste j ih v 

prihodnje še čaka velika in zelo 
odgovorna naloga. 

Najpomembnejše iz njihovega 
programa dela na t e m področ ju j e 
doseči množ ičnos t . Rezul ta t i 
rastejo iz leta v l e to . Pri pregledu 
so ugotovili, da j e pr i mnogih 
delavcih še vedno premalo 
prisoten interes, vehko se j ih 
izgovarja, da nimajo časa, nekaj j e 
takih, ki p o opravljenem delu hi te 
na polja in p o d o b n o . Zaskrbljujoč 
je ' ženski" odgovor, ki pravi, da 
imajo l e - t e dovolj rekreacije ob 
gospodinjskem delu,, . Oviro za 
dosego še večje množičnos t i 
predstavlja tud i pomanjkanje 
ustreznih vodstvenUi prostorov. 
Napori , da bi se vrinili v urnik 
telovadnice "Mladika" , niso bih 
uspešni. Tako športniki vadijo na 
igriščih "Drave" , košarkarji se 
vozijo na treninge celo v 
Dornavo,, . Letos predvidevajo, da 
ti po t rebovah okrog 280 .000 
dinarjev za špor tne in rekreativne 
dejavnosti. 

MG 

Organizacija vadbe v nogometu 
Marjan Lenartič 

(nadaljevanje in konec) 

Igralci, ki ne morejo redno vadi
ti (zaposlitev, stanovanje v drugem 
kraju) z ekipo za katero nastopa
jo, se naj vključijo v redno vadbo 
organizirane rekreacije v delovni 
organizafciji ali v rekreacijsko eki
po v kraju, kjer so zafciosleni ali 
stanujejo. 

PRIMER VADBE 
Datum: 14. 4. 1978 
Zaporedna številka vadbe — 9 
Cas trajanja: 90 minut 
Vsebina vadbe: kombinirana 

priprava hitrostne vzdržljivosti in 
taktike napada 

1. — lahek tek — štiri dolžine 
igrišča 

— razni poskoki med tekom — 
dve dolžini igrišča 

— izmenični skoki (nakazi uda
rec z glavo) med tekom — dve 
dolžini igrišča 

— tek s spremembo smeri — 
dve dolžini igrišča 

2. Razgibalne vaje: 
— vaje za gibljivost ramenskega 

obroča: vaje vzročenja, odročenja 
— vaje za gibljivost hrbtenice: 

odkloni, predkloni , zakloni, zasuki 
— vaje za gibljivost kolčnega 

o b r o č a : va je v r a z n o ž e j u , 
prednoženju, odnoženju, zanože-
nju 

— vaje za krepitev ramenskega 
obroča iz rok: sklece 

— vaje za krepitev trebušnih 
mišic: dvig t rupa iz leže na hrbtu 

— vaje za k r e p i t e v h r b t n i h 
•nišic: dvig glave in t rupa iz leže na 
trebuhu 

— vaje za krepitev nožnih mišic 
"1 utrjevanje sklepov: sonožni 
Poskoki, poskoki po eni nogi itd. 

— sprostilne vaje po vsaki vaji: 
tresenje mišičnih skupin, ki so bile 
obremenjene; 

Ponovitve: 10 d o 15 krat 
3. Hitri teki: dve seriji po 5 te

kov na 20 metrov, start iz teka na 
mestu — po prvi seriji dve minuti 
odmora 

4. Vadba taktike napada: delo 
poteka na en gol 

— postavitev igralcev v obram
bi: golman, levi branilec, levi sred
nji branilec, desni srednji branilec, 
desni branilec 

— postavitev v napadu: srednji 
zvezni igralec, desni zvezni igralec, 
levi zvezni igralec, desno krilo, 
srednji napadalec, levo krilo 

Obrambni igrale se postavijo v 
opisani formaciji 40 metrov od go
la p r o t i k a t e r e m u v a d i m o , 
napadalci se razporedijo na sredini 
igrišča. Akcijo začne srednji zvezni 
igralec (nahaja se na začetku 
sredinskega kroga na nasprotni 
polovici igrišča), ki poda žogo 
levemu zveznemu igralcu. Ta z 
dolgo visoko podajo proti desni 
kornerski zastavi zaposU desno 
krilo, ki vteče, sprejme žogo, jo 
povede proti golu do gol-aut linije 
in jo poda v sredino. Napadalci in 
obrambni igralci spremljajo akci
jo . Srednji napadalec, desni zvezni 
igralec in levo krilo zaključujejo 
akcijo s strelom na gol (z glavo, 
udarcem iz zraka, s kolenom. . . ) . 
Po zaključeni akciji se igralci v te
ku vrnejo v začetni položaj. 

Časovni potek vadbe: 
— 15 minut vadbe po desni 

strani: ob ramba je pasivna (ne 
prestreza žog) — štej zadetke 

— 15 minut vadbe po levi stra
ni: obramba je pasivna — štej 
zadetke 

— 15 minut vadbe za poljubni 
s t r a n i : o b r a m b a j e a k t i v n a 
(prestreza žoge) — štej zadetke 

5. Izvajanje enajstmetrovk: vsak 
igra lec i z m e n i č n o izvede pe t 
kazenskih strelov. 

Zraven dobre in redne telesne, 
t e h n i č n o - t a k t i č n e in p s ih i čne 
priprave, je za uspešno igranje 
nogometa zelo pomembno ogreva
nje pred tekmo. To naj traja od 15 
do 20 minut. Ogrevanje vodi zato 
določeni igralec (lahko kapetan) 
po navodilih vaditelja. Ekipa se 
naj ogreva skupaj . Ogrevanje 
vsebuje 5 minut teka, 5 minut 
razgibalnih vaj in 5 minut vaj z žo
go (igra napada proti obrambi na 
polovici igrišča dovoljena dva 
dotika — sprejem in oddaja). 
Ogrevanje je zelo pomembno zato, 
da je igralec lahko takoj v začetku 
tekme maksimalno obremenjen 
(hiter tek, skok, hitra sprememba 
smeri). Ce igralec ni dobro ogret, 
pride do poškodb (natrganje ali 
pretrganje mišic). 

Le z redno vadbo in z dobro 
organiziranostjo bo nogomet pred
stavljal v rekreaciji tisto aktivnost, 
ki fizično, psihično in socialno 
bogati , sprošča in obnavlja člove
ka ter ga pomaga oblikovati v 
vsestransko razvito osebnost. 

Vaditelji in igralci si lahko 
izpolnjujejo znanje nogometa iz 
knjižice N O G O M E T , ki jo je 
napisal Branko Elsner, izdal pa 
šolski center za telesno vzgojo v 
Ljubljani. Nabavijo jo lahko tudi 
prek Zveze telesnokulturnih orga
nizacij občine P tu j . 
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A veš Polde, da tej muci kar zavklam njeno polno marčevsko 
življenje. 

— Že, samo pri njej ne traja marec i^ozi vse leto. 

—Tisti, ki bo mat, bo moral pripraviti uvodno razpravo o 
gradivu.,. . 

Le kako moreš tako dolgo sedeti na trdem delegat^em 
stolčku, ko te doma čaka mehka postelja!? 

Midva pa lepo 
počasi v okviru 
realnih materialnih 
možnost i . . . 

— Kaj si se šel 
dimnikarja, Jur-
ček? 

— Ne babica, le 
udarnino smo 
opravljali spomla
dansko čiščenje 
dvorišča. 

Nikar ne omagaj kolega, jaz še vendar 
pripravljam dva sporazuma 

UGANKARSKI 
SLOVARČEK 

ADDISON = angleški zdrav
nik., po katerem se imenjuje 
obolenje, ki ga povzroča 
nezadostno delovanje nado-
bisti (= adisonka, Thomas, 
1793-1860) 
ANNAPURNA = prvi dose
ženi osemtisočak v Himalaji 
(8078 m), ki ga je zavzela 
francoska ekspedicija pod 
vodstvom alpinista Herzoga 
leta 1958 
DULAR = sodobni slovenski 
pisatelj (Jože, „Krka umira") 
GAIL = nemško ime za reko 
Ziljo 
LAAS = nemški pozitivistični 
filozof (Emst, 1837-1885) 
LYON = pohnilijonska rečna 
luka v osrednji Franciji, 
središče svilarske industrije 
MAGAJNA = slovenski pisa
telj in zdravnik (Bogomir, 
„Brkonja Čeliustnik") 
RANEN = velik norveški ^ord 
RANN - nemško ime za 
slovensko mesto Brežice 
VOAL = tančica, koprena 

Rešitev prejšnje križanke 
VODORAVNO: Pat, Krstič, 

otc^,, Roland, terorizem. 
Tone Rožič, Američan, maj, 
.VIT, Osana, otirač, Otakar, 
Nerac, ON, Andamani, Oleg, 
AO, barje, Endo, Franz 
Klammer, sto, Ankaran, aga, 
Hela, kadet, not, umik, 
Jeremija, šolnina, krak, nat, 
retra. 

O D 2 3 . 3 . 
B O 3 0 . 3 . 1 9 7 8 

o d 21. 3. d o 20. 4 
Veliko časa ste zapravili, ko 
ste razmišljali o potovanju v 
tujino. Sedaj vam je tudi ta 
priložnost ušla. V kolektivu 
ste se sprli s šefom. Niste 
imeli prav, zato popravite 
napako. Sodelavci vam bodo 
zaupali skrivnost. Ona vas 
pričakuje. Zato jo obiščite še 
ta teden. 

od 20. 4. do 20. 5. 
Najlažje je zidati na oblakih. 
Toda morali boste stopiti na 
trdna tla in ugotoviti kaj 
pravzaprav hočete. Prijateli 
vam bo pomagal rešiti 
problem, ki je nastal doma. 
Otroku se morate še bolj 
posvetiti. Že dalj časa mislite 
na obisk. Doma vas pričaku
jejo. Ne pozabite na obljubo. 

od 21. 5. do 21. 6. 
Po obisku pri njej, se je 
situacija bistveno izboljšala. 
Njena čustva so močna, njeno 
srce je bolno, ko vas ni. V 
torek se vam obeta izjemna 
priložnost za zaslužek. Ne 
pozabite k sodelovanju pova
biti tudi prijatelja. Zaupa 
vam, zato uspeh ne bo izostal. 
Ljubezenska avantura se bo 
srečno končala. 

o d 22. 6 . do 22. 7. 
Ker so vam idejo dobesedno 
„odnesli" z jezika, ste postali 
maščevalni. Slabo ste reagirali 
in ne jezite se nanjo. 
Popolnoma nedolžna je, dmgi 
so vam skuhali to neslano 
šalo. Že jutri se odločite za 
protinapad. Dovolj Š A R M I J I T N I 

ste, da vam bo to uspelo. Ne 
mučite se s svojimi problemi, 
kajti teh ni. 

od 23. 7. d o 23. 8. 
Bolezen ožilja je nevarna. 
Zato pojdite k zdravniku m 
poslušajte njegov nasvet. Že 
ddgo vas muči zaljubljenost, 
vendar še ne toliko, da bi 
mislili na najhujše. Sredi 
napornega dela ste, zato se 
odpovejte zabavam. V soboto 
se bosta srečala. Vajin 
pogovor bo odkrit. Pismo. 

o d 24. 8. do 23. 9 . 

Le zakaj ste se sprli, če vam 
to ni bilo potrebno. Posledice 
bodo hudo vplivale na vas in 
vaše delo. Razburjanje je sedaj 
popolnoma odveč, kar se je 
zgodilo, se je. V piihodnih 
dneh se vam obeta še nekaj 
neljubih pripetljajev. Tudi 
avto vam bo odpovedal. V 
nedeljo obisk. 

o d 24. f). d o 23. 10. 
Konec tedna pojdite k 
staršem, potrebujejo vas, kajti 
opraviti bo potrebno nekatera 
spomladanska dela. V nedeljo 
zvečer bodite zelo previdni na 
cesti. >faj slabo vreme ne 
vpliva na vašo razpoloženje. 
Sploh pa ne v tem času, ko 
ste pred odgovornimi naloga
mi. Obiščite jo in ne pozabite 
na rože. 

o d 24. 10. do 22. 11. 
Še vedno se pripravljate na 
potovanje. Pot bo dolga in 
zanimiva. Pred potjo morate 
urediti še nekatere važne 
stvari Tudi z njo se morate 
temeljito pogovoriti. V hiši se 
je življenje izboljšalo, pozorni 
ste do nje in do otrok. V 
petek vas bo poštar zelo 
presenetil. Sprejmite povabilo 
na ples. 

o d 23. 11. do 21. 12. 
Skoraj ste pozabili na 
dolžnosti. Ker vam je 
preostalo še nekaj časa 
nadoknadite zamujeno. V 
torek in sredo delajte tudi 
popoldne. Na čustvenem 
področju ste se raznežili. 
Njene oči so vabljive in težko 
se jim upirate. Nikar ne 
razmišljajte toliko o slabih 
človeških straneh. 

o d 22. 12. do 20. 1. 
Uporni ste, zato zmagujete. 
Manjka vam sicer ambicija, 
vendar se bo tudi to nekega 
dne spremenilo. Postali boste 
močna osebnost in nihče vam 
ne bo kos. Ob koncu tedna se 
sprostite in pojdite na izlet. 
Tudi otroke vzamite s seboj. 
Sin vam bo povedal materino 
skrivnost. Ne bodite razoča
rani. 

o d 21. 1. d o 19. 2. 
V soboto se vam bo zgodil 
neprijeten dogodek, ki pa ne 
sme vplivati na vaše razpolo
ženje. Tudi na zagnanost pri 
delu ne. Njena čustva so se 
spremenila, kajti prejšnji 
teden ste jo ponižali 
Priložnost se vam bo ponudila 
v nedeljo, zato se ne 
izogibajte srečanja. Poljub bo 
sladak. 

o d 20. 2. d o 20. 3. 
Zakaj se jezite na svoja 
čustva, ko pa ste si sami 
skuhali to nesrečo. Obisk pri 

starših se je „obrestoval". 
Veliko novega ste izvedeU, pa 
tudi nekaj daril ste dobili. V 
nedeljo se boste sprli za 
prazen nič. V pismu vas 
obdolžuje klevet. Dckažite, 
da niste nič hudega mislih. 
Darilo vas bo presenetilo 
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spored 
TV LJUBLJANA 

od 23 . do 29 . marca 1978 

ČETRTEK, 23 . MARCA: 
9.00 TV v šoli: Naši umetn ik i , v 

fsJOB, Francoske pokraj ine. Pogo
vor s T o n e t o m Pavčkom; 10.00 
XV v šoli: Francošč ina ; 10.30 FV 
v šoli: Risanka, Fizika; 15.00 TV 
v šoli ponovitev; 16 .00 Šolska 
IV: S o d o b n o naselje, Dobro 
videti in biti dobro viden; 17.25 
Poročila; 17.30 VeUke reke -
fUm; 18.20 Obzornik ; 18.30 
M)zaik; 18.35 Zgodbe iz Kalevale; 
18.45 Tehtnica za na t ;mčno 
tehtanje; 19.15 Risanka; 19.30 
TV dnevnik; 20 .00 TV za konec 
tedna; 20.35 Izziv k u h u r i ; 22.05 
TV dnevnik; 22 .20 Svetovno 
hokejsko prvenstvo skupine B -
Jugoslavija Japonska; 23.30 Po
ročila. 

ffiTEK, 24 . MARCA: 
9.00 TV v šoli: Rušč ina , Od 

petka do petka; 10.00 TV v šoli: 
Angleščina, Risanka, Zgodovina; 
15.00 TV v šoli - ponovitev; 
16.50 PoročUa; 16.55 Gozdne 
zgode in nezgode; 17.10 Deček 
Dominik; 17.35 Košarka: Parti-
z a n - B o s n a , 19.15 Risanka; 19 .30 
TV dnevnik; 20 .00 Izvolite kar 
naprej - zabavno glasbena oddaja 
Sarajevo; 21 .05 Razgledi: K a m gre 
Quebeciz cikla Kanadski mozaik ; 
22.10 Serijski barvni film; 22 .50 
Poročila. 

SOBOTA, 2 5 . MARCA: 
8.00 Poroči la; 8.05 Zgodbe iz 

Kalevale; 8.15 S. Makarovič: 
Kbsovirja na le teči žlici; 8.30 
Vrtec na obisku: Pomlad v dolini 
ribnikov; 8.45 Tehtnica za 
na tančno tehtanje ; 9.15 Pisani 
svet - Letni časi; 9.50 
Dokumentarna oddaja; 10.20 
Študij na univerzi: Matemat ika; 
10.40 V. Nedelkovski: Velika 
soba - TV Skopje; 11.40 
PoročUa; 15 .30 Poroči la ; 15.35 
Nogomet: R a d n i č k i - B o r a c , 17.30 
Obzornik; 17 .40 Mozaik; 17.45 
Konjiček grbavček - barrvni film; 
19.15 Risanka; 19.20 Cikcak; 
19.30 TV dnevnik; 20 .00 G. 
nu-ieux: Paul Gauguin; 20 .55 TV 
žehtnik; 21.25 TV dnevnik; 21.40 
625 ; 22 .20 Svetovno hokejsko 
prvenstvo skupine B: Jugoslavi
ja- Romunija . .,. Poročila . 

NEDELJA, 26 . MARCA: 
7.55 Poroči la ; 8.00 Za d o b r o 

jutro: Srečanje ok te tov 77; 8.20 
625; 9.00 M. Kerstner: Gruntov-
čani; 9.55 Štefeta mladost i ; 11.00 
Kaj j e narobe : Ot roc i brez 
otroštva - film; 11.55 Mozaik; 
12.00 Kmetijska oddaja; 13.00 
Poročila; POPOLDAN: Svet v 
katerem živimo - T V žehtnik; -

M:uto morje , film; Poročila; 16.25 
Svetovno hokejsko prvenstvo 
skupine B: Jugoslavi ja-Švica; 
18 .30 Okrogh svet; 18.45 Nastopa 
MircilleMathieu; 19.15 Risanka; 
19.30 TV dnevnik; 19.55 
Propagandna oddaja; 20.00 D. 
Markovič: Vrnitev odpisanih -
konec; 21.05 Pomorska impresija; 
21.25 TV dnevnik; 21 .40 
Glasbena medigra; 21.55 Nogo
met: Vojvod ina-Hajduk ; 22.25 
Špor tni pregled; 23.15 Poroči la . 

PONEDELJEK, 27 . MARCA: 
9.05 TV v ŠoU: Matemat ika, 

Jeguljee, Za pesmijo; 10.00 TV v 
šoli: Materinščina, Risanka; Zem
ljepis; 11.10 TV v šoli: Za 
najmlajše; 15.05 T V v šoli -
ponovitev; 16.00 TV v šoU-
ponovitev; 17.05 Poroči la ; 17.10 
Girobna žoga; 17.25 Svet, v 
ka te rem živimo, barvni film; 
17.55 Obzornik; 18.05 Da b o m o 
lažje odločal i ; 18.15 Čas in 
računanje ; 18.40 Mozaik; 18.45 
Mladi za mlade; 19.15 Risanka; 
19.30 Dnevnik; 19.55 Propagand
na oddaja; 20.00 Slovenija 1973 -
1977; 21.05 W. A. Mozart: 
I d o m e n e o - barvna opera; 23 .10 
TV dnevnik. 

TOREK, 2 8 . MARCA: 
8.30 T V v šoh: Angleščina, 

Razlika med spoloma. Matema
tika; TV vrtec. Kul tura govorjenja; 
10.00 TV v šoh: Glasbena 
vzgoja. Risanka, Prirodoslovje; 
14.30 TV v šoli - ponovi tev; 
16.05 Šolska TV: Brazilija - Kot 
pravkar utrgan sadež; 17.25 
Poročila; 17.30 Glasba pred 
kamero ; 18 .00 Obzornik; 18.10 
Mah svet - T V Zagreb; 18.40 
Mozaik; 18.45 Po sledeh napred
ka; 19.15 Risanka; 19.30 TV 
dnevnik; 20.00 Diagonale; 20 .50 
M, D o b r o u s k a : Noč i in dnevi -
nadaljevanka; 21 .50 Iz koncer tn ih 
dvoran; 22 .25 T \ ' dnevnik. 

SREDA, 29 . MARCA: 
8.35 TV v šoh: Dnevnik 10, V 

Goranovcm rojs tnem kraju. Od 
Budve do Žabljaka, Li teratura; 
10 .00 TV v šoh: Kocka, kocka . 
Risanka, Fi lm; 17.25 Poroči la ; 
17 .30 S. Makarovič: Kosovirja na 
le teč i žhci; 17.50 Popotovanje v 
deželo lutk; 18.10 Obzornik ; 
18 .20 Na sedmi stezi - špor tna 
oddaja; 18 .50 Mozaik; 18.55 
Nazaj v planinski raj - iz cikla 
zborovskega zvoka; 19.15 Risan
ka; 19.30 TV dnevnik; 20.00 Film 
tedna: Ambasadorji - fUm; 21 .40 
Majhne skrivnosti veUkih kuhar
skih mojstrov; 21.45 Miniature: 
Tadeusz Brzozovvski; 22 .00 TV 
dnevnik. • 

mali oglasi 
S T A L N O Z A P O S L I T E V v proiz
vodnji dobi ženska. Ponudbe na 
upravo Tednika. 
9,5 h a Z E M L J E IN H i S O Z 
G O S P O D A R S K I M P O S L O P J E M 
ob asfaltni cesti ugodno prodam. 
Oglasite se v Zg. Velovlaku 5. 
P R O D A M dve omari za spalnico. 
Naslov v upravi Tednika. 
P R O D A M Zastavo 750, dobro 
ohranjeno, letnik 75, prevoženih 
38.000 km. Naslov v upravi Tedni
ka. 

P R O D A M en ha zemlje, hišo z 
elektriko in vodo, pr imerno za vi
kend. Vprašajte Dravci 5. 
P R O D A M hišo v prvi fazi gradnje 
na lepi prometni točki ob robu 
mesta P tu j . Naslov v upravi. 
POCENI P R O D A M dobro ohra
njen divan. Cankarjeva 10— Ptu j . 
SADNA D R E V E S C A raznih sort 
hrušk, jablan, breskev, sliv in 
marelic ter črni in rdeči ribez vam 
nudi iz drevesnice Zofka Ceh, Sel
ce 51 , p . Voličina. 
OTROŠKI V O Z I C E K in stajico -
p rodam. Vprašajte Zg. Hajdina 
188. 
P R O D A M N E M Š K E G A O V 
Č A R J A , starega dve leti in pol, po 
ugodni ceni. Marjan Simenko, 
Spindlerjeva 5 — Ptuj (Rogoznica) 

V D O V E C — U P O K O J E N E C s 
srednjim posestvom želi spoznati 
zdravo upokojenko za skupno živ
ljenje. Pismene ponudbe pošljite 
na u p r a v o T e d n i k a p o d 
, , P O M L A D " . 
P R O D A M N O V O HIŠO z gospo
darskim poslopjem (nedograjeno, 
vendar vseljivo) v Apačah. Avto
busne zveze ugodne. Informacije , 
popoldan na naslov, ki je v upravi. 

P R O D A M M L A T I L N I C O s 
popolnim čiščenjem. Alojz Pola- : 
nec, Placar 35. 

U G O D N O P R O D A M Z a s t a v o 
750, letnik '75. Informacije na 
telefon 79-824. i 

TRAKTOR „ k o r n i k " v dobrem 
stanju — prodam. Franc Bratušek, 
Sturmovec 28, p. Videm. 
SOLIDEN starejši upokojenec — 
vdovec na deželi išče sebi pr imerno 
u p o k o j e n k o - v d o v o za g o s p o 
dinjstvo. Naslov v upravi Tednika. 
M L A D O KRAVO s teletom — 
prodam. Stanko Dobnik, Starše 
11. 
P R O D A M e n o o s n o prikolico — 
primerno za prevoz živine. Oglasi
te se v Brstju 19. 
T R A K T O R S K O K O S I L N I C O 
, ,grebald i" za Zetor 25-11, s taro 
eno leto P R O D A M . Franc Ivančič, 
Pleterje 69, p . Cirkovce. 
KUPIM KROVNO S L A M O (sko
pe) ali zamenjam za sadjevec. 
Franček Holc, drevesničar pri 
Gomili, p . 62257 Juršinci. 
D R E V E S N I C A pri F r a n č e k u 
Holcu ob cesti 11. reda pod Gomi
lo še n u d i cep l j ene b r e s k v e , 
hruškova drevesca, maslenke in 
moštnice, orehe in murve. Prodaja 
traja dokler je zaloga. 
S P R E J M E M T A K O J D I M N I 
K A R S K E G A P O M O Č N I K A . 
Hrana in stanovanje preskrbljena. 
Stanislav Arh, dimnikarski mojster 
— Kamnik. 

P R O D A M 20 arov vinograda s 
stavbno parcelo, žični nasad, 12 
km iz Ptuja (asfalt) in črno-beli 
televizor. Naslov v upravi Tedni
ka. 
P R O D A M obračalnik , ,mara ton 
140" za BCS, malo rabljen. Proše
nja, Brstje 22 — Ptu j . 

K U H A R I C O , N A T A K A R I C O 
in K M E Č K O D E K L E A L I 
ŽENSKO, staro nad 20 let sprej
me takoj v stalno zaposlitev 
Gostilna ROŽNIK, Ljubljana — 
Cankarjev vrh 1. Stanovanje in 
hrana v hiši, ostalo po dogovoru. 

POCENI PRODA.M športno kolo 
s p r e s t a v a m i . D u š a n F e g u š , 
Potrčeva 50, P tu j . 
P R O D A M fiat 750, registriran do 
m a r c a 1979. N a s l o v v u p r a v i 
Tednika. 

P R O D A M S L A D K O S E N O . 
Franc Pelcl, Tržeč 37. 
P R O D A M G R A D B E N O PARCE
LO v Rogoznici. Naslov v upravi 
Tednika. 
U G O D N O P R O D A M črno-beli 
televizor , , a m b a s a d o r " , kuhinjsko 
mizo, stole in hladilnik , , h i m o " . 
Danica Lisec, Trubarjeva 6 — 
Ptuj . 
P R O D A M seno okrog 1.000 kg. 
Majcenovič, Peršonova 47 — Ptuj . 
ČRNO-BELI te levizor , ,major 6 7 " 
v dobrem stanju — prodam. Ogled 
možen vsak popoldan pri Juliju 
Gjuraseku, Cesta Olge Meglic 1, 
Vičava. 
SPAČKA, letnik 1970, registriran 
do januarja 1979 prodam za 9.000 
din. Dam tudi na ček, Informacije 
na tel. 7 7 - 6 6 3 ah Andrej Bož ič , 
Osojnikova 5 , Ptuj . 

P R O D A M kmečko hišo z gospo
darskim poslopjem in 2—3 ha 
zemlje in 150 litrov vina — doma
čega kvintona. Naslov v upravi. 
P R O D A M skoraj novi MZ 250 
ccm, letnik 1977. Miran Čuš, Hla-
ponci 23, 62256 Juršinci. 
R A Z P R O D A J A različnih lončenih 
izdelkov in kmečkih peči na biv
šem lončarstvu N E M E C v Ptuju, 
Bezjakova 4. 
P R O D A M gradbeno parcelo z 
dograjeno kletjo. Hajdina — Ulica 
Žetalskega Jožeta. Informacije pri 
Plamberger, Kvedrova2 , P tu j . 
P R O D A M H I Š O Z VRTOM. Po-
brežje 18, Videm pri Ptuju. 
ZASTAVO 750, letnik 1972 — 
prodam, tudi na ček. Reberc, 
Gorišnica 76. 

P O D P I S A N A O P O Z A R J A M 
vsakogar, da naj ničesar ne kupuje 
od Valtera Selinšeka iz Prešernove 
27 pri Ptuju, ker sem lastnica. V 
nasprotnem primeru bom sodno 
nastopala . Antoni ja Sprah, Zi-
herlova ploščad 2, P tu j . 
U G O D N O P R O D A M medetažno 
hišo ob asfaltni cesti, 3 km izven 
Ptuja. Informacije na telefon 77-
268 ali na naslov, ki je v upravi 
Tednika. 
U G O D N O P R O D A M novo vrtno 
mizo in dve klopi s kovinskim 
ogrodjem, plošča in sedeži oblože
ni z lesom. Stanko Meglic, Spuhlja 
65. 

U G O D N O P R O D A M kavč. Na
slov v upravi Tednika. 

Z D O M C I ! 
POSESTVO v izmeri 6 ha s stano
vanjskim in gospodarskim poslop
jem, vodovodom in z lokacijskim 
dovoljenjem za stanovanjski ob
jekt in hlev za vzrejo piščancev, po 
želji z živino in inventarjem, pro
dam ob asfaltni cesti v bližini Ptu
ja. H u g o Sneberger, Placar 18, 
62253 Destrnik. 

P R O D A M l a n s k o s e n o . A n a 
Mikša, Zagrebška 32, Ptuj . 
KRAVO brejo 9 mesecev prodam. 
Mart in Vršič, Krčevina 76 pri Vur-
berku. 
P R O D A M osebni avto Zastava 
750, letnik 1974, registriran do 
m a r c a 1979. A n t o n ŽERAK 
Podlehnik 9 a (dopoldne lahko po 
tel. 77-291) 
P R O D A M AMI 8, letnik 1972, v 
odličnem stanju. Naslov v upravi 
Tednika . 

R A D I O P T U J 
Č E T R T E K , 2 3 . marca: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna 

glasba, vmes EPP, 16.30 Pionirji zdravo v OŠ Destrnik (II. del) , 16.45 
Ljudske pesmi iz okohce Ptuja, 17 .00 Novice, 17.05 Kul turna panorama , 
17.20 Jugosl . vokal. instr. ansambli , 17.35 Predstavljamo vam Ribiško 
družino Ptuj , 17.50 Vedri r i tmi . 

PETEK, 24. marca: 16.00 Poroči la in obvestila, 16.15 Zabavna 
glasba, vmes EPP, 16.30 Radijska univerza - preventivna cepljenja, 
16 .40 Ok te t bra tov Pirnat in Trboveljski ok te t , 17 .00 Novice, 17.05 
Mladi č lani pred kongresi ZK, 17.35 Igramo za razvedrilo. 

SOBOTA, 25 . marca: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna 
glasba, vmes EPP, 16.30 V soboto popoldne (zabavna in popularna 
glasba, magnetofonski zapisi, nasveti, gost oddaje . . . ) 

N E D E L J A , 26. marca: 11.00 Tedenski pregled dogajanj in obvestila, 
11.20 Zabavna glasba, vmes EPP, 11.30 Iz vasi v vas - Juršinci I. del, 
12.30 Čest i tke poslušalcev. 

PONEDELJEK, 27 . m a r c a : . 16.00 Poroči la in obvestila, 16.15 
Zibavna glasba, vmes EPP, 16 .30 Šport in društva, 16.45 Zabaval vas bo 
Ray Conniff s havajskimi melodijami, 17.00 Novice in FPP, 17.10 Iz 
stare d iskoteke , 17.30 Delegacije obravnavajo, 17.40 Melodije iz 
musiclov. 

TOREK, 28. marca: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna 
glasba vmes EPP, 16.30 Naš komen ta r o melioracijskih skupnost ih , 16.35 
D o m a č i ansambli: Vili Pe t r ič , Kamniški kvintet in Lojze Slak, 17.00 
Novice in EPP, 17.10 Delavec v kolektivu K K „Tehnoservis" Ptuj , 17.20 
Poje vam Joan Armatrading, 17.35 Predstavljamo vam delegate za VIII. 
kongres ZKS, 17.45 Veliki zabavni orkestri . 

SREDA, 29 . marca: 8.10 Dobro j u t ro in poroči la , 8.15 Pogovori v 
živo, 8.30 Obvestila in EPP, 8.45 Cicibani, dober dan , 8.58 Povzetek in 
odpoved oddaje . 

V ostalem času prenašamo prvi radijski program RTV Ljubljana. 

kino 
ČETRTEK, 23 . marca: O T I L F 

J A IZ BANI JE braziljsko-fran-
coski barv. vistav film, ob 18. in 
ob 20. uri; PETEK 24. do 
I t D E U E , 26. marca EMILY 
angl. barv. erot . film (ni pr imaren 

za mladino do dopolnjenega 15 . 
leta). Predstave o b 18. in ob 20 . 
uri , v N E D E L J O matineja o b 10. 
in o b 16. uri popoldan b o 
slovenski vojni film DOLINA 
MIRU: TOREK, 28. marca: 
POSEBNA VZGOJA dom. barv. 
film o b 18. in ob 20. uri ; SREDA, 
29. in ČETRTEK, 30. marca: 
K A R I E R A NEKE SOBARICE it. 
barv. CS film, o b 18 in o b 20 . uri . 

D e ž u r s t v o 
p r e h r a m b e n i h 
t r g o v i n 
S O B O T A , 
25. M A R C A 1978: 

PRODAJALNAJELEN 
izbira Ptuj 

S O B O T A , 
1. A P R I L A 1978: 

PRODAJALNA KEKEC 
Mercator Panonija 
Ptuj 

O r g a n i z a t o r 
z a m e j s k e g a f e s t i v a l a 
•z Š t e v e r j a n a 

o b v e š č a , 
da je čas prijave za na
stop na 8. festivalu do-
rnače glasbe, še do 
8. a p r i l a . 

f^estival bo v Števerjanu 
1- in 2. ju l i j a . Vsi za 
'riteresirani ansambli naj 
do tega datuma pošljejo 
Prijavo z g rad ivom, ka-
'^or zahteva razpis festi-
\/ala. 



Razgovor s Štefanom Vidovičem, tehničnim sekretarjem požarne skupnosti občine Ptuj 

Vse za varstvo pred požari 
Požarna skupnost občine Ptuj je bila usta

novljena junija 1975 in je nosilec dejavnosti 
varstva pred požarom v ptujski občini. Od 
ustanovitve pa d o danes je svojo osnovno 
dejavnost močno razširila in popestrila. Pred 
kratkim so na skupščini požarne skupnosti ob
čine Ptuj razpravljali o svojem delu v preteklem 

letu, začrtali pa so tudi smernice in finančni 
načrt za delo v letošnjem letu. 

Štefan Vidovič nam je za uvod na kratko 
predstavil glavne naloge, ki so opredeljene v 4. 
členu samoupravnega sporazuma omenjene 
skupnost i : 

, ,Ena glavnih nalog Požarne skupnosti občine 
Ptuj je vzpodbujanje prizadevanja osnovnih 
nosilcev družbenih interesov za uspešno orga
nizacijo in delo službe varstva pred požarom, 
nadalje sodelovanje in pomoč pri oblikovanju 
načrtov varstva pred požarom, pri usklajevanju 
in sestavljanju pravilnika o požarnem varstvu 
oziroma požarnem redu v T O Z D in drugih 
organizacijah. Skrbeti mora tudi za opremlje
nost gasilskih enot s sodobno tehnično gasilsko 
op remo in za s t rokovno usposobljenost gasil
cev, zagotavljati mora tudi finančna sredstva za 
stabilen razvoj dejavnosti varstva pred poža
rom, hkrati pa opravlja s pripadajočimi sredstvi 

v skladu s sprejetimi programi in določa merila 
za financiranje dejavnosti varstva pred požari in 
odloča o delitvi sredstev na podlagi sprejetih 
planov in določil samoupravnega s p o r a z u m a . " 

Omenili smo že, da ste se pred kratkim sestali 
na skupščini požarne skupnosti , na kateri ste 
razpravljali o pomembnih nalogah. Med drugim 
ste sprejeli poročilo o realizaciji srednjeročnega 

programa razvoja požarnega varstva za leto 
1977, kaj bi lahko ob tem povedali? 

, ,To poročilo so sprejeli vsi delegati že v 
gradivu za sejo. V njem je pod robno navedeno, 
kaj in kako se je dogajalo na področju požarne
ga varstva v lanskem letu. Navedene so bile šte
vilke, ki so izkazovale, da je bila realizacija pla
na izvršena samo v višini 31 odstotkov. T o je 
posledica tega, ker so bila s samoupravnim spo
razumom zbrana manjša sredstva, kot so bila 
dogovorjena. No in v temu pr imerna je bila tudi 
realizacija fizičnega obsega programa. 

Ste to upoštevah ob sprejemu predloga plana 
razvoja požarnega varstva za letošnje leto? 

, ,Vsekakor smo leto 1978 začeli z večjim 
opt imizmom in večjo gotovostjo, kajti v no
vembru lani smo sprejeli predlog o spremembah 
in dopolnitvah samoupravnega sporazuma o 
razvoju požarnega varstva občine Ptuj za ob

dobje 1976—1980. V teh spremembah smo se 
odločili za takšna določila, ki bodo trdneje 
zagotavljala sredstva, vendar pa v enaki višini, 
kot je bilo to predvideno v prejšnjem sporazu
mu. Iz tega smo potem izdelali realizacijo za le
to 1978. Skupno smo planirali za letošnje leto 
5,286.000 dinarjev, ta sredstva pa b o m o 
zagotovili iz naslednjih virov: iz samoupravnega 
sporazuma in odloka, ki je bil sprejet v mesecu 
februarju, iz sredstev zavarovalne skupnosti in 
iz prispevkov gasilskih d ruš tev . " 

In kako daleč smo z gradnjo doma gasilcev v 
Ptuju. Vemo, da je bil ta uradno odprt že lani. 
Glede na to , da je investitor gradnje požarna 
skupnost občine P tu j , nas zanima, kdaj bo novi 
dom začel resnično služiti svojemu namenu? 

„Res je . Že novembra lani smo imeli u r a d n o 
predajo tega doma. Vendar izvajalcu del ni 
uspelo dokončati vseh del do pogodbenega 
roka. Gradbena dela izvaja G I P Gradiš Gradnje 
P tu j , predračunska vrednost celotne investicije 
pa znaša 17.378.541.- dinarjev. Dom je v glav
nem že zgrajen, izvajalca del čaka le še ureditev 
okolice. Predvidevamo, da bo nov dom gasilcev 
kljub nekaterim finančnim težavam začel služiti 
svojemu namenu koncem aprila, ali najkasneje 
v začetku maja l e tos . " Pripravil: M. Ozmec 

Škoda, da ni dvorana na Tumiščah še večja Učenci OŠ Ivana Spolenjaka oz, njihova folklorna skupina seje 
predstavila z belokrajnskimi plesi 

Upravičenost preoblikovanja 
bivše krajevne skupnost i Ptuj je 
povsod vse bolj oč i tna . V novih 
krajevnih skupnost ih se je 
odločanje vse bolj pr ibhžalo 
o b č a n u , marsikje so že zaživele 
k o t resnične življenjske skupnost i 
občanov . Ena takih j e tud i 
krajevna skupnost Turn i šče . 

Kot d r u g e , se je tudi na 
Turn iščah začela takoj p o 
uspelem re fe rendumu vehka akitv-
nost družbenopol i t ični l i organi
zacij, k i j e dobila svoj odraz v 
premišljenih pripravah na vohtve, 
od izbora kand ida tov d o same 
izvedbe, ki je bila na obeh voliščih 

v KS Turnišče 97-odstotna . V 
krajevni skupnost i se razvija tudi 
špor tno življenje, saj so uspehi 
turniških strelcev znani . Kkljub 
t emu pa se še najdejo posamezni
ki, k i se dovolj ne zavedajo 
pomena te samoupravne družbene 
skupnost i . 

Ena od zadnjih izredno uspehh 
prireditev na Turn i ščah je bila v 
pe tek , 17. marca, k o so v d o m u 
o b č a n o v proslavo dneva žensk 
združih z manifestacijo eno tnos t i 
vseh krajanov te krajevne 
s k u p n o s t i V nabi to polni dvorani 
se j e zbralo og romno krajanov, 
največ seveda žensk, ki so z 

zanimanjem spremljah lepo pri
pravljen bogat ku l tu rn i program. 
Izvedli so ga učenc i OŠ Ivana 
Spolenjaka pod vodstvom pri
zadevnih tovarišic — mentor ic . 

Za pozdravno pesmico j e 
spregovoril ženam in dekle tom 
Adi Praprotnik o p o m e n u 8. 
marca, ki ni le praznik žensk, 
t emveč naša nenehna družbena 
akcija. Za tem se j e zvrstilo cehh 
14 t o č k kulturnega programa. 
Težko j e reči , ah so bile 
prijetnejše „miške" ah „Tinka 
umazanka" , baletni ples Darje aU 
uspavanka, ki j o je zapela Preda . 
Ob spremljanju programa so se 

prisrčni nasmehi menjavah s 
solzami, saj so mamice spremljale 
na odru svoje o t roke , namreč z 
območja celotne KS Turnišče 
obiskujejo ot roci OŠ Ivana 
Spolenjaka 

Vodstva d ružbenopoh t i čn ih or
ganizacij in KS Turnišče so izrekli 
mentor jem in nastopajočim javno 
pohvalo in pričakujejo, da se b o 
uspešno sodelovanje med šolo in 
krajevno skupnostjo odvijalo tud i 
v naprej . 

Besedilo in shka: 
L. Cajnko 

Kulturni dom pri Kungoti je ponos vasi 
Foto: K. Zoreč 

ZASTAVILI DELO 
ZA NAPREJ 

v dvorani kul turnega doma pri 
Kungot i j e bilo v pe tek , 17. marca 
1978 precej živahno. V d o m u so se 
namreč zbrah č lani društva 
upokojencev iz Kidričevega na 
svoji redni letni konferenci in 
napohiili dvorani, kar j e tud i eden 
od dokazov njihove aktivnosti . 

Po uvodnih formahiost ih in 
počast i tvi spomina u m r h h , j e imel 
poroči lo o delu Ivan Elsner, 
predsednik društva upokojencev. 
Iz poroči la smo razbrah, d a j e bila 
glavna dejavnost društva usmerje
na v ku l tu rno dejavnost in 
rekreacijo članov. Uspehe na tem 
področ ju potrjuje med drugirn 
pred kra tk im ustanovljen ženski 
pevski zbor , ki ga vodi A n t o n 
Grajf, Zbor je že tako uglašen, da 
račrtujejo letos aprila ah maja 
udeležbo na repubhški reviji 
pevskih zborov, ki b o v Krškem. 

E n a k o posvečajo vehko pozor
nost rekreaciji upokojencev. Pri 
t em j ih vehko pomaga delovni 
kolektiv TGA, saj tudi večina 
ipokojencev izhaja iz tega 
kolektiva. V tej smeri b o d o 
nadaljevah tud i v b o d o č e . Po 
razpravi so sklenUi, da b o d o tud i 
le tos organLzirah dvodnevni izlet v 
zgodovinske kraje iz NOB (Jajce, 
B ihač , Kozara) . 

Na o b č n e m zboru so tudi 
predlagaU, da bi naj ustanovih 
poseben koordinacijski odbor , ki 
bi koordiniral delo društev 
upokojencev na o b m o č j u Dravske
ga polja, t o j e Kidr ičevo, Hajdina, 
Cirkovce in l>ovrenc. Taka 
koordinacija bi bila po t rebna tudi 
pri organizaciji dvodnevnih izle
tov. 

O b č n e m u zboru so prisostvovah 
tudi predstavniki družbeno-
p h t i č n i h organizacij iz KS 
Kidričevo in TGA „Boris 
Kidr ič" te r predsednik obč inske 
zveze društev upokojencev o b č i n e 
Ptuj , Miha G u c e k , ki j e navzoče 
seznanil s p rogramom dela 
obč inske zveze DU m s svojimi 
nasveti pr ipomogel k obhkovanju 
vsebinsko bogatega programa dela. 
Za njegovo uresniči tev pa b o 
skrbel novi 17 članski odbor . 

V nadaljevanju letne konference 
pa j e bil ku l tu rn i program, v 
catercm so sodelovaU mladi 

taborniki iz Kidričevega, pevska 
skupina z zabavnim ansamblom iz 
A p a č , k i ga vodi Martin Mojzer ter 
d o m a č i pevski zbor društva 
upokojencev s kvar te tom starejših 
š n i c iz Kungote , Skratka, vsi 
udeleženci so si bih enotni , da j e 
bilo pre lepo . France Meškci_ 

Aeroldub Ptuj pred pomembnimi 
prireditvami 

Aeroklub Ptuj bo v letošnjem letu organizator in gostitelj treh 
pomembnih prireditev. Tako bodo skupaj z občinsko konferenco ZSMS 
Ptuj že 25. maja organizirali skupno praznovanje dneva mladosti in dneva 
letalcev. Podobna mladinsko — letalska prireditev je lepo uspela že lani, 
saj je razen vseh letalcev na njej sodelovala skoraj vsa šolajoča mladina. 

Druga pomembna prireditev bo gotovo tekmovanje za 5. ptujski 
padalski pokal Podlehnik 78, ki bo letos 30. julija. Na tej prireditvi se bodo 
padalci znova pomerili v skakanju v vodo. P o m e m b n o je tudi, da je ta 
prireditev sčasoma dobila že republiški značaj , prizadevajo pa si, da bi pre
rasla v zvezno prireditev. 

Najpomembnejša prireditev, ki pomeni članom Aerokluba Ptuj veliko 
čast pa je zaključek XXI. zveznega Aerorallya za pokal maršala Tita. Ta 
bo potekal na letališču v Moškajncih 16. in 17. septembra letos. To je 
gotovo največja letalska prireditev v Jugoslaviji, na kateri sodelujejo vse 
republiške reprezentance. Zelo zanimiv bo predvsem drugi dan prireditve, 
ko bodo na mitingu sodelovali vsi aeroklubi iz Slovenije, delno tudi iz 
Jugoslavije. Največja atrakcija pa bo gotovo udeležba JLA — to je tako-
zvana Akrogrupa štirih najboljših pilotov, ki bodo s svojimi akrobaci jami 
gotovo pritegnili občinstvo. 

— O M 

40 — letni Edvard Krajnc po pregledu na KK(i, v ptujski bolnišnici, lik 
po prihodu v ambulanto. Foto: M. Ozmec 

Le korak do tragedije 
v torek, 14. marca je dežurni na 

reševalni postaji v Ptuju sprejel 
poziv: , ,Doktora . . . plin.. . Kranjc 
na g r a d u . " Brž so skočili v reše
valni avtomobil ter se odpeljali na 
ptujski grad. Ko so odprli vrata 
stanovanja Edvarda Krajnca, Na 
gradu 1 so takoj vedeli za kaj gre. 
Na tleh je ležal moški, napol 
omotičen, v sobi pa je razen njega 
ležal še deček, pa starejša ženska. 
Ni bilo časa, da bi vpraševali za 
kaj gre. Brž so jih naložili v rešilca 
in krenili proti bolnišnici. 

V s p r e j e m n i a m b u l a n t i 
zdravstvenega d o m a je 40 letni Ed
vard Krajnc začel pripovedovati 
kako je bilo: , ,Prekleti plin. Zme
raj smo bili posebej pozorni nad 
jeklenko. Tudi snoči sem pred 

počitkom pregledal, če je zaprt. 
Od kod se je le vzel. S sinom in 
mamo smo legli brez skrbi. Ponoči 
pa me je začelo mučiti. Obračal 
sem se sem ter tja. Proti jutru me 
je začela boleti glava. Ko sem 
pozneje šel na stranišče sem padel 
ob školjki. Čutil sem omotico. Po 
kakšni uri sem se prebudil in se 
splazil proti telefonu in tam opazil 
ležečega sina. Z zadnjim naporom 
sem dvignil slušalko ter poklical 
r eš i l ca . P o t e m so nas k m a l u 
odpeljal i ." 

Naključje je hotelo, da je bilo 
tako. Po prihodu v ambulan to so 
po dveh urah opazovanja vse tri 
odpustili. Oče Edvard Krajnc, sin 
Marjan in 57 letna Elizabeta Vrb
njak — Edvardova mati , vsi trije 
so sedaj čili in zdravi. Pa je le ma
lo manjkalo, da ne bi tisto noč 
zaspali za vedno. 
Naj bo ta dogodek, kljub srečne

mu koncu kot opozorilo vsem tis
t im, ki i m a j o d o m a p l in ske 
štedilnike. S plinom je treba biti 
skrajno previden. Zmeraj , kadar 
zamenjate prazno jeklenko s pol
no, najprej preverite, če spušča 
plin. Cisto preprosto, z navadno 
milnico lahko to storite. M. Ozmec 

Tudi teden od 13. do vključno 
20. marca 1978 je na cestah ožjega 
območju ptujske občine minil pre
cej mirno. Miličniki postaje milice 
Ptuj in njenih odde lkov so 
posredovali le v dveh primerih 
nesreč. V obeh primerih sta bila 
krivca nesreče udeleženca sama. 
glavni vzrok pa je bil neprimerna 
hitrost vožnje. Posebej opozarja
mo voznike na skrajno previdno 
vožnjo, kajti na posameznike že 
vpliva pomlad. To se odraža pred
vsem v prehrabri vožnji in obnaša
nju na cestah, ^e k lemu dodamo 
še dejstvo, da se v teh dneh vrača s 
tujine večina naših zdomcev, je 
zaskrbljenost toliko večja. Naše 
ceste so namreč spremenjene v 
dolge kolone jeklenih konjičkov. 
Torej, če se boste v Jeh dneh odpra
vili na pot, bodite skrajno previdni 
in predvsem potrpežljivi! 

Zaneslo ga je . . . 
V ponedeljek, 13. marca se je 

pripetila lažja prometna nesreča v 
Novi vasi pri Ptuju. Ob 18.10 je 
voznik kolesa z motorjem Miroslav 
Malovič iz Volk mer jeve v Ptuju 

ČRNA KRONIKA 
pripeljal na posut gramoz zaneslo 
ga je in padel je po cestišču. Pri tem 
se je lažje telesno poškodoval . 
Materialne škode ni bilo. 

Padel z motorjem 
Do hude prometne nesreče je 

prišlo v nedeljo, 19. marca ob 9.30 
na lokalni cesti v Štukih. Voznik 
motornega kolesa Franc Polanec iz 
Placarja 65 /a je peljal iz Mestnega 
vrha proti Ptuju. V Štukih je zaradi 
neprimerne hitrosti padel po cesti
šču in se huje telesno poškodoval , 
prepeljali so ga v ptujsko bolnišni
co. 

Dvakrat se je hladil 
v nedeljo, 19. marca ob 3.50 

zjutraj so miličniki postaje milice v 
P tu ju pr ived l i v p r o s t o r za 
pridržanje M. I. iz Dravinjskega 
vrha 58. Omenjeni je močno kršil 
javni red in mir v gasilskem domu v 
Tržcu. kjer je razbil vhodna vrata 
ter grozil in vznemirjal goste. Iz 

prostora za pridržanje je bil odpu
ščen ob 12. uri. Vendar to ni 
zaleglo. Ob 15.30 so miličniki 
ponovno intervenirali. M. I. je 
namreč začel sproščati svojo odveč
no energijo v eni od ptujskih 
gostiln. Ponovno je bil priveden v 
prostor za pridrževanje do iztrez-
nitve. Tokrat se je hladil nekoliko 
dalje, saj so ga spustili šele v pone
deljek 20. marca ob 3.15. Verjetno 
je drugič le zaleglo. 

Umrl po nesreči 
s traktorjem 

v ptujski bolnišnici je v sredo, 
15. marca umrl 44-!etni Alojz 
Krajnc iz Sedlaška 17 pri Podleh-
niku. Krajnc je dobil v ponedeljek 
13. marca hude telesne poškodbe 
po tem, ko se je prevrnil t raktor , na 
katerem je sedel kot sopotnik. 

- OM 

vreme 
do nedelje, 2. aprila 1978i 

Polna luna bo v petek, 24. 
marca o b 17,20. 

Napoved: Do nedelje, 26. 
marca bo še precej spremenljivo. 
Padavine bodo predvsem v 
kratkotra jnih plohah ah v 
roscnju, V višjih legah bo še 
snežilo. Od 27, do 30. marca bo 
lepo in hladno, nato bo 
ob lačno , občasno slab dež. 

Pomlad se je začela, zima pa 
svoje še ni izpela, zato sega še v 
pomladne dni . 

Alojz Cestnik 

R O D I L E SO: 
Majda Kolman ič , Kvedrova 3 -

Vladimiro; Kristina Butolen, 
Ibbr ina 2 - S imono; Alojzija 
Po t r č , Mestni veh 79 - dekl ico; 
Elizabeta Lozinšek, Lancova vas 6 
- dečka ; Nada Korošec, Na hribu 
2 - An i to ; Majda Sodeč, Pobrežje 
127 - deklico; Ana Serdinšek, 
Lovrenc 65 - dečka ; Angela 
Korez, Kupčinjin vrh 44 - dečka ; 
Ljudmila Lah, Bišečki vrh 32 -
dečka; Elizabeta Korez, Kočice 
13 - Dragico; Dragica Pintar ič , 
Gregorčičev dr. 11 - dečka ; 
21enka Grba, Scliškaijeva 12 -
&ša; Angela Majcen, Podvinci 138 
- A n d r e j o ; Jožica Trstcnjak, Hum 
107 - Damjana; Veronika Pulko , 
Kočice 43 - Alberta; Marjeta 
Krajnc, Hajdoše 2 9 / b - dečka ; 
Zdenka Jambr i ško , Za kolo
dvorom 14, Ormož - Sebastijana; 
Danica Satler, Peršonova 44 -
Matjaža; Vera Polanec, Trnovska 
vas 51 - dečka; Cecilija Krajnc, 
GrajenSčak 7 7 / a - Jož ico; Marija 
Baum, Zagorci 1 - dekhco ; Vera 
Trafela, Prežihova 21 - Avrehjo; 
Darinka Horvat, Rogaška 13 -
Saško; Jožefa Emerš ič , Kidričevo 
21 - dečka ; Šteflca Polajžer, Ul, 
Lackove če te 18 - Mateja; Marija 
Koko t , Gor ičak 4 3 - deklico; 
Angela Žgeč , Dornava 5 0 -
dečka; Marjana Rojko, Novinci 13 

- dekhco ; Milica Strelec, Stojnci 
3 - Lidijo; Angela Dogša, Lahonci 
100 - dečka; , 

POROKE: 
Daniel Fras, Natašina po t 3 in 

Marija Gašperšič , Ob Grajeni l / a ; 
Bane Ljubeč, Drbetinci 35 in 
Marija Lazar, Drbetinci 3 5 ; Milan 
Klep,Prepolje 45 in Majda Krušič , 
Kidričevo 19; Franc Janžekovič , 

Bukovci 129 in Marija Donaj , 
Placerovci 24, 

IMRLI SO: 
Franc Vesehč , Polenšak 10, ro j . 

1906, umrl 13 . marca 1978 ; Alojz 
Krajnc, Sedlašek 5, ro j , 1934, 
umrl 14. marca 1978 ; Ludvik 
Prclog, Tomaž 13 , roj , 1910, umrl 
14. marca 1978 ; Ivan Belič , 
Strnišče 14, roj . 1917 , umrl 16, 
marca 1978; Alojz Ceh , Krčevina 
pri Vurberku 1, ro j . 1905^ umrl 
16. marca 1978; Terezija Skorja-
nec, Cerovec 15, ro j . 1 9 0 3 , umrla 
19. marca 1978; Ehza Kajzersber-
ger, Cankarjeva 14, ro j , 1900, 
umrla 17, marca 1978; Franc 
I j j h , Na Tratah 10, roj , 1888 , 
umrl 18 . marca 1978 . 

TEDNIK 
izdaja z a v o d za časop isno ir 
radi jsko de javnos t R A D I O - T E D 
MIK 62250 P tu j , V o š n j a k o v a 5, 
poštn i predal 99. Ureja urednišk i 
o d b o r , g lavn i u redn ik M I H A E L 
G O B E C , o d g o v o r n i u redn ik 
F R A N C F I D E R Š E K . U redn i š t vo 
in up rava R a d i o - T e d n i k a te le fon 
(062) 77-079 in 77-226. Ce lo le tna 
n a r o č n i n a znaša 150 d inar jev , za 
tu j ino 250 d inar jev . Ž i r o račun 
S D K Ptuj 52400-601-106^9 . 
T iska Č G P Mar ibo rsk i tisk. TJa 
podlag i ' a k o n a o o b d a v č e v a n j u 
p r o i z v o d o v in s tor i tev v p r o m e t u 
spada T E D N I K m e d p r o i z v o d e , za 
katere se ne p laču je temel jn i 
davek o d p r o m e t a p r o i z v o d o v . 


